
 

Kallelse 

Kommunledningsförvaltningen 2023-06-09 

Sammanträdande organ Kommunfullmäktige 

Tid 2023-06-12 klockan 18:00 

Plats Safiren, Drottninggatan 19 Katrineholm 

Allmänhetens fråga 

Nr 
Ärende Beteckning 

1 Upprop  

2 Val av justerare  

3 Fastställande av dagordning  

4 Avsägelse som ledamot i kommunfullmäktige KS/2023:237 

5 Entledigande och val av ledamot i 
Viadidaktnämnden 

KS/2022:383 

6 Entledigande och val av ledamot i vård- och 
omsorgsnämnden 

KS/2022:387 

7 Entledigande och val av ledamot i 
bildningsnämnden 

KS/2022:388 

8 Val av ledamot i styrelsen för Katrineholms 
Fastighets AB (KFAB) 

KS/2023:37 

9 Val av ledamot i styrelsen för Katrineholms 
Industrihus AB (KIAB) 

KS/2023:36 

10 Uppföljning av program för privata utförare 2022 KS/2023:107 

11 Årsredovisning för Vårdförbundet Sörmland 2022 KS/2023:183 

12 Svar på motion om att anlägga regnrabatter KS/2022:199 

13 Svar på motion om att eliminera onödigt höga 
gupp 

KS/2022:267 

14 Svar på motion om Idéburet offentligt partnerskap 
(IOP) 

KS/2022:268 

15 Svar på motion om att anlägga konstgjorda 
isbanor 

KS/2022:432 

16 Svar på interpellation om skolresultat KS/2023:221 

17 Svar på interpellation om platsvarumärke KS/2023:225 

18 Motion om gratis mensskydd KS/2023:246 

19 Interpellation om representation KS/2023:251 

20 (Ny) Interpellation om att fastighetsbolaget SBB 
köpt och äger fastigheter där kommunala 
verksamhet bedrivs 

KS/2023:262 

21 (Ny) Interpellation om boendeplanen för särskilda 
boenden 

KS/2023:266 

22 Motion om att minska ljusföroreningarna KS/2023:263 



 
KALLELSE  

 

Datum  
Kommunledningsförvaltningen 2023-06-09 

 

23 Motion om att klimatanpassa Katrineholm för att 
klara såväl ökad hetta som större flöden 

KS/2023:268 

24 Motion om att göra Katrineholm vildare genom att 
ytterligare främja den biologiska mångfalden i 
stadsmiljön 

KS/2023:269 

25 Motion om att Ersätt gjutet gummi och plastgräs i 
kommunens park- och gatumiljöer med naturliga 
material och levande växter 

KS/2023:270 

26 Motion om att främja alternativa sätt att bo i 
Katrineholms kommun 

KS/2023:271 

27 Meddelanden  

 

Torgerd Jansson (S) 
Ordförande 
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Tjänsteskrivelse Sida 1 (1) 

Datum 

2023-05-17 
Vår beteckning 

KS/2023:237 - 1.2.5 - 
Tillsätta och entlediga 
förtroendevalda 

Kommunledningsförvaltningen 

Nämndadministration 

Mottagare: 

 
Vår handläggare 

Karin Österman Sundell 
Handläggare telefon 

0150-570 16 
Handläggare e-post 

Karin.OstermanSundell@katrineholm.se 

Avsägelse som ledamot i kommunfullmäktige 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Ingvar Larsson (SD) avsägelse från uppdraget som ledamot i 
kommunfullmäktige och hemställer hos länsstyrelsen om ny sammanräkning avseende 
ledamot för Sverigedemokraterna 

Sammanfattning av ärendet 
Ingvar Larsson (SD) har inlämnat en avsägelse av sin plats som ledamot i 
kommunfullmäktige. 

 

Karin Österman Sundell 
Registrator 

Beslutet skickas till: 

Länsstyrelsen i Södermanlands län 
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Datum 

2023-05-17 
Vår beteckning 

KS/2022:383 - 1.2.5 - 
Tillsätta och entlediga 
förtroendevalda 

Kommunledningsförvaltningen 

Nämndadministration 

Mottagare: 

 
Vår handläggare 

Karin Österman Sundell 
Handläggare telefon 

0150-570 16 
Handläggare e-post 

Karin.OstermanSundell@katrineholm.se 

Entledigande av ledamot i Viadidaktnämnden 

Förslag till beslut 
1. Kommunfullmäktige entledigar Ingvar Larsson (SD) som ledamot i Viadidaktnämnden. 
2. Kommunfullmäktige väljer Enna Skoglund (SD) som ledamot i Viadidaktnämnden till och 

med den 31 december 2023.  

Sammanfattning av ärendet 
Ingvar Larsson (SD) har i skrivelse begärt att bli entledigad från sitt uppdrag som ledamot i 
Viadidaktnämnden. Sverigedemokraterna nominerar Enna Skoglund (SD) som ny ledamot i 
Viadidaktnämnden. Enna Skoglund (SD) är i nuläget ersättare i Viadidaktnämnden. 

 

Karin Österman Sundell 
Registrator 

Beslutet skickas till: 

Viadidaktnämnden 

Ingvar Larsson 

Enna Skoglund 

Kommunledningsförvaltningen- Nämndadministration, löneenheten 

Akten 
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Datum 

2023-05-17 
Vår beteckning 

KS/2022:387 - 1.2.5 - 
Tillsätta och entlediga 
förtroendevalda 

Kommunledningsförvaltningen 

Nämndadministration 

Mottagare: 

 
Vår handläggare 

Karin Österman Sundell 
Handläggare telefon 

0150-570 16 
Handläggare e-post 

Karin.OstermanSundell@katrineholm.se 

Entledigande och val av ledamot i vård- och 
omsorgsnämnden 

Förslag till beslut 
1. Kommunfullmäktige entledigar Ingvar Larsson (SD) som ledamot i vård- och 

omsorgsnämnden. 
2. Kommunfullmäktige väljer Saud porovic (SD) som ledamot i vård-och omsorgsnämnden 

till och med den 31 december 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
Ingvar Larsson (SD) har i skrivelse begärt att bli entledigad från sitt uppdrag som ledamot i 
vård- och omsorgsnämnden. Sverigedemokraterna nominerar Saud Porovic (SD) som ny 
ledamot i vård- och omsorgsnämnden. Saud Porovic (SD) är i nuläget ersättare i vård- och 
omsorgsnämnden. 

 

Karin Österman Sundell 
Registrator 

Beslutet skickas till: 

Vård- och omsorgsnämnden 

Ingvar Larsson 

Saud Porovic 

Kommunledningsförvaltningen- Nämndadministration, löneenheten 

Akten 
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Datum 

2023-05-17 
Vår beteckning 

KS/2022:388 - 1.2.5 - 
Tillsätta och entlediga 
förtroendevalda 

Kommunledningsförvaltningen 

Nämndadministration 

Mottagare: 

 
Vår handläggare 

Karin Österman Sundell 
Handläggare telefon 

0150-570 16 
Handläggare e-post 

Karin.OstermanSundell@katrineholm.se 

Entledigande av ledamot i bildningsnämnden 

Förslag till beslut 
1. Kommunfullmäktige entledigar Ingvar Larsson (SD) som ledamot i bildningsnämnden. 
2. Kommunfullmäktige väljer Matthes Olsson(SD) som ledamot i bildningsnämnden till och 

med den 31 december 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
Ingvar Larsson (SD) har i skrivelse begärt att bli entledigad från sitt uppdrag som ledamot i 
bildningsnämnden. Sverigedemokraterna nominerar Matthes Olsson (SD) som ny ledamot i 
bildningsnämnden. Matthes Olsson (SD) är i nuläget ersättare i bildningsnämnden. 

 

Karin Österman Sundell 
Registrator 

Beslutet skickas till: 

Bildningsnämnden 

Ingvar Larsson 

Matthes Olsson 

Kommunledningsförvaltningen- Nämndadministration, löneenheten 

Akten 
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Datum 

2023-06-09 
Vår beteckning 

KS/2023:37 - 1.2.5 - 
Tillsätta och entlediga 
förtroendevalda 

Kommunledningsförvaltningen 

Nämndadministration 

Mottagare: 

 
Vår handläggare 

Karin Österman Sundell 
Handläggare telefon 

0150-570 16 
Handläggare e-post 

Karin.OstermanSundell@katrineholm.se 

Val av ledamot i styrelsen för Katrineholms Fastighets AB 
(KFAB) 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige väljer Ylva G Karlsson (MP) till ledamot i styrelsen för Katrineholms 
Fastighets AB till slutet av årsstämman 2027. 

Sammanfattning av ärendet 
Vänsterpartiet och Miljöpartiet har inkommit med nomineringen av Ylva G Karlsson på 
vakantplats i Katrineholms Fastighets AB.  

 

 

Karin Österman Sundell 
Registrator 

Beslutet skickas till: 

Katrineholms Industrihus AB 

Ylva G Karlsson 

Kommunledningsförvaltningen - Nämndadministrativa avdelningen, löneenheten 

Akten 
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Datum 

2023-06-09 
Vår beteckning 

KS/2023:36 - 1.2.5 - 
Tillsätta och entlediga 
förtroendevalda 

Kommunledningsförvaltningen 

Nämndadministration 

Mottagare: 

 
Vår handläggare 

Karin Österman Sundell 
Handläggare telefon 

0150-570 16 
Handläggare e-post 

Karin.OstermanSundell@katrineholm.se 

Val av ledamot i styrelsen för Katrineholms Industrihus 
AB (KIAB) 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige väljer Ylva G Karlsson (MP) till ledamot i styrelsen för Katrineholms 
Industrihus AB till slutet av årsstämman 2027. 

Sammanfattning av ärendet 
Vänsterpartiet och Miljöpartiet har inkommit med nomineringen av Ylva G Karlsson på 
vakantplats i Katrineholms Industrihus AB.  

 

 

Karin Österman Sundell 
Registrator 

Beslutet skickas till: 

Katrineholms Industrihus AB 

Ylva G Karlsson 

Kommunledningsförvaltningen - Nämndadministrativa avdelningen, löneenheten 

Akten 



 

PROTOKOLLSUTDRAG 
 Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-05-24 1 (1) 

   

 

§ 118    KS/2023:107   

Uppföljning av program för privata utförare 2022  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktig beslutar att godkänna uppföljningen enligt Program för privata 
utförare för 2022. 

Sammanfattning av ärendet 

Enligt kommunallagens 5 kapitel § 3 ska kommunfullmäktige för varje mandatperiod 
anta ett program med mål och riktlinjer för sådana kommunala angelägenheter som 
utförs av privata utförare. I programmet också ska anges hur kommunfullmäktiges mål 
och riktlinjer ska följas upp och hur allmänhetens insyn ska tillgodoses. 

I Katrineholms kommuns program står det bland annat att nämnderna årligen ska göra 
uppföljningar av sådana kommunala angelägenheter som utförs av privata utförare. En 
sammanställning av varje nämnds uppföljning ska inlämnas till 
kommunledningsförvaltningen och ska innehålla antal och omfattning av privata 
utförare samt en sammanfattning av uppföljningen under året. Fokus i 
sammanfattningen bör läggas på eventuella avvikelser inklusive vidtagna/planerade 
åtgärder.  

Nämnderna har gjort uppföljningar utifrån de egna verksamhetsområdena. Några 
nämnder har bedömt att de inte har några privata utförare, medan andra har flertalet. 
De avvikelser som har upptäckts har åtgärdats. 

Ärendets handlingar 

 Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2023-05-11 

 Nämndernas sammanfattningarna av gjorda uppföljningar (återfinns i 
akt och i respektive nämnds protokoll) 

 

Beslutet skickas till: 

Akten 
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Datum 

2023-05-11 
Vår beteckning 

KS/2023:107 - 1.5.1 - 
Kvalitetsstyra 

Kommunledningsförvaltningen 

Nämndadministration 

Mottagare: 

Kommunstyrelsen 
Vår handläggare 

Matilda Johansson 
Handläggare telefon 

0150-570 18 
Handläggare e-post 

Matilda.Johansson2@katrineholm.se 

Uppföljning av program för privata utförare 2022 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktig besluta att godkänna uppföljningen enligt 
Program för privata utförare för 2022. 

Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunallagens 5 kapitel § 3 ska kommunfullmäktige för varje mandatperiod anta 
ett program med mål och riktlinjer för sådana kommunala angelägenheter som utförs av 
privata utförare. I programmet också ska anges hur kommunfullmäktiges mål och riktlinjer 
ska följas upp och hur allmänhetens insyn ska tillgodoses. 

I Katrineholms kommuns program står det bland annat att nämnderna årligen ska göra 
uppföljningar av sådana kommunala angelägenheter som utförs av privata utförare. En 
sammanställning av varje nämnds uppföljning ska inlämnas till 
kommunledningsförvaltningen och ska innehålla antal och omfattning av privata utförare 
samt en sammanfattning av uppföljningen under året. Fokus i sammanfattningen bör 
läggas på eventuella avvikelser inklusive vidtagna/planerade åtgärder.  

Nämnderna har gjort uppföljningar utifrån de egna verksamhetsområdena. Några nämnder 
har bedömt att de inte har några privata utförare, medan andra har flertalet. De avvikelser 
som har upptäckts har åtgärdats. 

Ärendets handlingar 
 Nämndernas sammanfattningarna av gjorda uppföljningar (återfinns i akt och i 

respektive nämnds protokoll) 

Förvaltningens bedömning 
Bedömningen görs att det finns ett fortsatt behov av att se över hur arbetet med 
programmet och nämndernas uppföljningar kan utvecklas.  

Matilda Johansson 
Utredare 

Beslutet skickas till: 

Akten



 

PROTOKOLLSUTDRAG 
 Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-05-24 1 (1) 

   

 

§ 119    KS/2023:183   

Årsredovisning för Vårdförbundet Sörmland 2022  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beviljar ansvarsfrihet för direktionen för Vårdförbundet Sörmland 
och dess enskilda ledamöter samt att i övrigt lägga årsredovisningen för 2022 till 
handlingarna. 

Sammanfattning av ärendet 

Vårdförbundet Sörmlands förbundsdirektion beslutade den 21 mars 2023 att godkänna 
årsredovisningen för 2022 och överlämna den till respektive fullmäktige i 
medlemskommunerna.  

Vårdförbundet Sörmland uppvisar ett negativt ekonomiskt resultat på totalt 88 tusen 
kronor. Resultatet efter balanskravsjusteringar är positivt, 1,165 miljoner kronor. 

Den sammanlagda anslagsnivån från medlemskommuner och regionen har ökat jämfört 
med föregående år med 403 tusen kronor. För Katrineholms del uppgick anslaget till 
3,62 miljoner kronor (jämfört med 3,57 miljoner kronor 2021). 

Av den revisionsrapport som följer årsredovisningen framkommer bland annat att 
förbundets revisorer gjort bedömningen att direktionen bedrivit verksamheten på ett 
ändamålsenligt sätt, att räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande och de instämmer i 
förbundets bedömning att balanskravet för 2022 är uppfyllt. 

Revisorerna tillstyrker att respektive fullmäktige beviljar förbundsdirektionen och de 
enskilda ledamöterna i densamma ansvarsfrihet. 

Ärendets handlingar 

 Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2023-05-11 

 Missiv till årsredovisning och bokslut för 2022 – Vårdförbundet 
Sörmland 

 Årsredovisning 2022 – Vårdförbundet Sörmland 

 Revisionsberättelse 2022 – Vårdförbundet Sörmland 

 Granskning av årsredovisning för år 2022 Vårdförbundet Sörmland 
inklusive bilagor 

 

Beslutet skickas till: 

Akten 
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Datum 

2023-05-11 
Vår beteckning 

KS/2023:183 - 1.4.1 - Mål- 
och ekonomistyrning 

Kommunledningsförvaltningen 

Nämndadministration 

Mottagare: 

Kommunstyrelsen 
Vår handläggare 

Matilda Johansson 
Handläggare telefon 

0150-570 18 
Handläggare e-post 

Matilda.Johansson2@katrineholm.se 

Årsredovisning för Vårdförbundet Sörmland 2022 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige bevilja ansvarsfrihet för direktionen för 
Vårdförbundet Sörmland och dess enskilda ledamöter samt att i övrigt lägga 
årsredovisningen för 2022 till handlingarna. 

Sammanfattning av ärendet 
Vårdförbundet Sörmlands förbundsdirektion beslutade den 21 mars 2023 att godkänna 
årsredovisningen för 2022 och överlämna den till respektive fullmäktige i 
medlemskommunerna.  

Vårdförbundet Sörmland uppvisar ett negativt ekonomiskt resultat på totalt 88 tusen 
kronor. Resultatet efter balanskravsjusteringar är positivt, 1,165 miljoner kronor. 

Den sammanlagda anslagsnivån från medlemskommuner och regionen har ökat jämfört 
med föregående år med 403 tusen kronor. För Katrineholms del uppgick anslaget till 3,62 
miljoner kronor (jämfört med 3,57 miljoner kronor 2021). 

Av den revisionsrapport som följer årsredovisningen framkommer bland annat att 
förbundets revisorer gjort bedömningen att direktionen bedrivit verksamheten på ett 
ändamålsenligt sätt, att räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande och de instämmer i 
förbundets bedömning att balanskravet för 2022 är uppfyllt. 

Revisorerna tillstyrker att respektive fullmäktige beviljar förbundsdirektionen och de 
enskilda ledamöterna i densamma ansvarsfrihet. 

Ärendets handlingar 
 Missiv till årsredovisning och bokslut för 2022 – Vårdförbundet Sörmland 

 Årsredovisning 2022 – Vårdförbundet Sörmland 

 Revisionsberättelse 2022 – Vårdförbundet Sörmland 

 Granskning av årsredovisning för år 2022 Vårdförbundet Sörmland inklusive bilagor 

 

Matilda Johansson 
Utredare 



 Tjänsteskrivelse Sida 2 (2) 

Kommunledningsförvaltningen 
Datum 

2023-05-11 

Vår beteckning 

KS/2023:183 - 1.4.1 - 
Mål- och 
ekonomistyrning 

 

Beslutet skickas till: 

Vårdförbundet Sörmland 

Akten 



   
 
 
Vingåker 2023-04-04   Till 

Kommunfullmäktige 
   
 
Årsredovisning och bokslut för 2022 - Vårdförbundet Sörmland 
 
Vårdförbundet Sörmlands förbundsdirektion har vid sammanträde 2023-03-21 godkänt bifogade 
årsredovisning och bokslut för förbundets verksamhet avseende år 2022. 

Årets resultat är negativt och uppgår till totalt -88 tkr.   

Orealiserade vinster och förluster i värdepapper: 1 253 tkr  

Resultat efter balanskravsjusteringar: 1 165 Mkr 

Den sammanlagda anslagsnivån från medlemskommuner och regionen har ökat jämfört med 
föregående år med 403 tkr. 
 
Det externa patientintaget på Vårnäs behandlingshem om 1,75 patienter per vårddygn har ökat 
i förhållande till föregående år (1,63). Budget för externa placeringar är 3,0 patienter per vårddygn 
(totalt 1 095).  

Medlemskommunerna har nyttjat sina avtalade vårdplatser till 94,8 % inom det Öppna intaget, dvs 
ett något lägre nyttjandegrad än det som beräknats i budgeten men en klar ökning jämfört med 
föregående år (70%).  

Det samlade ekonomiska resultatet på Vårnäs behandlingshem som även inkluderar 
halvvägshusen för kvinnor och män uppgår till - 764 tkr inklusive avskrivningar. Intäkterna för 
externa placeringar samt intäkterna från förlängd behandling är 726 tkr lägre än budgeterat. 

Familjerådgivningen visar ett positivt ekonomiskt utfall med 676 tkr. Betydande för resultatet är 
fortsatt vakans under rekryteringstid av en ny familjerådgivare. 

Soliditeten är 75 %.  
 
Årets verksamhetsintäkter består av anslag från huvudmännen för köpt verksamhet  
med 23,6 Mkr (23,2 Mkr) samt av vårdavgifter från andra intressenter och övriga intäkter  
med 5,9 Mkr (4,4 Mkr).  
 
Ett ägarmöte har hållits. Vid ägarmötet i april lämnades en ekonomisk redovisning samt 
verksamhetsinformation från 2021. Förslag till budgetförutsättningar och anslagsramar i budgeten för 
2023 presenterades och ägarrepresentanterna beslutade att godkänna dessa.  
 
Förbundsdirektionen ser med stor tillförsikt fram mot verksamhetsåret 2023, där en fortsatt dialog 
med Er som medlemskommuner är avgörande för den fortsatta utvecklingen av förbundet. Utifrån 
förbundets nuvarande verksamhetsområden, utvecklingen av dessa samt framtida 
verksamhetsområden.  

För ytterligare upplysningar om förbundets verksamhet och ekonomi hänvisar vi till bifogad 
årsredovisning. 

För Vårdförbundet Sörmland 
 
Carina Löfving Lundin 
Förbundschef    
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Årsredovisning 2022         
Vårdförbundet Sörmland 
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ORDFÖRANDES KOMMENTARER  

 

2022 kom att bli ett år då verksamheten sakta men säkert ökade i Vårdförbundet Sörmland.                         
Coronans grepp och begränsningar för behandlingen på Vårnäs avtog under året och verksamheten fylldes på nytt 
med patienter med viljan att tillfriskna. Även övrig verksamhet som familjerådgivning, anhörigutbildning och 
utbildningsinsatser kom bra i gång under året 2022. 

 
Vår erfarenhet är att patienter som kommer till Vårnäs för behandling många gånger är i ett sämre skick än tidigare 
år. Det är en varningsklocka som började ringa redan under 2021. 
 
Den klassiska patienten som enbart har alkohol som drog finns knappt inte idag. Ett utbrett blandmissbruk finns både 
hos unga och äldre missbrukare. Direktionen tror att narkotikapolitiken för landet behöver utvecklas.            
Dödsfallen som är narkotikarelaterade minskar sedan 2017, men vårdkedjorna bör bli bättre. Kampen mot tillgången 
av narkotika måste bli effektivare, efterfrågan måste minska. Den stigmatiseringen av människor med  
beroendeproblematik som uppstår måste minska, helst upphöra.  
 
Ofta i debatten hörs om enkla insatser som ska lösa drogproblemen i landet. Vårdförbundet Sörmland tror inte att 
avkriminalisering av all narkotika eller legalisering av cannabis är lösningen. Internationella studier och erfarenhet 
visar att det inte finns några enkla lösningar. En legalisering ökar både användning och skadeverkningar, och en 
avkriminalisering finns det uppenbara risker med. 
 
Vi tror att nyckeln är att skruva i lagstiftningen, öka de förebyggande metoderna och skapa vårdsamordning inom 
behandlingen tills vi ser bättre resultat. Låga trösklar till behandling och vård är en förutsättning för att lyckas. En ny 
Socialtjänstlag och en ny Samsjuklighetslag skymtar bakom knuten, vilket kan vara bra. Men direktionen är orolig att 
mer läkemedel i form av substitutbehandling på sikt kommer att öka om huvudmannaskapet flyttas från kommunerna 
till Regionen för missbruksvården. Vi hoppas att vi har fel. 
 
Patienter har under 2022 fått erbjudande om att vaccinera sig mot Covid-19, vilket har mottagits positivt.               
Ett av många bra initiativ från vår personal för kampen mot pandemin. 

För Familjerådgivningens verksamhet, har Vårdförbundet tillämpat avgiftsfrihet för första besöket även under 2022. 

Anhörigbehandlingens verksamhet har under året varit något begränsad, färre utbildningar har genomförts än 
normalt.  

Vårdförbundets utbildning ”12 stegets lärprocesser” har genomförts vid två tillfällen, då med deltagare från bl. a 
socialtjänsten från Eskilstuna, Katrineholm, Flen och Strängnäs samt externt.  

Direktionen vill tacka samtlig personal i förbundet som ansvarar för verksamheterna och deras arbete för en säker och 
trygg vård och behandling.  

 

 

Roger Ljunggren                                                                                                                                   
Ordförande 
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Översikt över verksamhetens utveckling 

Inledning 

Årsredovisningen för räkenskapsåret 2022 sammanfattar och redogör för Vårdförbundet Sörmlands 
verksamheter och resultat under året.  

Årsredovisningens uppföljning utgår från de beslut som har fattats i Vårdförbundet Sörmlands 
verksamhetsplan med budget 2022 – 2024 

 och som utgör de förutsättningar och mål som utfallet bör ställas mot. Vårdförbundet Sörmlands 
årsredovisning fastställs av direktionen i mars.  

För det redovisade utfallet i årsredovisningen görs analyser avseende ekonomi och verksamhet.       
Detta med syftet att ge en tydlig bild av verksamheten utifrån de uppsatta målen för god ekonomisk 
hushållning.   

 Verksamhetens utveckling under perioden 

         Fem år i sammandrag 2022  2021   2020  2019  2018 

Intäkter                      
Kostnader                            
Tillgångar 31/12 
Finansnetto 
Avskrivningar 
Årets resultat 
Nettoinvesteringar 
Pensionsskuld 
(inklusive löneskatt) 
Eget kapital 
Soliditet 

 27 632 
25 031 
32 638 
 1 131 
    666 
  2 602 
      34 
    703 
 
24 655 
   76% 

33 672 
29 140 
30 282 
   -371 
    801 
 3 360 
       0 
    606 
 
22 053 
  73% 

40 139 
37 456 
30 346 
  1 319 
     884 
  3 118 
  1 354 
     589 
 
 18 693 
   63% 

26 111 
35 682 
26 086 
     113 
     898 
    -196 
     748 
     560 
 
 15 575 
   59% 

 

Vårdförbundet Sörmland har länge haft en stabil ekonomi med goda förutsättningar genom årliga anslag 
från medlemskommunerna och genom anslag från Region Sörmland för avgiftningsverksamheten. 
Verksamheten vid Vårnäs behandlingshem är även beroende av intäkterna för de externa placeringarna 
från andra uppdragsgivare, liksom den förlängda behandlingen för kvinnor och män i de så kallade 
halvvägshusen.  

2022 hade en något långsammare start då pandemins efterdyningar fortgick en bit in på året.              
En klart positiv förändring har därefter kunnat skönjas då besöksantalen sakta men säkert återgått till 
mer normala nivåer - både på Vårnäs behandlingshem och på Familjerådgivningen.  

Vårdförbundet Sörmlands rörelseresultat för år 2022 är positivt: 1 143 tkr, ett lägre resultat än 
föregående år. Orealiserade förluster i värdepapper om -1 253 tkr.  

Vårnäs resultat uppgick till -764 tkr, en klar försämring jämfört med 2021.                        
Verksamhetens intäkter ökade med 1 957 tkr (7,2%). Förklaringen till de ökade intäkterna är till största 
delen den ökade beläggning på halvvägshusen. De ökade intäkterna har dock ätits upp av ökade 
kostnader för livsmedel, el och drivmedel. 2022 års orealiserade förluster på förbundets värdepapper i 
kombination med den ökande inflation är de främsta orsakerna till minusresultatet. 

Familjerådgivningens resultat uppgick till 676 tkr, en minskning jämfört med 2021, vilken beror på ökade hyres,   
el och IT-kostnader i kombination med lägre uppräkning av anslagen samt underbemanning delar av året. 
Vårdförbundets kostnader har ökat liksom kostnaderna för Vårnäs och Familjerådgivningen.  

Vårdförbundet Sörmlands resultat är en följd av orealiserade förluster, lägre ersättningar från staten för 
sjuklönekostnader samt halverad ersättning från arbetsförmedlingen. Vårdförbundet Sörmland har också, 
under 2022, drabbats av högre pensionskostnader, matkostnader samt bränslekostnader jämfört med 
2021.        
      
 

29 480 
29 569 
32 616 
 -1 231 
     642 
     -88 
     224 
  1 059 
 
24 567 
   75% 
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I takt med högre beläggning på Vårnäs och framför allt HvH - ökade omkostnaderna som direkt berör 
verksamheten. Kompetensutveckling har återupptagits i mindre skala liksom resor till AA och NA-möten 
för patienterna, även detta ökar kostnaderna. 

Vårdförbundet Sörmland har – trots sämre tider, genom hårt arbete- uppnått två av två finansiella mål.  

Även större delen av verksamhetsmålen har uppnåtts och i större utsträckning i jämförelse med 
föregående år. 

Planerat underhåll har bekostats med egna likvida medel och har bestått av fasadmålning av fem 
fastigheter. Underhållsarbetet följer den upprättade underhållsplanen.  

Osäkerheten kring utvecklingen av ekonomin är fortsatt hög. På längre sikt kan den pågående inflationen 
i kombination med lägre anslag ha betydande, negativa effekter på Vårdförbundet Sörmlands ekonomi. 
Underhållsbehovet är fortsatt stort och det är viktigt att upprätthålla en jämn takt i detta arbete – för att 
fortsätta att stärka verksamhetens ställning inför framtida politiska och ekonomiska förändringar som 
negativt kan påverka Vårdförbundet Sörmland. 

Därför är det av största vikt att arbetet med effektivisering och förbättring av verksamheterna fortsätter 
på både kort och lång sikt. För detta finns flera, genomarbetade planer för kommunikation, 
systematisering och digitalisering. Samt ytterligare pågående arbete med rekrytering till och 
omorganisation av verksamheten för att skapa en röd tråd från introduktionsavdelningen, genom 
primärbehandlingen, HvH och ända ut till öppenvårdsgrupperna som arbetar i kommunerna.   

 

Vårdförbundet Sörmland 
Översiktlig beskrivning 

Vårdförbundet Sörmland (VFS) är ett kommunalförbund bestående av fem kommuner i Södermanlands 
län som medlemmar. Eskilstuna, Flen, Katrineholm, Strängnäs och Vingåker är förbundets 
medlemskommuner. 

Förbundets uppdrag är att svara för en gemensam behandlingsverksamhet, omfattande hem för vård och 
boende (HVB), inom socialtjänstens område, öppenvårdsformer samt svara för Familjerådgivning – detta 
stipuleras i förbundsordningen. 

Följande uppgifterna som formulerats i förbundsordningen, ligger till grund för den befintliga 
verksamheten samt eventuella, tillkommande verksamheter inom Vårdförbundet Sörmland. 

Vårdförbundet Sörmland ska 
- Ansvara för driften av Vårnäs behandlingshem enligt Anonyma Alkoholisters 12-stegsprogram - 

omfattande abstinens, primär och förlängd behandling, samt individuellt anpassad eftervård. 
 

- Verka för samordnade vårdkedjor mellan förbundet och olika aktörer. 
 

- Ansvara för familjerådgivningen. I familjerådgivningen uppdrag ingår att bearbeta och förebygga kriser i 
familjer. Detta sker genom rådgivande insatser i öppen form samt genom informations- och 
utbildningsinsatser.  
 

- Hålla sig uppdaterat kring omvärldsförändringar som påverkar förbundets verksamhetsområde - vård och 
omsorg samt vara öppna för att i samverkan med medlemskommunerna etablera nya verksamheter med 
samma inriktning inom förbundet. 
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Viktiga förhållanden gällande resultat och ekonomisk ställning 

Verksamhetsrapport 

Rapporten beskriver och sammanfattar Vårnäs respektive Familjerådgivningens utveckling.              
Förhållanden som är viktiga för att bedöma resultat och ekonomisk ställning för Vårdförbundet Sörmland 
beskrivs här.  

En stor betydelse för verksamhet och resultat inom Vårdförbundet Sörmland är coronapandemin, både 
när det gäller utveckling under året och fortsatt påverkan på 2022. Inledningen av 2022 kom i hög 
utsträckning att fortsatt präglas av pandemin. Det märktes inte minst i en för årstiden låg beläggning 
samt få samtal till tidsbokningen. 

Styrmått och uppföljning  

Styrmått Utfall 2022 Utfall 2021 

Vårnäs   

Antal genomförda vårddygn, minst 8000 dygn/år 7 560 5 134 

Genomsnittlig dygnsbeläggning, 23 patienter/dygn 20,72 14,07 

Väntetiden för inskrivning, max 14 dagar 14 14 

Andel nöjda patienter/beställare, minst 75% 88% 94,3% 

Antalet genomförda avgiftningar, minst 150/år 198 154 

Kostnader för investeringar/underhåll i lokaler, minst 
3% av omsättningen 5% 5,6% 

Kostnader för kompetensutveckling, minst 1% av 
omsättning 0,7% 1,2% 

Minst 20 timmars handledning/år 23 24 

   

Familjerådgivningen   

Antal bokade samtal 1 584 1 860 

Antal genomförda samtal 1 411 1 322 

Genomsnittlig väntetid från tidsbokning till tidpunkt för 
samtal, max 14 dagar 10 10 

Andelen nöjda klienter, minst 80% 85% 96% 

Antal nya ärenden                        434 476 

Antal pågående ärenden vid periodens slut 223 222 

Antal avslutade ärenden  467 

Kostnad för kompetensutveckling, minst 1% av 
omsättningen 0,7% 1,2% 

 
    

Kommentar: 
Personal på Vårnäs har under hela 2022 arbetat mycket med att åter öppna upp samverkansytor med 
medlemskommunerna. Fler och fler besök ute i verksamheterna har genomförts allt eftersom året har 
gått vilket har medfört att vi under andra halvåret har lyckats etablera en tätare samverkan och fler 
samarbeten än vi hade innan pandemin. 
Även studiebesök från enskild politiker och tjänstemän, såväl som grupper av desamma har blivit ett 
frekvent inslag i verksamheten. 
På det hela taget har vi nu lärt oss betydelsen av öppenhet och samverkan samt hur de mest effektiva 
formerna för detta bör se ut. 
Resultatet har varit ett ökat inflöde av patienter. Sista halvåret av 2022 stod för en näst intill total 
inhämtning av ett svagt första halvår. 
 

       411 
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Antal avgiftsbefriade nya ärenden är 579 under perioden hos familjerådgivningen. Medelväntetiden från 
tidsbokning till tidpunkt för samtal är oförändrat 10 dagar jämfört med 10 dagar samma period förra året 
(mål 14 dagar). 

Öppet Intag 

         

   

 

 

 

 

 

 

 

 

Öppet intag 2022 – utfall och budget 

Kommun Budgeterade    
vårddygn 

Nyttjade 
vårddygn   

2022 

Procentuellt 
nyttjande 

2022 

Nyttjade 
vårddygn 

2021 

Procentuellt 
nyttjade 

2021 
Eskilstuna 3 819 3 188   84% 2 714 71 % 
Katrineholm 1 241 1 454 117%    841 67 % 
Vingåker   328    482 147%      47 14 % 
Strängnäs 1 328 1 306  98%  1 027 80 % 
Flen    584    493  84%     505 82 % 
Totalt öppna 
intaget 

7 300 6 923  5 134 70 % 

 

Externa uppdragsgivare som har placerat patienter på Vårnäs under perioden: 

Externa 
uppdragsgivare 

2022 2021 2020 Budgeterat 
vårddygn år 

2022 
Kommuner   481 451 172  
Kriminalvården   149  73 159  
Arbetsgivare      7  48    0  
Övriga              0  23   11  
Totalt Externa   637         595 144 1 095 
Totalt HvH 2 063      1 031     1 308 2 190 

 
Kommentar: 
Under perioden har antalet patienter som kommit in på öppet intag ökat i förhållande till motsvarande 
period föregående år, 18,97 patienter/vårddygn jämfört med 14,7 år 2021. 
Dock är det inte riktigt i nivå med budgetmålet 20,0 patienter/dygn. Av totalt budgeterad 7 300 vårddygn 
för 2022 är utfallet för öppet intag totalt 6 923. 
Vad gäller externa placeringar så är målet 3,0 patienter/vårddygn (totalt 1 095). Det en ökning för 
perioden från 1,63 patienter/vårddygn (2021) till 1,75 patienter/ vårddygn (2022).  

Målet för placeringar på Halvvägshuset är 6,0 patienter/vårddygn (totalt 2 190). Under perioden har det 
ökat till 5,66 patienter/vårddygn jämfört med samma period förra året som var 2,83. 
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Väsentliga risker och osäkerhetsfaktorer 

Risk Orsak Påverkan Hantering  
Verksamhetsrisker 

  
  

Minskade externa och interna 
intäkter 

Nolluppräkning av årliga 
anslag 

Ekonomi i obalans inom 
anslagsfinansierad 
verksamhet 

Anpassning av verksamheten 

Ökat missbruk, volymökningar En orolig omvärld med 
pandemi, lågkonjunktur 
och krig i Europa.  

Ökade kötider Plan för omhändertagande av 
ökade volymer 

Färre externa placeringar Frånvaro av ramavtal Budgetmålen uppnås ej Genom förbättringar i 
verksamheten öka 
attraktionskraften vid 
upphandlingar 

Ökade relationsproblem Konsekvenser av 
komplexa familje-
bildningar, pandemi, 
lågkonjunktur 

Längre väntetider Kommunikationsplan, 
informationsinsatser 
Familjerådgivningen 

Risk för personalomsättning Oro för Vårnäs framtid Kompetensförlust Information, kommunikation 
Omvärldsrisker   

 
               

Bristande samsyn Personalomsättning i 
medlemskommunerna 

Brister i vårdkedjan Samtliga medlemskommuner 
har fått inbjudan till CTL 
utbildning, samverkansträffar 
införda 

Ineffektiv missbruksvård Bristande samverkan Höga kostnader, bristfällig 
vårdkedja som ej fångar 
upp behandlingsresultat 
från Vårnäs 

Kommunikationsplan har 
påbörjats, informations-
insatser, chefsutbildning 
Region Sörmland, 
samverkansanträngningar 

Finansiella risker    
Finansieringsrisk Underskott i 

medlemskommuners 
socialnämnder 

Påverkar intäkter God ekonomisk hushållning, 
samverkan, långsiktighet i 
planering  

Oförutsedda 
underhållskostnader 

Dolda fel, ej kända Ökade kostnader Besiktning av fastigheter 
samt avsättning till 
underhållskonto, enligt plan 
för underhåll 

            
Kommentar, verksamhetsrisker 
 
En viss osäkerhet finns kring hur den beslutade nolluppräkningen av anslagen i kombination med 
inflationsläget kommer att påverka verksamheten. 

Vårnäs ska i samverkan med medlemskommunerna, förbättra marknadsföringen av det ”öppna intaget” 
bland invånarna i respektive kommun. Det är viktigt att invånare, - och socialsekreterare i kommunerna 
förstår fördelarna med den låga tröskeln till att söka missbruksvård samt vilken besparing kommunerna 
gör genom att utnyttja sina platser till fullo. 

En rådgivare har ett särskilt ansvar för kommunikationen med ramavtalsägarna.  
Denne placeringssamordnare arbetar för att öka kvalitén på placeringarna och stärka dialogen med 
ramavtalsägarna. Verksamheten planerar en särskild satsning på externa remittenter. Aktiviteter kring 
detta är att utveckla och förstärka marknadsföringen genom att arbeta med profil och budskap. 
 
Genom att också utveckla verksamhetens interna arbetssätt, förnya och modernisera 
kommunikationsvägar samt förbättra den fysiska miljön för patienterna som kommer till Vårnäs – stärks 
attraktionskraften vid upphandlingar. 
  
Med fortsatt fokus på FN:s barnkonvention arbetar familjerådgivarna vidare med att utöka stödet för par 
och/eller familjer genom att erbjuda en trygg plats för samtal och gemensam bearbetning.                  
Att stärka familjerelationer och stötta vuxna i föräldrarollen är viktigare än någonsin.                         
Det är av största vikt att familjerådgivarna följer med i samhällsutvecklingen och fortbildar sig för att 
bemöta dagens familjeproblematik. 
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Omvärldsrisker 

Ett bra samarbetsklimat mellan Vårdförbundet Sörmland och medlemskommunerna är avgörande för 
utvecklingsarbetet inom befintliga verksamheter, men även för att fånga upp behov och idéer i 
kommunerna om andra verksamheter som förbundet kan utveckla som huvudman. 

Finansiella risker 

Socialnämnderna i medlemskommunerna har en ansträngd ekonomisk situation. En av orsakerna är 
ökade kostnader för placeringar barn- och unga och vuxna missbruk. För medlemskommunerna i 
Vårdförbundet Sörmland finns dock möjligheten att göra kraftiga besparingar genom att använda sig av 
hemmaplanslösningen Vårnäs Behandlingshem. 

 

Pensionsförpliktelser 

Upplysning om pensionsförpliktelse och ansvarsförbindelse  
Vårdförbundet Sörmland redovisar i enlighet med den kommunala redovisningslagen pensions-
förpliktelser. 
Sedan 2009-01-01 har Vårdförbundet Sörmland en tecknad tjänstepensionsförsäkring genom ett särskilt 
avtal med KPA Pension. Den gäller för de anställda medarbetare vars anställning upphörde före år 1998. 
Genom denna försäkring är Pensionsförpliktelsen tryggad.   
Vid försäkringstillfället kunde förmånen för – från början - fem individer ej fastställas då de ännu ej 
uppnått pensionsåldern. Dessa personers förmåner har därför skuldförts och därmed omfattas dessa inte 
av försäkringen. För dessa, numera två personer, finns en ansvarsförbindelse som vid årsskiftet uppgår 
till 657 tkr inklusive löneskatt.   
 
Under året har KPA återbetalat premier för ansvarsförbindelsen med 44 tkr inklusive löneskatt.   
              
För anställda efter 1998 gäller pensionsavtalen (PA-KFS) för anställda födda tidigare än 1954 och PA-
KFS09 för anställda födda 1954 och senare. För anställda som lyder under avtalet PA-KFS betalar 
Vårdförbundet en årlig premie per anställd till försäkringsföretaget SPP.  
Dessa premier betalas in löpande av Vårdförbundet till Pensionsvalet.   
 
Årets kostnader för pensionspremier och löneskatt för avtalen PA-KFS och PA-KFS09 uppgår till 1 059 tkr 
inklusive löneskatt, vilket är en minskning jämfört med föregående år (1 076 tkr).     
Förbundet har inga visstidsförordnanden eller förtroendevalda med rätt till visstidspension.  
Ytterligare information om det ekonomiska verksamhetsutfallet för 2022 visas i driftredovisningen.  
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Händelser av väsentlig betydelse 

Väsentliga händelser under perioden 

Nedan anges händelser under perioden som på ett väsentligt sätt påverkat Vårdförbundet Sörmlands 
verksamhet och ekonomi under innevarande år eller på längre sikt.  
 

 Den ekonomiska krisen i samhället till följd av bland annat kriget i Ukraina men efterföljande inflation, 
ökade kostnader för mat, drivmedel och el i kombination med minskad uppräkning av anslagen har 
inneburit en situation med en stramt hållen och väl utformad budget. 
 

 Ramavtal som tecknades efter upphandling under 2021 har på allvar börjat ge utväxling under det sista 
halvåret 2022. 
 

 Bristen på bostäder i medlemskommunerna har varit en bidragande orsak till att Vårnäs förlängda 
behandling har haft en god beläggning under hela 2022. 
 

 Samtliga gula byggnader på Vårnäs område har under året målats om. Slutförandet med mindre 
detaljer sker under våren 2023. 

 
 Vårnäs har under perioden september – december 2022 bedrivit öppenvård i Eskilstuna kommuns 

verksamhet Vägen. Insatsen har genomförts inom ramen för Vårnäs befintliga resurser och kommer att 
fortsätta under våren 2023. 

 
 Direktionen har beslutat att första besöket hos familjerådgivare fortsatt är avgiftsfritt under perioden 

februari 2022 till januari 2023. 
 

 11 patienter har blivit Covid-vaccinerade i samarbete med vårdcentralen i Vingåker under 
behandlingstiden på Vårnäs. 
 

 Ökade kostnader för reparationer av Reningsverket, arbete pågår med att säkra upp driften genom 
byte av system. 
 

 I enlighet med Skogsbruksplanen har föryngring genomförts under året. 
 

 Under året har aviserade samtal hållits mellan medlemskommunerna avseende framtiden och formerna 
för finansieringen av verksamheten. Detta resulterade i att beslut fattades på ett extra ägarmöte som 
innebar att förbundets finansiella mål arbetades om för att bli mer ändamålsenliga. Som resultat av 
detta valde Eskilstuna kommun att förlänga sitt avtal med Vårdförbundet under förutsättning att 
delåterbetalning av anslagen också genomförs under 2023. 

 
 Förbundschefen Pia Carlsson aviserade sin pension under året varvid rekrytering av efterträdare 

inleddes under hösten 2022. Ny förbundschef tillträder den 1 februari 2023. 
 

 Under året aviserade Programledaren en önskan om att trappa ner sitt åtagande.                             
Ny Programledare är tillsatt och har arbetat fullt ut under hösten 2022. 
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Styrning och uppföljning av Vårdförbundets verksamhet 
 Utgångspunkt för styrningen 

 

Vårdförbundets direktion och ledning.  

Förbundsdirektionen har fem ordinarie ledamöter och fem ersättare, en ordinarie ledamot och en 
ersättare representerar varje medlemskommun. Ledamöter till förbundsdirektionen utses av 
kommunfullmäktige i respektive medlemskommun.  

Region Sörmland är sedan 2014, i enlighet med upprättat avtal mellan Vårdförbundet och Region 
Sörmland, representerade i direktionen genom tre insynsråd utan beslutanderätt.  

Direktionens arbetsgrupp, består av totalt fem ledamöter som var och en representerar sin 
medlemskommun. Utöver ledamöterna ingår även ett insynsråd från Region Sörmland. Arbetsgruppen 
leds av ordförande och arbetar framför allt med utvecklings- och förnyelsefrågor för förbundets räkning. 
Arbetsgruppen är även beredningsorgan för ärenden inför direktionens sammanträden.  

Direktionen har under verksamhetsåret haft åtta sammanträden, ett ordinarie ägarmöte samt ett extra 
ägarmöte. 

 

 

Förbundsdirektion  
  
Ordinarie ledamöter                    Ersättare      

Roger Ljunggren (s), ordförande, Katrineholm                   Ewa Callhammar (l), Katrineholm  
Göran Gredfors (m), vice ordförande, Eskilstuna                Nina Tuncer (s), Eskilstuna  
Daniel Ljungkvist (s), Flen           Björn Carlsson (c), Flen  
Monica Lindell Rylén (s), Strängnäs                             Thore Berggren (m), Strängnäs  
Robert Skoglund (s), Vingåker           Iréne Sandqvist, Vingåker  
  
Insynsråd från Region Sörmland:            Revisorer  
Jonas Lindeberg (vfp)             Elsy Hedlund (c), Strängnäs                          
Camilla Holmgren (s)             Mårten Grothérus(l),Katrineholm            
Marian Loley (kd)            Britt-Marie Lindström (s), Vingåker 
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Förbundsmedlemmarnas förtroendevalda som i förbundets beslutande församling som har att förverkliga 
ändamålet och ambitionen med förbundet.  

Vårdförbundet Sörmlands styrning sker med hjälp av visioner, inriktningsmål, förväntande resultat och 
aktiviteter utöver de ekonomiska ramarna. De årliga processerna utförs utifrån ett årshjul. 

För att möjliggöra förvaltningarnas budgetarbete i medlemskommunerna tillämpar Vårdförbundet 
Sörmland en tidigt förlagd budgetprocess.                                                                                           
Vid ett ägarmöte som hålls i april varje år samråder direktionen med medlemskommunernas 
kommunstyrelser om Vårdförbundets budgetramar och upprättar samtidigt en plan för ekonomin som 
sträcker sig över de närmast efterkommande tre åren. 

Senast i oktober skall direktionen fastställa en plan för verksamheten och dess ekonomi, i form av en 
budget, som avser nästkommande kalenderår samt skicka ut den för information till 
medlemskommunerna.  

         Vision 

Vårdförbundet Sörmland bidrar till att alla sörmlänningar som har ett socialt vårdbehov eller 
relationsproblem ges möjlighet till att skapa ett bättre liv. 

Denna vision utgör det mest övergripande styrdokumentet för Vårdförbundet Sörmland som direktionen 
har beslutat. Visionen beskriver en önskvärd framtid. 

Värdegrund 

Förbundet vill säkerställa att alla boende i medlemskommunerna, med en beroendeproblematik avseende 
alkohol och/eller droger, alternativt relationsproblem inom familjen ges tillgång till en lättillgänglig och 
effektiv vård/behandling. 

Verksamheten bedrivs med hänsyn tagen till samt övertygelsen om människans vilja att ta ansvar för sin 
och andras sociala situation. Inriktningen fokuserar därför på att frigöra och utveckla både enskildas 
samt gruppers egna resurser. 

Verksamheten präglas av respekt för individens självbestämmanderätt och integritet samt tro på varje 
individs förmåga att själv göra sitt/sina livsval.                

Uppföljning och intern kontroll 

Vårdförbundet Sörmland förmedlar information om ekonomi och verksamhet till sina 
ägare/medlemskommuner tre gånger om året i form av en tertialrapport, en delårsrapport samt en 
årsredovisning.  

Rapportering av mått, aktiviteter och resultatuppfyllelse för Vårnäs och familjerådgivningen sammanställs 
i rapporter som presenteras för direktionen. Rapporterna skickas sedan vidare för kännedom till 
respektive medlemskommuners kommunfullmäktige (kommunstyrelsen) samt socialnämnd eller 
motsvarande. Utöver dessa rapporter sker redovisning av verksamheterna på de 
direktionssammanträden som hålls under året. 

Med intern kontroll avses åtgärder som bidrar till att utveckla och säkerställa funktion och kvalitet i 
Vårdförbundet Sörmlands verksamheter och därmed minska risken för avsiktliga eller oavsiktliga fel. 

Internkontrollen är en viktig del av styrningen och utvecklingen av verksamheten. De flesta riskerna 
kontrolleras eller åtgärdas fortlöpande, som en naturlig del i verksamheternas pågående processer.  

    
Den interna kontrollens syfte är att säkerställa 

 en ändamålsenlig och kostnadseffektiv verksamhet 
 en tillförlitlig finansiell rapportering och information om verksamheten 
 att tillämpning av lagar, föreskrifter, riktlinjer m.m. efterlevs 
 att verksamhetens kvalitet upprätthålls 
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Direktionen ska med utgångspunkt från återrapporteringen utvärdera Vårdförbundets samlade interna 
kontroll och bedöma om det behövs vidtagas några åtgärder. Direktionen fattar i slutet av året beslut om 
internkontrollplanen som skall tillämpas nästkommande år.  

I årsredovisningen sker en uppföljning av de finansiella målen och av de verksamhetsmål som angivits i 
verksamhetsplanen. Verksamhetens mål och andra väsentliga måttbegrepp och nyckeltal följs upp och 
kommenteras med fokus på hur de uppfylls. I delårsrapporten görs också en uppföljning av de finansiella 
målen samt av vissa verksamhetsmål. Varje månad görs en avstämning av bokföringen som även utgör 
en kontroll av att den ekonomiska redovisningen är korrekt och rättvisande för den aktuella delen av 
året.  
 
Socialstyrelsens föreskrifter och allmänna råd om anmälningsskyldighet enligt Lex Maria tillämpas. 
Dokumentation om avvikelser och tillbud görs både av medicinsk personal och behandlingspersonal, 
Denna dokumentation överlämnas till verksamhetschefen, som i sin tur beslutar om åtgärder samt 
ansvarar för rapportering till direktionen.   

Rapporteringsskyldighet – lex Sarah-rapport                                                                           
Anställda inom verksamheten är skyldiga att omgående rapportera missförhållanden och/eller påtagliga 
risker för missförhållanden som kan negativt drabba den som får, eller kan komma i fråga för, insatser i 
verksamheten. En sådan rapport kan benämnas lex Sarah-rapport. 

Apoteket genomför årligen en kvalitetsgranskning av läkemedelshanteringen enligt SOSFS 2001:17, 
vilken ligger till grund för förbättringar inom området.  
 
Manual för rådgivarnas behandlingsarbete på Vårnäs finns och i den programansvariges arbetsuppgifter 
ingår bland annat att se till att manualens innehåll efterföljs i behandlingsarbetet.  
 
Samtliga patienter som fullföljer sin behandling, ombeds besvara en enkätundersökning om hur de har 
upplevt vistelsen på behandlingshemmet. Resultaten följs upp i rådgivargruppen.  
 
Regelbundna kvalitetsmätningar i form av enkäter genomförs även vid Familjerådgivningen samt i 
upphandlingsverksamheten.   
 
Ett ledningssystem för systematiskt kvalitetsarbete är framtaget och ligger till grund för fortsatt 
kvalitetsarbete.  

     
  

God ekonomisk hushållning och måluppfyllelse 

Samlad bedömning 

Under 2022 har verksamheten fortsatt att successivt återgå till ”normalläge” där det ordinarie arbetet har 
genomförts med utgångspunkt från verksamhetsmålen. Arbete fortgår med att öka beläggningen på 
Vårnäs bland annat genom omstrukturering av arbetssättet vid inskrivningen, i syfte att minska drop-outs 
och därigenom öka antalet fullföljda behandlingar. 

Bedömningen av god ekonomisk hushållning görs med utgångspunkt från de övergripande målen och 
resultatmålen i verksamhetsplan med budget 2022 - 2024. 

Vårdförbundet Sörmland har för året 2022 redovisat ett positivt rörelseresultat. Den samlade 
bedömningen är att Vårdförbundet Sörmland, trots de utmaningar som den skenande inflationen har 
medfört, har lyckats bedriva en kostnadseffektiv och ändamålsenlig verksamhet under perioden.  

Årsredovisningen 2022 visar att de två finansiella målen har uppnåtts. Samtidigt bedöms flertalet av 
verksamhetsmålen ha uppnåtts helt eller delvis för perioden. Den samlade bedömningen är att 
Vårdförbundet Sörmland har bedrivit en kostnadseffektiv och ändamålsenlig verksamhet under perioden. 
När de finansiella och verksamhetsmässiga målen vägs samman kan slutsatsen dras att Vårdförbundet 
fortsatt har haft en god ekonomisk hushållning.  
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Finansiella mål 

I enlighet med god ekonomisk hushållning och en ekonomi i balans ska Vårdförbundets finansiella mål 
anges i budget och stämmas av i delårsrapport och årsbokslut. I tabellen nedan redovisas de finansiella 
mål som fastställs av direktionen för Vårdförbundet Sörmland i budgeten med utfall för året.  

Status Resultatmål Kommentar 

    Upprätthålla den starka soliditeten 
och låga skuldsättningsgraden. 
Målsättning: Soliditeten ej under 60% 
 

Verksamhetens soliditet per 2022-12-31 uppgår till  
75 % Ingen belåning har tagits upp under året. 
Detta medför att målet uppfylls.  
 

    Att ha en god likviditet, som gör det 
möjligt att täcka kostnader för den 
löpande verksamheten, kostnader 
som följer den långsiktiga 
underhållsplanen men även kostnader 
för oförutsedda händelser och 
konjunktursvängningar. 
Självfinansieringen bör sträva mot 
100% 

 
 
Verksamhetens rörelseresultat om 1,1 miljoner kronor i 
kombination med att samtliga kostnader under året 
inklusive större investeringar har täckts av egna likvida 
medel medför att målet uppfylls.                                                      

Inriktningsmål 

Status Inriktningsmål Kommentar 
     

     

Vårdförbundets Sörmlands arbete 
med kvalitetslednings-systemet för 
hela verksamheten ska alltid vara 
uppdaterat 

Kvalitetsledningssystemet med tillhörande rutiner är 
reviderat för Vårnäs behandlingshem.  
Kvalitetsledningssystemet är uppdaterat för 
familjerådgivningen, uppdatering av rutiner färdigställs våren 
2023. 

     Samtliga verksamheter ska utbildas i 
HBTQ-frågor 

Familjerådgivarna är HBTQI -certifierade. Större delen av 
övrig personal har genomfört utbildning via Kunskapsguiden.  

   

       

Samtliga verksamheter inom 
Vårdförbundet Sörmland ska tillämpa 
evidensbaserad praktik 

Tolvstegsbehandlingen som bedrivs på Vårnäs 
behandlingshem är evidensbaserad. 
Familjerådgivarna är utbildade i Emotionell Fokuserad Terapi 
(EFT), metoden är evidensbaserad. 

     Vårdförbundet Sörmland ska vara en 
attraktiv arbetsgivare 

Löpande kompetensutveckling, översyn av yttre och inre 
arbetsmiljöer sker kontinuerligt 

              

  

Miljömål 

Status Miljömål Kommentar 
     

     

Vårdförbundets Sörmlands vill bidra 
till en hållbar utveckling och ekologisk 
balans genom att begränsa 
klimatpåverkan och arbeta 
förebyggande enligt de miljöbalkar 
som finns. 
-Nya leasingbilar bör minska 
fossilbränsleberoendet i förhållande 
till nuvarande situation 
-Rengöring ska vara miljömärkta 
-All belysning i verksamheterna ska 
ha LED-lampor 
-Återvinning av avfall genom 
källsortering 

 
 
 
 
Vårdförbundet Sörmland leasar en elbil.  
Rengöringsmedel som används är miljömärkta. 
Samtliga lampor som används är LED-lampor. 
Allt avfall i förbundets verksamheter källsorteras. 
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Inriktningsmål Vårnäs behandlingshem 

Status Inriktningsmål Kommentar 
     

     

Sörmlänningar med missbruksproblem ska 
enkelt och snabbt själva kunna söka och få 
hjälp för sitt beroende. Vårnäs 
behandlingshem är ett komplement till annan 
vård på hemmaplan för Sörmlands 
kommuner. 

Genom Öppet Intag går det enkelt och snabbt att söka 
och få hjälp. Den genomsnittliga kötiden har bibehållits 
med 14 dagar under 2022 (14 dagar 2021).  
Ett ökat tryck på tidsbokningen har setts. Tyvärr uteblir 
många från sina bokade tider men arbete pågår med 
återbudslistor för att hålla nere kötiden ytterligare. 

    

 

Ambitionen är att fortsättningsvis sälja platser 
extern. Detta ska möjliggöras genom en aktiv 
bevakning och deltagande i anbudshandlingar 
gällande tolvstegsbehandling och behandling 
halvvägshuse, med presumtiva avtalspartners 
inom rimligt geografiskt avstånd, samt genom 
offensivare 
informationsinsatser/marknadsföringsinsatser 
riktade till andra möjliga 
kunder/uppdragsgivare. 

 
 
Under andra halvan av 2022 började Vårnäs få en rejäl 
utväxling på ramavtal, tecknade under 2021. Förlängd 
behandling har under perioder varit fullbelagd.             
En ny kommunikationsplan är under arbete och kommer 
att ligga klar under våren 2023.                                              

 

Verksamhetsmål Vårnäs behandlingshem 

Status Verksamhetsmål Kommentar 
    

    

Minst 50% av patienterna som nås genom 
uppföljning skall ha uppnått en 
stadigvarande drogfrihet samt vara aktiva 
i självhjälpsgrupper två år efter avslutad 
behandling 

Uppföljning görs en gång per år i samband med 
årsredovisning. 
Var femte patient välj ut som genomgått 
primärbehandlingen. 68,4% av de som svarat (23 
kontaktade) är fortfarande i kontakt med 
självhjälps-grupper. 

    
 
 
 

     
 

 
 
 
 
Öka informationen och marknadsföringen 
mot medlemskommuner och externa 
köpare. Minst fem större 
informationstillfällen/ 
marknadsföringstillfällen per år. 

Informationsinsatser har genomförts mot 
medlemskommunernas socialtjänst i Eskilstuna, 
Strängnäs och Katrineholm under året. 
Ett flertal lyckade kampanjer på Facebook har 
genomförts. Genom förfinade rutiner gällande 
bemötande och serviceanda har goda relationer 
upparbetats med placerande personal i flera av 
kommunerna som finns med i våra ramavtal. Vi 
genomför numera regelmässigt informationssamtal 
och/eller studiebesök i samband med externa 
placeringar. 
En ny kommunikationsplan är under arbete och 
kommer att ligga klar under våren 2023. 

    Att genomföra kvalitetsmätning genom att 
erbjuda samtliga patienter som genomför 
primärbehandling möjlighet att besvara en 
IT-baserad enkät med frågeställningar 
som mäter hur nöjd patienten är med 
behandlingens olika delar. Att det samlade 
resultatet från kvalitetsmätningen skall 
uppgå till minst 75% av enkätens 
maxpoäng. 

 
 
 
88% av patienterna som svarat är nöjda med 
behandlingen jmf med 94,3% 2021. 

    
 
 
 
      
 

 
 
 
 
 
Minska andelen patienter som avbryter 
behandlingen 

Under året har antalet avbrott, oplanerade 
utskrivningar uppgått till 135 st. (42%) jämfört med 
119 st. (52%) avbrott motsvarande tid 2021. 
Majoriteten avbryter under introduktionen. Nygammal 
rutin kommer att återinföras vid inskrivningstillfället 
samt fortlöpande under introduktionsbehandlingstiden. 
Detta i form av förändring av inbokningsrutinerna som 
medför att inringande patient får en tid snabbare samt 
att det på introduktionsavdelningen utökas med 
personal i form av en sjuksköterska samt en rådgivare 
som jobbar mer inriktat på att minska antalet drop-
outs. 

     Öka kompetensen hos vårdgivande 
personal 

Samtliga anställda har genomgått HLR utbildning 
under året.  
En rådgivare har erhållit DOK kompetens 
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Verksamhetsmått 

Genomsnittskostnad per invånare i medlemskommunerna, 122 kr. 

Kvalitets- och servicemått 

Status Kvalitets- och servicemått Kommentar 
    

    

Målsättningen är att alla patienter 
skall beredas plats inom två veckor 
från kontakten. 

Den genomsnittliga väntetiden under året har uppgått till 
14 dagar. 

  

    

Enskilda presumtiva patienter och 
dem närstående personer skall alltid 
erbjudas möjlighet till ett 
informationsmöte med 
behandlingspersonal innan ställning 
tas till inskrivning. Inskrivning till 
Vårnäs behandlingshem görs alltid av 
legitimerad sjuksköterska och 
behandlingen inleds alltid på 
introduktionsavdelningen.  

 
 
Under 2022 har Vårnäs i snitt kunnat erbjuda två 
informationssamtal/studiebesök i veckan på plats. 
Inskrivning görs alltid av legitimerad sjuksköterska och 
behandlingen inleds alltid på introduktionsavdelningen. 

   

    

Samtliga rådgivare uppfyller 
kunskapskraven för certifiering av 12-
stegsbehandlingens lärprocesser 
(CTL)för att tillförsäkra patienterna en 
god professionalitet i behandling på 
Vårnäs. 

 

     

     

Patienterna på Vårnäs skall erbjudas 
en näringsriktig och fullgod kost i 
form av frukost, lunch och kvällsmål 
(husmans-kost) dagligen samt tillgång 
till frukt/mellanmål i syfte att 
stimulera tillfrisknande-processen. 

 
 
Maten får mycket goda omdömen från patienterna vid 
utvärdering av vården på Vårnäs. 

 

      

Lokalerna på Vårnäs skall erbjuda och 
tillhandahålla en god standard, vilket 
bl. a säkerställs genom att de årligen 
planerade förbättringsåtgärderna 
genomförs 

Målning och uppfräschning av fastigheternas fasader har 
genomförts. En långsiktig underhållsplan har arbetats 
fram och denna uppdateras fortlöpande.  

   
   

Verksamhetsmål Familjerådgivningen 

Status Verksamhetsmål Kommentar 
      

     

Minst 80% av klienterna ska vara 
nöjda i kontakten med 
familjerådgivningen 

Brukarundersökningen genomfördes under oktober/november 
2022 och 85 % svarade att de kan tänka sig att rekommendera 
andra att söka familjerådgivningen jmf med 96% 2021. 

     Fortsatt samverkan med 
mödravård, familje- och 
barnavårdscentraler 

Samverkansparterna har fortsatt att arbeta under 2022. 
Presentkort har delats ut till förstagångsföräldrar med möjlighet 
till ett första, gratisbesök på Familjerådgivningen. 

    Få fler med relationsproblem att 
ta en tidig kontakt för rådgivning 

Målet bearbetas proaktivt för att verksamheten skall synas och 
bli känd av kommunmedborgarna. Familjerådgivare har under 
året varit underbemannade vilket har minskat möjligheten till 
utökning av uppsökande verksamhet. Ett samarbete med 
Vårnäs Behandlingshem finns som har riktats mot anhöriga 
som deltager i Anhörigprogrammet. En uppdatering av de 
digitala kanalerna samt material som lämnas ut är planerad till 
våren 2023.  
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Verksamhetsmått 

Genomsnittskostnad per invånare i medlemskommunerna är 21 kr. 

Kvalitets- och servicemått 

Status Kvalitets- och servicemått Kommentar 

    
    

Minst 75% av bokade samtal under 
året genomförs. 

Av 1 860 samtal är 1 584 genomförda= 85% 

    
   

Sökanden skall senast inom två 
veckor erhålla en bokad tid. 

Tid erhålls inom 10 dagar. 

   

    

Besöksfrekvensen skall i genomsnitt 
vara tre inbokade besök per 
arbetsdag och heltidstjänst som 
familjerådgivare. 

Besöksfrekvensen motsvarar 1,29 inbokade besök per 
arbetsdag och heltidstjänst. Orsaken till sänkningen är 
decimerad arbetsstyrka med 0,5 under andra halvåret. 
Rekryteringsprocessen slutförs våren 2023. 

 

Övriga uppdrag 

Utbildning 

Status Verksamhetsmål Kommentar 

    
    

Två utbildningsinsatser gällande CTL 
ska genomföras 2022 

Två utbildningsinsatser har genomförts med deltagare 
från medlemskommunerna och externa. 

 

Kommentar: 
Sedan 2016 innehar Vårdförbundet Sörmland användarrättigheter och Copy Right gällande CTL-
utbildningen ”Certifiering i Tolvstegsbehandlingens Lärprocesser”. 
Kompetenskravet för rådgivare är bland annat certifiering och certifiering i egen regi garanterar en 
långsiktig kompetensförsörjning. 

      

Balanskravsresultat 

Balanskravsresultat för perioden 

Årets resultat enligt resultaträkningen           -88 
Reducering av samtliga reavinster        1 253  
Årets resultat enligt balanskravet       1 164 

 

Lagstiftningen kräver att kommunalförbundets ekonomi ska vara i balans. Det betyder att resultatet för 
Vårdförbundet Sörmland reducerat med samtliga reavinster ska vara större än noll. Vårdförbundet 
Sörmland uppfyller balanskravet för 2022. 
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Väsentliga personalförhållanden 

Antalet månadsanställda inom Vårdförbundet Sörmland är 30,75, 20,75 kvinnor 10 män.                 
30,75 personal av dem är tillsvidareanställda, 20,75 kvinnor och 10 män.                                           
På Vårnäs behandlingshem är 10 kvinnor timanställda och 11 män.   

En tillsvidareanställd på Vårnäs kansli har under året gått i pension och ersatts genom nyrekrytering.  

En familjerådgivare går i pension januari 2023. Inför detta har arbete med nyrekrytering påbörjats under 
hösten. För få sökanden med rätt kompetens tvingade fram en pausad process som återupptas i början 
av 2023.  

Två medarbetare i köket har via tjänstledighet under året meddelat att de önskar avsluta sina 
anställningar till förmån för högskolestudier. En rådgivare har under året avslutat sin tjänst på egen 
begäran och har påbörjat en ny tjänst inom Katrineholms kommun. En erfaren rådgivare har rekryterats 
till vakant tjänst efter pensionsavslut. En rådgivare har rekryterats direkt efter avslutande av 
kandidatexamen som beteendevetare. Programledaren har under sista halvåret arbetat 50 %.     
Arbetstid en har ägnats åt CTL-utbildning och öppenvård i Eskilstuna. Ny Programledare rekryterades 
internt. 

Kompetensutveckling 

En rådgivare har erhållit DOK kompetens.  

Samtlig personal på Vårnäs har fått utbildning i HLR. 

2 familjerådgivare har deltagit vid KFR-dagarna i Halmstad. 
1 familjerådgivare har läst 7,5 hp i Kreativa metoder - ”Hur kan kreativitet, rörelse och reflektion vara till hjälp i 
individers och gruppers lärande och utveckling” på Cederskölds högskola 
1 familjerådgivare har läst 15 hp i Sexologi. 
1 familjerådgivare har genomgått en tvådagarsutbildning i Jönköping för nya familjerådgivare. 
 
Arbetsmiljö 

Nyckeltal (Tertial -) 
Mätdatum/ 
Mätperiod 

Utfall 
2022 

Utfall 
kvinnor  

2022 

Utfall 
män  

2022 
Utfall 
2021 

Utfall 
kvinnor  

2021 

Utfall  
män  

2021 

Arbetad tid, timmar 1/1 - 31/12 52 725 32 969 19 756 50 853 29 343 21 510 

Total sjukfrånvaro, timmar 1/1 - 31/12 3 734 1 873 1 861 3 178 1 330 1 848 

Sjukfrånvaro totalt (%) 1/1 - 31/12 7,08% 5,68% 9,42% 6,25% 4,53% 8,59% 

Andelen av sjukfrånvaron som avser 
frånvaro under en sammanhängande 
tid av 60 dagar eller mer 1/1 - 31/12 0 0 0 6,25%   

 

Kommentar: 
 
Den totala sjukfrånvaron ökade från 6,25% (2021) till 7,08% (2022).  

Total sjukfrånvaron för kvinnor låg under året på 5,68%, vilket är en ökning i jämförelse med samma 
period 2021 (4,53%).  

Total sjukfrånvaro för män har ökat från 8,59% till 9,42%. Ökad korttidssjuk-frånvaro är sannolikt en 
effekt av pandemin och minskad smittspridning då det har betonats att medarbetare med symptom inte 
ska arbeta.  

Ingen långtidssjukfrånvaro, som omfattar över 60 dagar eller mer föreligger. 

Friskvårdsersättningen om 2 000 kr per anställd och år används utifrån individuella önskemål och behov 
enligt Skatteverkets regler. 15 personal på Vårnäs och 3 på familjerådgivningen har fått utbetald 
friskvårdsersättning 2022. 
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Förväntad utveckling 

Utveckling Vårdförbundet Sörmland 

Vi har under 2022 åter kunnat bedriva full inre behandlingsverksamhet efter det att alla restriktioner som 
har påverkat de utåtriktade momenten i behandlingen har tagits bort. Kvaliteten på behandlingen har 
därmed återupprättats. En stor del av Vårnäsmodellens grundidé bygger på att genomföra AA-resor, ta 
emot återbesökare, genomföra anhörigprogram och välkomna söndagstalare och återinförandet av allt 
detta har haft en påtagligt positiv inverkan på verksamheten. Vi ser framtiden an med ny energi och 
många idéer om utveckling och förbättringar. 

Under året har de aviserade samtalen mellan medlemskommunerna hållits avseende framtiden och 
formerna för verksamheten. Detta resulterade i att förbundets finansiella mål arbetades om och 
fastställdes senare på ett extra ägarmöte. 

Som resultat av detta valde Eskilstuna kommun att förlänga sitt avtal med Vårdförbundet under 
förutsättning att delåterbetalning av anslagen också genomförs under 2023. 

Det utmanande ekonomiska läget för Vårdförbundet Sörmland kvarstår och försämras under 2023. 
Kommande budget för 2023 innebär en nolluppräkning av anslagen (att jämföra med tidigare 3%). 
Intäkterna täcker därmed inte de väntade kostnadsökningarna för löner, pensionskostnader, el, livsmedel 
och drivmedel. Vi behöver hantera kommande finansieringsbehov genom att aktivt arbeta med 
uppsökande verksamhet för att möjliggöra ökat antal externa placeringarna. Det utåtriktade arbetet med 
att få in externa placeringar ställer högre krav på verksamhetens lokaler och personal. Att öka budgeten 
för marknadsföring blir nödvändigt. Behovet av en uppdatering av material, modernisering av digitala 
kanaler, omstrukturering av introduktionsavdelningen samt invändig uppfräschning av 
behandlingshemmet är stort och genomförandet är nödvändigt för att kunna vara konkurrenskraftiga på 
marknaden. 
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RÄKENSKAPER               

 

Ekonomisk redovisning 

 

 

Resultaträkning  

         Belopp i tkr                                               Not             ÅR 2022                  År 2021 
Verksamhetens intäkter 
*Verksamhetens kostnader 
Avskrivningar 

1 
1 
3 

        5 867 
     -27 696 
          -642 

          4 422 
       -24 365 
            -666 

VERKSAMHETENS NETTOKOSTNADER 
 
**Anslag för köpt verksamhet 

 
 
2 

    -22 471 
 
       23 613 

      -21 740 
 
         23 210 

VERKSAMHETENS RESULTAT 
 
Finansiella intäkter 
Finansiella kostnader 
Orealiserade vinster/förluster 

 
 
 
 
4 

        1 142 
 
               9 
             13 
        -1 253 

          1 470 
 
                 4  
              346 
              781 

PERIODENS RESULTAT               -88            2 601 
 

Kommentar:  
*Varav revisionskostnader 173 tkr för den finansiella revisionen. 
**Anslag betalas av förbundets medlemskommuner för köp av patientplatser inom primärbehandlingen på Vårnäs 
och för familjerådgivning.  
Region Sörmland betalar ett årligt anslag till introduktionsavdelningens abstinensbehandling på Vårnäs som för 2022 
uppgår till 2 448 tkr. 
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RÄKENSKAPER                

               Balansräkning  

Belopp i tkr            Not                    ÅR 2022              År 2021 
TILLGÅNGAR 
Anläggningstillgångar 
Materiella anläggningstillgångar 
Finansiella anläggningstillgångar 

 
 
5 
6 

 
 

    6 296 
       569 

   
 

         6 714 
            565 

Summa anläggningstillgångar 
 
 

 
 
 

   6 865          7 279 
 
 

Omsättningstillgångar 
Varulager, kiosk 
Kortfristiga fordringar 
Kortfristiga placeringar 
Likvida medel 

 
7,8 
8 
9 
9 

 
        29 
    8 288 
  12 674 
    4 762 

  
      33 

          1 247 
        15 297 

  8 781 
Summa omsättningstillgångar   25 753         25 358 
    
SUMMA TILLGÅNGAR   32 618 32 637 
    
EGET KAPITAL OCH SKULDER 
Eget kapital 
-därav året resultat 
 
Kortfristiga skulder 
Kortfristiga skulder 

 
10 
 
 
 
11 

 
 24 567 
      -88 

 
 

   8 049 

 
 24 655 
   2 602 

 
 

  7 983  
Summa kortfristiga skulder     8 049  7 983 
    
SUMMA SKULDER OCH EGET 
KAPITAL 

 32 616 32 637 

    
Ställda panter  Inga   Inga 
    
Ansvarsförbindelse 
Pensionsförpliktelse 
Löneskatt på pensionsförpliktelse 
 

12  
     530 
     129 

         

 
    566 
    137 

Summa      659    703 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

                                                                                                            Årsredovisning 2022 Vårdförbundet Sörmland   Sida | 22                                                                       

RÄKENSKAPER                

       

Kassaflödesrapport 

         Belopp i tkr                                     ÅR 2022              År 2021 
Löpande verksamhet 
Periodens resultat 
Justeringar för avskrivningar 
 
 
Medel från verksamheten före förändring av 
rörelsekapital 
Ökning-/minskning + kortfristiga fordringar 
Ökning-/minskning + förråd och varulager 
Ökning-/minskning – kortfristiga skulder 
Medel för den löpande verksamheten 
 
Investeringsverksamheten 
Investeringar i materiella anläggningstillgångar 
Försäljning av materiella anläggningstillgångar 
Investeringar i finansiella anläggningstillgångar 
Försäljning av finansiella anläggningstillgångar 
Medel från investeringsverksamheten 
 
Finansieringsverksamheten 
Nya lån 
Amortering av skuld 
Minskning av långfristiga fordringar 
Medel från finansieringsverksamheten 
 
Periodens kassaflöde 
Likvida medel vid året början (inkl. kortfr. plac.) 
Likvida medel vid periodens slut (inkl. kortfr. plac.) 

 
         -88 
         642 

   
   2 602 
      666           

         553 
 
 
 

       7 041 
            -4 
           -66       

  3 268 
 
 
  

      153 
          5    
      -246 

       7 524 
 

           
         224 
             0 
            -3 
           32 

    3 180  
 
 

          34 
            0 
           -3 
            0  

    
         253 

 
             0 
             0 
             0 
              0 

 
   - 6 644 

      24 078 
     17 434 

           31 
 

            0    
            0 
            0   
             0    

 
     3 143 
   20 935 
   24 078 
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                        RÄKENSKAPER               

 
Nothänvisningar till Resultaträkning och Balansräkning (tkr) 

 
Not 1 
Verksamhetens intäkter och kostnader 
Belopp i tkr                   ÅR 2022                År 2021 
Verksamhetens intäkter 
Vårdavgifter* 
Övrigt** 
Summa 
 
Verksamhetens kostnader 
Personalkostnader 
Fastighets- och lokalkostnader 
Leasingkostnader 
Verksamhetskostnader 
 
Summa 
 
*Vårdavgifter omfattar även avgifter för mernyttjande av 
behandlingsplatser inom det Öppna intaget och samtal vid 
familjerådgivningen. 
 
**Övriga intäkter (kr) 
Försäljning kiosk 
Måltidsersättning, personal 
Vattenavgifter 
Arrendeavgift, mark 
Arrendeavgift, jakt 
Förs/avverkning skog 
Övrigt (återbetalning SPP 238 121) 
Hyresintäkter FamR 
Återbetald moms Ludvika 
Arbetsförmedlingen (lönebidrag) 
CTL-utbildning 
Konsultation 
Försäljning inv/transportmedel 
Sjuklöneersättning 
Summa 
 

 
       4 720 
       1 147 

   
       3 091 
       1 331 

      5 897       4 422 
 
 

     19 920 
       2 812 
          357 
       4 607 

  
  

     18 862 
       2 706 
          350 
        3 578 

    27 696       25 496 
 
 
 
 
 

 
 
 

 
302 802 
138 544 
59 452 
5 500 
8 500 

0 
5 790 
4 200 

37 332 
364 083 
25 500 

0 
0 

196 129 

 
252 280 
137 489 
  46 551 
    5 500 
    8 500 

   315 
 10 937 

8 400 
14 280 

649 603 
  8 000 

600 
     0  

188 561 
  1 147 832 1 331 016 

            
 
 
Not 2 
Anslag från medlemskommuner och Region Sörmland 
Anslag från medlemskommuner År 2022 År 2021 
Eskilstuna  11 091  10 888 
Flen    1 714    1 725 
Katrineholm    3 619    3 566 
Strängnäs    3 789    3 677 
Vingåker       952       940 
Region Sörmland    2 448    2 414 
Summa 23 613 23 210 
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       RÄKENSKAPER 
Not 3 
Avskrivningarna är beräknade på anskaffningsvärdet. Undantaget är fastigheten Gäringstorp 2:3 
(Vårnäs), som övertogs från staten 1983 till en köpeskilling av 0 kr, där en uppskrivning av fastigheten 
har skett under 1990-talet. Det bokförda värdet på fastigheten utgörs till största delen av mark.  
På fastighetens byggnadsvärde görs komponentavskrivningar.                                    
Avskrivningstiderna är 100, 40, 30, 20, 10 och 5 år. 
Årets avskrivningar t o m 2022-12-31 är 642 tkr motsvarande per 2021-12-31 var 666 tkr. 
 
Not 4 
Finansiella posterna utgörs av ränteintäkter på 9 tkr och finansiella kostnader på 11 tkr.          
Orealiserad förlust på 1 253 tkr. 
 
Not 5 
De materiella anläggningstillgångarna är 6 296 tkr.  
 
Belopp i tkr                  ÅR 2022              År 2021 
Mark, byggnader och lokaler 
Ingående anskaffningsvärde 
Årets anskaffningar 
Årets avyttringar 
Utgående ackumulerande anskaffningsvärde 
 
Ingående ackumulerande avskrivningar 
Årets avskrivningar 
Årets avyttringar 
Utgående ackumulerande avskrivningar 
Utgående planenligt restvärde 
 
Inventarier 
Ingående anskaffningsvärde 
Årets anskaffningar 
Årets avyttringar 
Utgående ackumulerande anskaffningsvärden 
 
Ingående ackumulerande avskrivningar 
Årets avskrivningar 
Årets avyttringar 
Utgående ackumulerande avskrivningar 
Utgående planenligt restvärde 
Summa materiella anläggningstillgångar 

 
   18 972 
           0 
           0 
  18 972 

 
  -12 540 
      -516 
           0 
  -13 055 

   
18 938 
      34 
        0 

       18 972  
 

-12 011 
    -529 
         0 
-12 540 

    5 917 
 
 

      2 285 
        224 
           0 
    2 509 

 
    -2 004 
       -126 
            0 
    -2 130 

  6 433 
 
  

   2 285 
         0 
         0 
  2 285 

 
 -1 867 
    -138 
        0 
 -2 004 

        379      281 
     6 296   6 714 

 
 

Not 6 
 
Finansiella anläggningstillgångar                                      ÅR 2022              År 2021 
Andelar i Mellanskog 
Summa finansiella anläggningskostnader 

           567          565 
          567          565 

 
 
 
Not 7 
Avser varor i kiosken (Vårnäs). Inventering sker vid årsskiften.                             
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   RÄKENSKAPER 
Not 8    
Kortfristiga fordringar 
Belopp i tkr                 ÅR 2022              År 2021 
Kundfordringar 
Övriga kortfristiga fordringar 
Varulager kiosk 
Summa 

    5 801 
    2 487 
        29  

           377 
 870 
   33 

  8 317         1 280 
             

 
Not 9  
Likvida medel 
Belopp i tkr                                       ÅR 2022           År 2021 
Kassa 
Underhållskonto 
Bank 
Summa 
 
Kortfristiga placeringar 
*Aktieobligationsfond 
Bostadsobl fond 
Orealiserade vinster 
Summa 

             25 
         1 152 
         4 736 
         5 913 

 
 

           505 
       10 431 
            586 

        27 
    2 546 
    8 754 
 11 327 

 
 

       500 
  10 407 
    1 844 

      11 522  12 751 
*Aktieindexobligationsfond har ett garanterat värde på förfallodagen med minst de nominella beloppen 
 
 
Not 10 
Eget kapital 
Det egna kapitalet för 2021 uppgick till 25 655 tkr i årsbokslutet (utgående balans).  Förändringen av det 
egna kapitalet utgörs av årets resultat på - 88 tkr, vilket innebär  
att det egna kapitalet uppgår till 25 567 tkr vid årets slut.  
  
Eget kapital och årets resultat 2022 2021 
Ingående eget kapital              25 655               22 053 
Årets resultat     -88 2 602 
Utgående eget kapital              25 567              25 655 

 
 
Not 11 
Kortfristiga skulder 
Belopp i tkr                   ÅR 2022              År 2021 
Leverantörsskulder 
Personalskatter 
Semesterlöneskuld 
Förutbetald intäkt* 
Övrigt 
Summa 

1 123 
     290 

258 
   5 675 

703 

   497 
   277 
   250 
6 098 
   861  

   8 049 7 983 
* Avser bla medlemskommunernas och regionens anslag.  
    
 
Not 12 
Ansvarsförbindelser 
Pensionsmedel enligt avtal PA-KL 
Pensionsförpliktelsen inklusive löneskatt för pensioner före 1998 beräknas 2022-12-31 vara motsvarande 
förpliktelse 659 tkr.   
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   RÄKENSKAPER 
Leasingavtal 
Vårdförbundets samtliga leasingavtal är av operationell karaktär. Följande uppgifter för avtal med löptid 
> 3 år föreligger. Sedan 2006 redovisas enbart leasing- och hyresavtal som har en löptid som överstiger 
tre år.  
   
Leasingavgifter Inom 5 år Efter 5 år 
Inventarier 897 0 
Totalt                     897 0 

       

Allmänna redovisningsprinciper 

Belopp anges i tkr om inte annat anges. Jämförande värden för år 2021. 
Årsredovisningen är uppställd och anpassad till den praxis som bl. a kommer till uttryck i 
rekommendationer och uttalanden från Rådet för kommunal redovisning. 
Finansiella placeringar redovisas enligt verkligt värde och omräkning har skett av resultat- och 
balansräkning per den 2022-12-31 där orealiserade vinster och förluster redovisas till verkligt värde. 
Resultaträkningens uppställning avviker från den kommunala redovisningslagen eftersom verksamheten 
finansieras med medlemsavgifter och olika former av uppdragsintäkter. Använd uppställningsform 
bedöms ge en mer rättvisande bild av verksamhetens utfall. 
Förbundet har dokumenterat sitt redovisningssystem med en beskrivning av tillämpningen i enlighet med 
Kommunala Redovisningslagen – KRL. 
 
Värderingsprinciper m m 
 
Tillgångar, avsättningar och skulder har värderats till anskaffningsvärden om inget annat anges nedan.  
 
Fordringar 
Fordringar har efter individuell värdering upptagits till belopp varmed de beräknas inflyta. 
 
Avskrivningsprinciper för anläggningstillgångar 
Avskrivningar enligt plan baseras på ursprungliga anskaffningsvärden och beräknad ekonomisk livslängd. 
Avskrivningen påbörjas från det år då den tas i bruk. 
Tillgångar avsedda för stadigvarande bruk med ett anskaffningsvärde överstigande ett halvt basbelopp 
klassificeras som inventarier.    
Korttidsinventarier med ett värde upp till ett halvt basbelopp och en livslängd upp till tre år redovisas 
som en driftskostnad.         
                                                               
Finansiella placeringar  
redovisas enligt verkligt värde och omräkning har skett av resultat- och balansräkning per den         
2022-12-31 där orealiserade vinster och förluster redovisas till verkligt värde. 
 
Intäkter från avgifter, bidrag och försäljningar 
Vårdavgifter omfattar även avgifter för mernyttjade av behandlingsplatser inom Öppna intaget och 
samtal vid familjerådgivningen.  
 
Semesterlöneskuld 
Den totala semesterlöneskulden inklusive sociala avgifter per 2022-12-31 var 339 tkr.  
 
Pensioner 
Pensionsskulden har beräknats av KPA och redovisas enligt den så kallade blandmodellen, vilket innebär 
att skulden t o m 2022-12-31 redovisas inom linjen/ansvarsförbindelse inkl. löneskatt.  
 
Leasingavtal 
Vårdförbundets samtliga leasingavtal är av operationell karaktär och bokförs mot resultaträkningen.   
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           RÄKENSKAPER 
  

Drift- och investeringsredovisning 

Budgetföljsamhet 

Driftsredovisning, nettoresultat (tkr) 

 Utfall per 
20221231 

Utfall per  
20220831 

Budget per 

20221231 
Budgetavvikelse         

2022 

Intäkter tkr tkr tkr tkr 

Anslag 23 613  15 862 23 580 0 

Vårdavgifter 4 720 3 171 5 256 -836 

Övriga intäkter 1 147 820 800 647 

S: a Intäkter 29 480 19 853 29 636 -189 

     

Kostnader     

Personalkostnader -19 920 -12 820 -18 614 - 1 306 

Data, telefoni -854 -569  -1 114 260 

Fastighets/lokalkostnad -2 600 -1 840 -3 379 779 

Planerat underhåll       -1 127 -252 - 1 468 341 

Fordonskostnad -461 -318 -598 137 

Förbrukningsmaterial -603 -328 - 789 186 

Livsmedel -1 478 -953 - 1 922 444 

Konsult/medlemsavgifter -408 -179 - 527 119 

Marknadsföring/reklam -47 -16 -63 16 

Patientavgifter -198 -105 -254 56 

Avskrivningar -642 -435 -600 -42 

Finansiella poster -1 231 797 0 -1 231 

S:a Kostnader -29 569 -17 018 -29 328 -241 

     

Resultat -88 2 835 308 -396 
 

Kommentar: 

Vårdförbundet Sörmlands resultat innehåller kostnadsposter som kan härledas till inflation samt ökad 
beläggning. Intäktsökningen beror till största delen på ökad beläggning på HvH. Vårnäs har lägre intäkter 
från placeringar på Hvh (halvvägshuset) och externa placeringar än budgeterat. Samtidigt har 
verksamheten fått lägre intäkter genom lägre uppräkningsprocent av anslag, minskade bidrag för 
personal samt minskade sjuklöneersättningar. 

Driftredovisning (tkr) 

Förbundsgemensamt – De förbundsgemensamma kostnaderna omfattar kostnaderna för 
förbundsdirektion, ledning, revision, administration samt pensionsavgifter för samtliga anställda inom 
förbundet. Dessa fördelas till verksamheterna med nyckeltal som har respektive kostnadsandel i 
budgeten som grund. 

Periodens förbundsgemensamma kostnader fördelas på verksamheterna med dess respektive storlek 
(budgetomslutning) som grund för beräkningen. 

Den förbundsgemensamma kostnaden fördelas på de två kärnverksamheterna Vårnäs behandlingshem 
(84 %) och familjerådgivningen (16 %).  
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RÄKENSKAPER 

 

Förbundsgemensamma kostnader under året uppgår till 4 930 tkr 

Verksamhetsområde Intäkter Kostnader Nettoresultat  Redovisat 
resultat 2021 

Vårnäs behandlingshem 24 380 25 145 -764                 1 636 
Familjerådgivningen   5 100   4 424   676     936 
Summa totalt 29 480 29 569   -88  2 605 

    

 

Investeringsredovisning 

Huvudprojekt 
Utfall per 31/12 

2022 
Budget helår 

2022 
Avvikelse helår 

2022 

Fasadmålning 1 100 1 200 -100 

Kansliet avloppslukt 0 60 -60 

Tvätt av husfasader 0 60 -60 

Ventilationsåtgärder boende 0 850 -850 

Ny avlopp/dricksvattenledning* 0 100 -100 
          *Budgetbelopp avser konsultanalys 

Kommentar: 
Den planerade fasadmålningen av alla gula fastigheter har färdigställts till 90%, p.g.a. vinterns intåg sker 
slutförandet under våren 2023. 

Vårdförbundet Sörmland har tagit hjälp av en konsult för att planera åtgärder gällande avlopp- och 
dricksvattenledningen. Arbetet fortgår våren 2023. 

 
 
 
FÖRKLARINGAR OCH BEGREPP  
Vad är ett Kommunalförbund  
  
Kommunalförbund är en form för samverkan, som kommuner/landsting kan använda för praktiskt taget 
vilken kommunal angelägenhet som helst. Idén med kommunalförbund är att kommuner och/eller 
landsting överlåter viss verksamhet på förbundet, som de önskar samverka om.  
Kommunalförbundet är en självständig juridisk person med ansvar för sin verksamhet.   
När kommunalförbundet har bildats har det självbestämmanderätt inom ramen för förbundsordningen, 
kommunallagen samt annan lagstiftning som kan gälla för verksamheten - för Vårdförbundet Sörmlands 
del är det Socialtjänstlagen samt Hälso- och sjukvårdslagen som är aktuella.   
Kommunalförbundet övertar uppgifterna och anses ha en exklusiv kompetens att sköta dessa.  
Ett kommunalförbund har i stort sett samma organisatoriska uppbyggnad som en kommun eller ett 
landsting och kan jämföras med en specialkommun.  
I kommunallagen regleras vad som skall ingå i förbundsordningen.   
Hit hör t ex förbundets ändamål, föreskrifter om styrmedel och styrsystem som budget, löpande 
rapportering, uppföljning och yttranderätt i principiella frågor.   
Annat som regleras är organisation, medlemmarnas andel i förbundets tillgångar och skulder, fördelning 
av förbundets kostnader mellan medlemmarna, förfarande vid en medlems utträde, uppsägningstid       
m.m.   
Medlemmarna har kvar ett ekonomiskt ansvar för verksamheten och är skyldiga att täcka brister när 
förbundet saknar tillgångar för att betala sina skulder.  

 



Vårdförbundet Sörmland  

       Till fullmäktige i  

 Eskilstuna kommun  

 Flens kommun  

 Katrineholms kommun  

 Strängnäs kommun  

 Vingåkers kommun  

  

  

Revisionsberättelse för år 2022 

Vi, av fullmäktige valda revisorer, har granskat den verksamhet som bedrivits i Vårdförbundet Sörmland av dess 

direktion under år 2022. Granskningen har utförts av sakkunniga som biträder revisorerna.   

Direktionen ansvarar för att verksamheten bedrivs i enlighet med gällande mål, beslut och riktlinjer samt de lagar 

och föreskrifter som gäller för verksamheten. De ansvarar också för att det finns en tillräcklig intern kontroll. 

Revisorernas ansvar är att granska verksamhet, kontroll och räkenskaper och pröva om verksamheten bedrivits i 

enlighet med de uppdrag, mål, lagar och föreskrifter som gäller för verksamheten.   

Granskningen har utförts enligt kommunallagen, god revisionssed i kommunal verksamhet och 

förbundsordningen. Granskningen har genomförts med den inriktning och omfattning som behövs för att ge 

rimlig grund för bedömning och ansvarsprövning. Revisionsföretaget EY har biträtt oss vid granskningen.   

Vi bedömer att direktionen har bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 

tillfredsställande sätt.   

Vi bedömer att räkenskaperna är i allt väsentligt rättvisande.   

Vi bedömer att direktionens interna kontroll vara tillräcklig.   

Vi instämmer i förbundets bedömning att balanskravet för 2021 är uppfyllt. Förbundet redovisar ett 

balanskravsresultat på 1 165 tkr. Det redovisas -1 253 tkr i orealiserade reavinster.   

Direktionen har beslutat om mål och riktlinjer som är av betydelser för god ekonomisk hushållning för år 2022. 

Vi instämmer i direktionens bedömning att båda de finansiella målen för god ekonomisk hushållning har 

uppnåtts.  

Förbundets målsättningar kan delas upp i verksamhetsmål, finansiella mål, inriktningsmål, miljömål, kvalitets- 

och servicemått samt övriga uppdrag utbildning. Sammanlagt bedöms 20 mål/mått uppfyllda, 7 delvis uppfyllda 

och 0 ej uppfyllda. En kommentar ges till respektive utfall. Vi bedömer att redogörelsen för Vårdförbundets 

måluppfyllelse förefaller rimlig utifrån vår löpande granskning av Vårdförbundets verksamhet.   

Vi bedömer att förbundets årsredovisning i allt väsentligt innehåller upplysningar om verksamhetens utfall, 

verksamhetens finansiering och den ekonomiska ställningen.   

Vi tillstyrker att respektive fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för direktionen samt de enskilda 

ledamöterna i densamma.   

Vi åberopar bifogade granskningsrapporter från delårsbokslutet samt bokslut och årsredovisning för 2022. 

 

Vårnäs den dag som framgår av elektronisk underskrift 

 

Elsy Hedlund  Britt-Marie Lindström  Mårten Grothérus 
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Detta dokument är digitalt signerat genom Penneo.com. Den digitala 
signeringsdatan i dokumentet är säkrad och validerad genom det datorgenererade 
hashvärdet hos det originella dokumentet. Dokumentet är låst och tidsstämplat 
med ett certifikat från en betrodd tredje part. All kryptografisk information är 
innesluten i denna PDF, för framtida validering om så krävs.

Hur man verifierar originaliteten hos dokumentet
Detta dokument är skyddat genom ett Adobe CDS certifikat. När du öppnar 

dokumentet i Adobe Reader bör du se att dokumentet är certifierat med Penneo e-
signature service <penneo@penneo.com> Detta garanterar att dokumentets 
innehåll inte har ändrats.

Du kan verifiera den kryptografiska informationen i dokumentet genom att 
använda Penneos validator, som finns på https://penneo.com/validator

Signaturerna i detta dokument är juridiskt bindande. Dokumentet är signerat genom Penneo™ för säker digital signering. 
Tecknarnas identitet har lagrats, och visas nedan.

"Med min signatur bekräftar jag innehållet och alla datum i detta dokumentet."

Bo Mårten Grothérus
Revisor
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Revisorerna i Vårdförbundet Sörmland     

 

Till  

Fullmäktige i Vårdförbundet Sörmland  

organisationsnummer 222000-0323  

 

 

Granskning av årsredovisning för år 2022 

• Granskning av Vårdförbundet Sörmlands bokslut och årsredovisning har utförts enligt 

god revisionssed. Revisionens synpunkter har sammanställts i bifogad rapport 

”Vårdförbundet Sörmland – Granskning av årsredovisning 2022”. Revisionsrapporten 

överlämnas till förbundsdirektionen för kännedom. 

 

 

 

Vårdförbundet Sörmlands revisorer 

 

Vårnäs datum vilken framgår av digital underskrift  

 

 

Elsy Hedlund    Britt-Marie Lindström   Mårten Grothérus 
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med ett certifikat från en betrodd tredje part. All kryptografisk information är 
innesluten i denna PDF, för framtida validering om så krävs.

Hur man verifierar originaliteten hos dokumentet
Detta dokument är skyddat genom ett Adobe CDS certifikat. När du öppnar 

dokumentet i Adobe Reader bör du se att dokumentet är certifierat med Penneo e-
signature service <penneo@penneo.com> Detta garanterar att dokumentets 
innehåll inte har ändrats.

Du kan verifiera den kryptografiska informationen i dokumentet genom att 
använda Penneos validator, som finns på https://penneo.com/validator
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PROTOKOLLSUTDRAG 
 Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-05-24 1 (2) 

   

 

§ 120    KS/2022:199   

Svar på motion om att anlägga regnrabatter  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar att anse att-sats ett och två vara besvarade samt att avslå 
att-sats tre.  

Reservation 

Mot beslutet och till förmån för sitt eget yrkande reserverar sig Inger Fredriksson (C). 
Den skriftliga reservationen redovisas som bilaga A. 

Sammanfattning av ärendet 

Ann-Charlotte Olsson (C) och Inger Fredriksson (C) har inkommit med en motion om att 
anlägga regnrabatter. Regnrabatter är en metod för att bland annat hantera skyfall samt 
rena och filtrera dagvatten avrunnet från hårdgjorda ytor. Motionen mynnar ut i följande 
yrkanden: 

 Att Katrineholms kommun informerar och inspirerar fastighetsägare 
att anlägga regnrabatter. 

 Att KFAB och KIAB ska vara föregångare i arbetet att hantera 
dagvatten, där regnrabatter är en möjlighet. 

 Att investeringar i regnrabatter eller liknande omhändertagande av 
dagvatten ska premieras i VA-taxan. 

Motionen har sänts till Sörmland Vatten och Avfall AB samt Katrineholms Fastighets 
AB/Katrineholms Industrihus AB (KFAB, KIAB) för yttrande.  

Katrineholms kommun arbetar på olika sätt med lokal dagvattenhantering, där 
regnrabatter är ett exempel. Att informera och inspirera fastighetsägare till lokal 
dagvattenhantering är i linje med kommunens handlingsplan för dagvatten och är något 
som sker redan idag. Kommunen kommer även fortsättningsvis arbeta med lokal 
dagvattenhantering, däribland olika former av regnrabatter, och ser inspiration och 
information om detta till fastighetsägare som en del av det pågående arbetet. 

KFAB gör bedömningen att det är svårt och kostsamt att bygga in magasin för förvaring 
av regnvatten i befintliga fastigheter, men att det är enklare att göra anpassningar vid 
nyproduktioner och att detta görs idag. KFAB ser också att det går att arbeta med 
regnrabatter på förskolor och skolor, där det kan fungera både som en del i lärandet och 
för att ta hand om vatten. 

Sörmland Vatten gör bedömningen att det inte är möjligt att göra avdrag på VA-taxan på 
det sätt som motionärerna önskar. Avgiftsskyldigheten baseras inte på omfattningen av 
en fastighets användning av dagvattenservisen, utan på att det finns ett behov av VA-
tjänsten dagvatten. 



 
Protokollsutdrag 

 Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-05-24 2 (2) 

   

Ordförandens sign Justerandes sign 

Ärendets handlingar 

 Ordförandens förslag till beslut, 2023-05-16 

 Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2023-05-03 

 Yttrande från Katrineholms Fastighets AB 

 Yttrande från Sörmland Vatten  

 Motion om att anlägga regnrabatter, 2022-06-13 

Kommunstyrelsens överläggning 

Under kommunstyrelsens överläggning yttrar sig Inger Fredriksson (C). 

Förslag och yrkande 

Inger Fredriksson (C) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Efter avslutad överläggning redogör ordföranden för sitt förslag till propositionsordning 
som godkänns av kommunstyrelsen. I enlighet med detta ställer han proposition på 
ordförandens förslag till beslut och Inger Fredrikssons (C) yrkande. Han finner att 
styrelsen biträder ordförandens förslag till beslut. 

 

Beslutet skickas till: 

Akten 

 



Bilaga A kommunstyrelsen 2023-05-24, § 120

   

                      

 

 

KS/2022:199 

Reservation angående Motion om regnrabatter 

När solen skiner, vill vi inte så gärna tala om regnrabatter. Men det är det som vi måste göra, för 
att ha beredskap för de regn och skyfall som kommer. All nederbörd kommer nämligen inte ner 
som ett stilla vårregn och regnmängderna kan göra stor skada om de inte bromsas och samlas 
upp. 

Tillgången på vatten, särskilt rent vatten, är inte oändlig, och vi måste värna vårt vatten genom att 
använda det på bästa sätt, exempelvis genom att använda det till bevattning. 

Centerpartiets motion handlar om ett sätt att ta vara på och använda regnvatten så att det 
kommer till nytta i stället för att orsaka översvämning eller överbelastning av avloppsnätet och 
reningsverken. Det kan ske genom regnrabatter, som också kan benämnas raingarden, biofilter, 
nedsänkt växtbädd, regnbädd eller regnträdgård. I motionen föreslår vi att kommunen ska 
informera och inspirera fastighetsägare att anlägga regnrabatter, att kommunens fastighetsbolag 
ska vara föregångare i arbetet att hantera dagvatten, där regnrabatter är en möjlighet och att den 
som gör insatser ska premieras i VA-taxan. 

Motionen har behandlats som att förslagen är tekniska, när förslagen främst är ekologiska och 
handlar om hållbarhet, samhällets och individens sätt att hantera förutsättningarna för vårt liv 
genom att värna vårt viktiga vatten. 

Den miljömässiga beredningen av motionen saknas och motionssvaren ger heller inte underlag till 
varför att-satserna ska vara besvarade, när det som motionen föreslår inte redan görs eller ska 
göras. 

Mot bakgrund av detta yrkade jag: 

Bifall till motionen. 

Då mitt yrkande avslogs, reserverar jag mig mot beslutet. 

Katrineholm 24 maj 2023 

 

Inger Fredriksson (C)   

 



 
 KATRINEHOLMS KOMMUN Besöksadress: Fredsgatan 38 Org.nummer 212000-0340 
Kommunledningsförvaltningen Telefax:   
641 80 KATRINEHOLM   www.katrineholm.se 

 

Ordförandeförslag Sida 1 (1) 

Datum 

2023-05-16 
Vår beteckning 

KS/2022:199 - 1.2.6 - 
Initiativ från 
förtroendevalda, nämnd, 
revisorer, bolag, 
fullmäktigeberedning 

 

Mottagare: 

Kommunstyrelsen 

Ordförandeförslag - Motion om regnrabatter 
Ordförandens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att  

1. Anse att-sats ett och två besvarade 
2. Avslå att-sats tre 

Johan Söderberg (S) 
Kommunstyrelsens ordförande



 

 KATRINEHOLMS KOMMUN Besöksadress: Fredsgatan 38 Org.nummer 212000-0340 

Kommunledningsförvaltningen Telefax:   

641 80 KATRINEHOLM   www.katrineholm.se 

 

Tjänsteskrivelse Sida 1 (2) 

Datum 

2023-05-03 
Vår beteckning 

KS/2022:199 - 1.2.6 - 
Initiativ från 
förtroendevalda, nämnd, 
revisorer, bolag, 
fullmäktigeberedning 

Kommunledningsförvaltningen 

Nämndadministration 

Mottagare: 

Kommunstyrelsen 
Vår handläggare 

Matilda Johansson 
Handläggare telefon 

0150-570 18 
Handläggare e-post 

Matilda.Johansson2@katrineholm.se 

Svar på motion om att anlägga regnrabatter 

Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen lämnar inget förslag till beslut. 

Sammanfattning av ärendet 
Ann-Charlotte Olsson (C) och Inger Fredriksson (C) har inkommit med en motion om att 
anlägga regnrabatter. Regnrabatter är en metod för att bland annat hantera skyfall samt 
rena och filtrera dagvatten avrunnet från hårdgjorda ytor. Motionen mynnar ut i följande 
yrkanden: 

 Att Katrineholms kommun informerar och inspirerar fastighetsägare att anlägga 
regnrabatter. 

 Att KFAB och KIAB ska vara föregångare i arbetet att hantera dagvatten, där 
regnrabatter är en möjlighet. 

 Att investeringar i regnrabatter eller liknande omhändertagande av dagvatten ska 
premieras i VA-taxan. 

Motionen har sänts till Sörmland Vatten och Avfall AB samt KFAB/KIAB för yttrande.  

Katrineholms kommun arbetar på olika sätt med lokal dagvattenhantering, där 
regnrabatter är ett exempel. Att informera och inspirera fastighetsägare till lokal 
dagvattenhantering är i linje med kommunens handlingsplan för dagvatten och är något 
som sker redan idag. Kommunen kommer även fortsättningsvis arbeta med lokal 
dagvattenhantering, däribland olika former av regnrabatter, och ser inspiration och 
information om detta till fastighetsägare som en del av det pågående arbetet. 

KFAB gör bedömningen att det är svårt och kostsamt att bygga in magasin för förvaring av 
regnvatten i befintliga fastigheter, men att det är enklare att göra anpassningar vid 
nyproduktioner och att detta görs idag. KFAB ser också att det går att arbeta med 
regnrabatter på förskolor och skolor, där det kan fungera både som en del i lärandet och 
för att ta hand om vatten. 

Sörmland Vatten gör bedömningen att det inte är möjligt att göra avdrag på VA-taxan på 
det sätt som motionärerna önskar. Avgiftsskyldigheten baseras inte på omfattningen av en 
fastighets användning av dagvattenservisen, utan på att det finns ett behov av VA-tjänsten 
dagvatten.   



 Tjänsteskrivelse Sida 2 (2) 

Kommunledningsförvaltningen 
Datum 

2023-05-03 

Vår beteckning 

KS/2022:199 - 1.2.6 - 
Initiativ från 
förtroendevalda, 
nämnd, revisorer, 
bolag, 
fullmäktigeberedning 

 

Ärendets handlingar 
 Yttrande från KFAB 

 Yttrande från Sörmland vatten  

 Motion om att anlägga regnrabatter 2022-06-13 

 

Matilda Johansson 
Utredare 

Beslutet skickas till: 

Motionärerna 

Akten 









Katrineholms Fastighets AB
Box 7  641 21 Katrineholm
Tegnérvägen 26
Telefon 0150-571 00
info@kfab.se
www.kfab.se

Svar på motion om att anlägga regnrabatter. 
 
I dagsläget jobbar KFAB mot dom utställda myndighetskraven som gäller vid 
nyproduktion. Vi har fördröjningsmagasin för att klara kraven på att inte 
släppa ut för mycket vatten på det allmänna dagvattennätet. Vår bedömning är 
att det är svårt och kostsamt att bygga in magasin för att förvara regnvatten i 
befintliga fastigheter. Vid nyproduktion så är det alltid lättare och billigare att 
anpassa ex. gårdar mm. Dock gör vi bedömningen att man kan jobba med 
regnrabatter på skolor/förskolor som ett led i lärandet av vårt kretslopp. På 
dessa fastigheters gårdar är det också ofta mycket hårdgjord yta som grus 
och asfalt, så här är det bra om man kan ex. anlägga en regnrabatt på gården. 
Vi vill inte ha fuktig mark/jord/rabatt intill våra fasader. Just nu har vi vår 
markskötsel på entreprenad, så här är det viktigt att samarbeta med 
entreprenörerna om vad vi vill ha för förutsättningar i framtiden. Vi tar idag 
redan mycket av vattnet till bevattningen från lokala sjöar i kommunen. 
 
Mvh. Tobias Lundqvist  
Fastighetschef KFAB 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

                       

 

 

Motion till kommunfullmäktige i Katrineholm om 

Anlägg regnrabatter 

Tillgången på rent vatten är inte oändlig, även om vi är lyckligt lottade i Katrineholm och Sverige. 
Vi måste värna vårt fina kranvatten genom att minimera slöseri genom att använda ny teknik, ha 
vattenmätning på hushållsnivå, styra bevattning och via riktad information om vad du som 
användare kan göra för att värna vårt vatten.  

Ett sätt att värna det viktiga dricksvattnet är att spara på det och använda regnvatten (dagvatten) 
på ett bättre sätt, exempelvis till bevattning. Det är dessutom viktigt att hantera dagvattnet från 
regn och skyfall, så att det inte blir översvämningar eller belastar avloppssystemet så att orenat 
vatten förs ut till sjöar och vattendrag.  

Det är därför önskvärt att bromsa dagvattnet och också om möjligt rena vattnet. Ett sätt att ta 
vara på regnvatten, fördröja det och använda det, är att anlägga regnrabatter. (En regnrabatt kan 
också kallas raingarden, biofilter, nedsänkt växtbädd, regnbädd eller regnträdgård.) 

En regnrabatt kan vara en planteringstunna utmed fasaden eller en nedsänkt rabatt för att kunna 
ta emot takvatten eller vatten från omgivande hårdgjorda ytor. Ett ytterligare alternativ är att 
göra en nedsänkt rabatt en bit bort från byggnaden. Det här går att göra i liten skala eller som en 
mindre park.  

I Göteborg finns Kvibergs park som renar dagvatten från en yta om 13 500 kvadratmeter 
parkering i en 700 kvadratmeter stor regnrabatt. En liknande satsning skulle kunna komplettera 
de planer på våtmarker som finns. 

Centerpartiet vill se fler anlagda regnrabatter och att kommunen informerar och inspirerar 
fastighetsägare om möjligheten att fördröja regnvatten genom att anlägga regnrabatter. Vi vill 
också att KFAB och KIAB blir föregångare i att anlägga regnrabatter. 

Centerpartiet yrkar: 

Att Katrineholms kommun informerar och inspirerar fastighetsägare att anlägga regnrabatter. 

Att KFAB och KIAB ska vara föregångare i arbetet att hantera dagvatten, där regnrabatter är en 
möjlighet. 

Att investeringar i regnrabatter eller liknande omhändertagande av dagvatten ska premieras i VA-
taxan. 



 
 

                       

Katrineholm 2 juni 2022  Katrineholm 13 juni 2022 

 

Ann-Charlotte Olsson (C)  Inger Fredriksson (C)



 

PROTOKOLLSUTDRAG 
 Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-05-24 1 (2) 

   

 

§ 121    KS/2022:267   

Svar på motion om att eliminera onödigt höga gupp  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar att anse motionen vara besvarad. 

Reservation 

Mot beslutet och till förmån för sitt eget yrkande reserverar sig Joha Frondelius (KD).  

Sammanfattning av ärendet 

Joha Frondelius (KD), Marian Loley (KD) och John G Ogenholt (KD) har lämnat en motion 
om att eliminera onödig höga gupp i Katrineholm. Motionen utmynnar i följande 
yrkande: 

”Att det påbörjas en justering av höga gupp så fort det är möjligt” 

Motionen har sänts till service- och tekniknämnden som föreslår att motionen ska anses 
besvarad med hänvisning till att underhållsåtgärder av gupp och justering av ramphöjd 
redan genomförs vid behov. Utgångspunkten är att åtgärder genomförs på ett sätt så att 
inte säkerheten för oskyddade trafikanter försämras. 

Ärendets handlingar 

 Ordförandens förslag till beslut, 2023-05-16 

 Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2023-05-11 

 Service- och tekniknämndens beslut, 2023-04-20, § 33 

 Tjänsteskrivelse från samhällsbyggnadsförvaltningen daterad 2023-03-
29 

 Motion om att eliminera onödigt höga gupp 2022-07-03 

Kommunstyrelsens överläggning 

Under kommunstyrelsens överläggning yttrar sig Joha Frondelius (KD). 

Förslag och yrkande 

Joha Frondelius (KD) yrkar bifall till motionen. 

  



 
Protokollsutdrag 

 Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-05-24 2 (2) 

   

Ordförandens sign Justerandes sign 

Beslutsgång 

Efter avslutad överläggning redogör ordföranden för sitt förslag till propositionsordning 
som godkänns av kommunstyrelsen. I enlighet med detta ställer han proposition på 
ordförandens förslag till beslut och Joha Frondelius (KD) yrkande. Han finner att 
styrelsen biträder ordförandes förslag till beslut. 

 

Beslutet skickas till: 

Akten 

 



 
 KATRINEHOLMS KOMMUN Besöksadress: Fredsgatan 38 Org.nummer 212000-0340 
Kommunledningsförvaltningen Telefax:   
641 80 KATRINEHOLM   www.katrineholm.se 

 

Ordförandeförslag Sida 1 (1) 

Datum 

2023-05-16 
Vår beteckning 

KS/2022:267 - 1.2.6 - 
Initiativ från 
förtroendevalda, nämnd, 
revisorer, bolag, 
fullmäktigeberedning 

 

Mottagare: 

Kommunstyrelsen 

Ordförandeförslag - Motion om att eliminera onödigt 
höga gupp 
Ordförandens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att anse motionen besvarad. 

Johan Söderberg (S) 
Kommunstyrelsens ordförande



 

 KATRINEHOLMS KOMMUN Besöksadress: Fredsgatan 38 Org.nummer 212000-0340 

Kommunledningsförvaltningen Telefax:   

641 80 KATRINEHOLM   www.katrineholm.se 

 

Tjänsteskrivelse Sida 1 (1) 

Datum 

2023-05-11 
Vår beteckning 

KS/2022:267 - 1.2.6 - 
Initiativ från 
förtroendevalda, nämnd, 
revisorer, bolag, 
fullmäktigeberedning 

Kommunledningsförvaltningen 

Nämndadministration 

Mottagare: 

Kommunstyrelsen 
Vår handläggare 

Matilda Johansson 
Handläggare telefon 

0150-570 18 
Handläggare e-post 

Matilda.Johansson2@katrineholm.se 

Svar på motion om att eliminera onödigt höga gupp 

Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen lämnar inget förslag till beslut. 

Sammanfattning av ärendet 
Joha Frondelius (KD), Marian Loley (KD) och John G Ogenholt (KD) har lämnat en motion om 
att eliminera onödig höga gupp i Katrineholm. Motionen utmynnar i följande yrkande: 

”Att det påbörjas en justering av höga gupp så fort det är möjligt” 

Motionen har sänts till service- och tekniknämnden som föreslår att motionen ska anses 
besvarad med hänvisning till att underhållsåtgärder av gupp och justering av ramphöjd 
redan genomförs vid behov. Utgångspunkten är att åtgärder genomförs på ett sätt så att 
inte säkerheten för oskyddade trafikanter försämras. 

Ärendets handlingar 
 Service- och tekniknämndens beslut 2023-04-20 § 33 

 Tjänsteskrivelse från samhällsbyggnadsförvaltningen daterad 2023-03-29 

 Motion om att eliminera onödigt höga gupp 2022-07-03 

 

Matilda Johansson 
Utredare 

Beslutet skickas till: 

Motionärerna 

Akten 



 

PROTOKOLLSUTDRAG 
 Sammanträdesdatum Sida 

Service- och tekniknämnden 2023-04-20 1 (2) 

   

 

§ 33    STN/2022:208 

Yttrande över motion om att eliminera onödigt höga 
gupp  

Service- och tekniknämndens beslut 

Service- och tekniknämnden föreslår kommunfullmäktige besluta att anse motionen 
besvarad. 

Reservation 

Joha Frondelius (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget yrkande. Den 
skriftliga reservationen redovisas som bilaga A. 

Sammanfattning av ärendet 

Joha Frondelius (KD), Marian Loley (KD) och John G Ogenholt (KD) har lämnat en motion 
om att eliminera onödig höga gupp i Katrineholm. Motionen utmynnar i följande 
yrkande: 

”Att det påbörjas en justering av höga gupp så fort det är möjligt”. 

Underhållsåtgärder av gupp utförs med intervaller beroende på slitage utan ändring av 
utformning, men de upplevs mjukare efteråt. Även justering av ramphöjd utförs där 
behov och möjlighet finns utan att försämra säkerheten för oskyddade trafikanter. 

Ärendets handlingar 

 Ordförandeförslag daterat 2023-04-11 

 Tjänsteskrivelse daterad 2023-03-29 

 Motion från Joha Frondelius (KD), Marian Loley (KD) och John G 
Ogenholt (KD), 2022-07-03. 

Service- och tekniknämndens överläggning 

Under service- och tekniknämndens överläggning yttrar sig Anneli Hedberg (S) och Joha 
Frondelius (KD). 

Yrkanden och förslag 

Anneli Hedberg (S) yrkar bifall till ordförandeförslaget. 

Joha Frondelius (KD) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Efter avslutad överläggning redogör ordförande för sitt förslag till propositionsordning 
som godkänns av service- och tekniknämnden. I enlighet med detta ställer ordförande 



 
Protokollsutdrag 

 Sammanträdesdatum Sida 

Service- och tekniknämnden 2023-04-20 2 (2) 

   

Ordförandens sign Justerandes sign 

sedan proposition på ordförandeförslaget och Joha Frondelius (KD) yrkande. Ordförande 
finner att nämnden beslutar i enlighet med ordförandeförslaget. 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyresen 

Akten 



Bilaga A service- och tekniknämnden 2023-04-20, § 33

     

 

Katrineholm 2023-04-21 

RESERVATION  
STN/2022:208 – 1.2.7 

Motion om att eliminera önödigt höga gupp  

 
Vi yrkade på en justering av alla höga guppens höjd pga. sättningar i mark. Höga gupp har 
förorsakat omvägar för trafiken till exempelvis villaområden. Vi vill att goda exempel som 
rondellen vid Shell ska vara normen för höjd. Vi stödjer dom insatser som redan görs utifrån 
motionssvaret från förvaltningen. Fartdämpande åtgärder är till för att skydda gångare och 
cyklister. 

Med anledning av ovanstående yrkade jag på bifall till motionen.  

 

 

Joha Frondelius (KD) 



 

 KATRINEHOLMS KOMMUN Besöksadress: /Eget_Adressat/ Org.nummer 212000-0340 

SAMHÄLLSBYGGNADSFÖRVALTNINGEN Telefax:   

641 80 KATRINEHOLM   www.katrineholm.se 

 

Tjänsteskrivelse Sida 1 (2) 

Datum 

2023-03-29 
Vår beteckning 

STN/2022:208 SAMHÄLLSBYGGNADSFÖRVALTNINGEN 

Stab 
Mottagare: 

Service- och tekniknämnden 
Vår handläggare 

Johnny Ljung 
Handläggare telefon 

0150-571 48 
Handläggare e-post 

Johnny.Ljung@katrineholm.se 

Yttrande över motion om att eliminera onödigt höga gupp 

Förvaltningens förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsförvaltningen lämnar inget förslag till beslut. 

Sammanfattning av ärendet 
Joha Frondelius (KD), Marian Loley (KD) och John G Ogenholt (KD) har lämnat en motion om 
att eliminera onödig höga gupp i Katrineholm. Motionen utmynnar i följande yrkande: 

”Att det påbörjas en justering av höga gupp så fort det är möjligt” 

Ärendets handlingar 
 Motion från Joha Frondelius (KD), Marian Loley (KD) och John G Ogenholt (KD), 

2022-07-03. 

Ärendebeskrivning 
Samhällsbyggnadsförvaltningen förtydligar återigen att motionens nämnda gupp byggs för 
att rädda liv och minska allvarliga olyckor enligt Nollvisionens mål.  

Guppen följer ramplutning enligt Trafikverkets Vägar och Gators Utformning (VGU). På 
breda stora raka gator där hastigheten är högre behövs det gupp enligt VGU för att säkra till 
30 km/h, när det är korta avstånd mellan hastighetsdämpande åtgärder har utvecklingen 
gått åt att ha en något mildare lutning, därav finns skillnader i utförande över tid. 

Ambulans och räddningstjänst har aldrig haft några negativa synpunkter till 
Samhällsbyggnadsförvaltningen och de har som praxis att granska alla bygghandlingar 
innan byggnation. Kollektivtrafiken har inga negativa synpunkter nu, de är nöjda med de 
ombyggnationer som gjorts och är planerade. 

Gällande påståendet om att gupp ger högre drivmedelsförbrukning finner vi ingen sådan 
bevisad forskning. Kör man Eco Driving med jämn hastighet sparar det energi och minskar 
bilismens miljöpåverkan, den medför samtidigt påtagligt lägre bränslekostnader och 
mindre slitage på fordonet.   

Sedan 2007 ingår Eco Driving i körkortsutbildningen och en del i den är ”Bromsa inte bort 
energin”. För att undvika att bromsa bort bilens rörelseenergi utnyttjar man i så stor 
utsträckning som möjligt motorbroms i de situationer där man kan förutse att man behöver 
sakta ner eller stanna längre fram. Det kan till exempel vara en korsning eller en sänkning 
av hastighetsbegränsningen. Anledningen till detta är att en modern bil med 
bränsleinsprutning stänger av bränsletillförseln till motorn så länge man motorbromsar 



 Tjänsteskrivelse Sida 2 (2) 

SAMHÄLLSBYGGNADSFÖRVALTNINGEN 
Datum 

2023-03-29 

Vår beteckning 

STN/2022:208 

 

med ett varvtal högre än tomgångsvarvtalet, och förbrukningen blir således noll. För att 
kunna utnyttja motorbroms så mycket som möjligt är det viktigt att man har en god 
framförhållning i sin körning och försöker förutse i god tid när man kan behöva sänka sin 
hastighet, för att kunna utnyttja motorbromsen till hela hastighetssänkningen, eller i alla fall 
så stor del som möjligt. Man ligger alltså inte så nära bilen framför så att den kan tvinga en 
att köra ryckigt vilket minskar bränsleförbrukningen. 

Underhållsåtgärder av gupp utförs med intervaller beroende på slitage utan ändring av 
utformning, men de upplevs mjukare efteråt. Även justering av ramphöjd utförs där behov 
och möjlighet finns utan att försämra säkerheten för oskyddade trafikanter. 

 Utförda åtgärder 2021: 

 Vasavägen vid Åsgatan 

 Linnévägen vid ICA Nära 

 Vasavägen vid Linnévägen 

 Fabriksgatan vid Möbelmagasinet 

 Storgatan/Tingshusgatan vid Sultans 

 Storgatan/Bievägen 

 Vallavägen vid östra skolan 

Utförda åtgärder 2022: 

 Eriksbergsvägen/Tegnervägen, ramp söder och norr 

 Vasavägen/Djulögatan, ramp norr 

Planerade 2023:  

 Talltullen cirkulationsplats söderut mot Norrköping 

 Stockholmsvägens cirkulationsplats mot Starrvägen vid OKQ8, båda ramperna 

 Fabriksgatan vid McDonalds, båda ramperna 

 Vasavägen/Oppundavägen 

 Läroverksgatan/Oppundavägen 

 Vasavägen/Fredsgatan, ramp söder 

 Dalagatan/Läroverksgatan 

 

Johnny Ljung 
Avdelningschef Strategi & Infrastruktur 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige, akten





 

PROTOKOLLSUTDRAG 
 Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-05-24 1 (2) 

   

 

§ 122    KS/2022:268   

Svar på motion om Idéburet offentligt partnerskap 
(IOP)  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen med hänvisning till service- och 
tekniknämndens yttrande.  

Reservation 

Mot beslutet och till förmån för sitt eget yrkande reserverar sig Joha Frondelius (KD).  

Sammanfattning av ärendet 

Joha Frondelius (KD), Marian Loley (KD) och John G Ogenholt (KD) har lämnat en motion 
om att utreda ett införande av IOP (Idéburet offentligt partnerskap) mellan kommunen 
och olika idrottsföreningar. De föreslår att sådana överenskommelser ska tecknas med 
föreningar utifrån ett förfarande där kommunen gör upphandlingar med intresserade 
idrottsklubbar som själva förvaltar och sköter idrottsplaner. Detta ska enligt förslaget 
bland annat ge föreningarna en ökad långsiktighet, möjliggöra att de får betalt för att 
sköta sin hemmaarena samt skapa förutsättningar för att föreningarna ska ta på sig mer 
allmännyttiga uppgifter. Motionen utmynnar i följande yrkande: 

”att kommunen utreder möjligheten att tillämpa IOP utifrån nya förändrade villkor och 
samtidigt skapa nya lösningar mellan kommun och förening utifrån ovan text”. 

Motionen har remitterats till service- och tekniknämnden som föreslår avslag till 
motionen med motiveringen att nuvarande skötsel- och föreningsbidrag uppnår de syfte 
som motionären avser med införande av IOP. 

Ärendets handlingar 

 Ordförandens förslag till beslut, 2023-05-09 

 Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2023-05-09 

 Service- och tekniknämndens beslut, 2023-04-20, § 35 

 Tjänsteskrivelse service- och teknikförvaltningen, 2023-04-04 

 Motion om IOP (Idéburet offentligt partnerskap), 2022-07-03 

Kommunstyrelsens överläggning 

Under kommunstyrelsens överläggning yttrar sig Joha Frondelius (KD). 

Förslag och yrkande 

Joha Frondelius (KD) yrkar bifall till motionen. 



 
Protokollsutdrag 

 Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-05-24 2 (2) 

   

Ordförandens sign Justerandes sign 

Beslutsgång 

Efter avslutad överläggning redogör ordföranden för sitt förslag till 
propositionsordning som godkänns av kommunstyrelsen. I enlighet med 
detta ställer han proposition på ordförandens förslag till beslut och Joha 
Frondelius (KD) yrkande. Han finner att styrelsen biträder ordförandens 
förslag till beslut. 

 

Beslutet skickas till: 

Akten 



 
 KATRINEHOLMS KOMMUN Besöksadress: Fredsgatan 38 Org.nummer 212000-0340 
Kommunledningsförvaltningen Telefax:   
641 80 KATRINEHOLM   www.katrineholm.se 

 

Ordförandeförslag Sida 1 (1) 

Datum 

2023-05-09 
Vår beteckning 

KS/2022:268 - 1.2.6 - 
Initiativ från 
förtroendevalda, nämnd, 
revisorer, bolag, 
fullmäktigeberedning 

 

Mottagare: 

Kommunstyrelsen 

Ordförandeförslag - Motion om Idéburet offentligt 
partnerskap (IOP) 
Ordförandens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att avslå motionen med hänvisning 
till service- och tekniknämndens yttrande. 

Johan Söderberg (S) 
Kommunstyrelsens ordförande



 

 KATRINEHOLMS KOMMUN Besöksadress: Fredsgatan 38 Org.nummer 212000-0340 

Kommunledningsförvaltningen Telefax:   

641 80 KATRINEHOLM   www.katrineholm.se 

 

Tjänsteskrivelse Sida 1 (1) 

Datum 

2023-05-09 
Vår beteckning 

KS/2022:268 - 1.2.6 - 
Initiativ från 
förtroendevalda, nämnd, 
revisorer, bolag, 
fullmäktigeberedning 

Kommunledningsförvaltningen 

Nämndadministration 

Mottagare: 

Kommunstyrelsen 
Vår handläggare 

Axel Stenbeck 
Handläggare telefon 

0150-570 80 
Handläggare e-post 

Axel.Stenbeck@katrineholm.se 

Svar på motion om Idéburet offentligt partnerskap (IOP) 
Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunledningsförvaltningen lämnar inget förslag till beslut. 

Sammanfattning av ärendet 
Joha Frondelius (KD), Marian Loley (KD) och John G Ogenholt (KD) har lämnat en motion om 
att utreda ett införande av IOP (Idéburet offentligt partnerskap) mellan kommunen och 
olika idrottsföreningar. De föreslår att sådana överenskommelser ska tecknas med 
föreningar utifrån ett förfarande där kommunen gör upphandlingar med intresserade 
idrottsklubbar som själva förvaltar och sköter idrottsplaner. Detta ska enligt förslaget bland 
annat ge föreningarna en ökad långsiktighet, möjliggöra att de får betalt för att sköta sin 
hemmaarena samt skapa förutsättningar för att föreningarna ska ta på sig mer 
allmännyttiga uppgifter. Motionen utmynnar i följande yrkande: 

”att kommunen utreder möjligheten att tillämpa IOP utifrån nya förändrade villkor och 
samtidigt skapa nya lösningar mellan kommun och förening utifrån ovan text”. 

Motionen har remitterats till service- och tekniknämnden som föreslår avslag till motionen 
med motiveringen att nuvarande skötsel- och föreningsbidrag uppnår de syfte som 
motionären avser med införande av IOP. 

Ärendets handlingar 
 Service- och tekniknämndens beslut § 35, 2023-04-20 

 Tjänsteskrivelse service- och teknikförvaltningen, 2023-04-04 

 Motion om IOP (Idéburet offentligt partnerskap), 2022-07-03 

Axel Stenbeck 
Utredare 

Beslutet skickas till: 

Motionärerna, akt



 

PROTOKOLLSUTDRAG 
 Sammanträdesdatum Sida 

Service- och tekniknämnden 2023-04-20 1 (2) 

   

 

§ 35    STN/2022:210 

Yttrande över motion om IOP (Idéburet offentligt 
partnerskap)  

Service- och tekniknämndens beslut 

Service- och tekniknämnden föreslår kommunfullmäktige besluta att avslå motionen. 

Reservation 

Joha Frondelius (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget yrkande. Den 
skriftliga reservationen redovisas som bilaga C. 

Sammanfattning av ärendet 

Joha Frondelius (KD), Marian Loley (KD) och John G Ogenholt (KD) har lämnat en motion 
om att utreda ett införande av IOP (Idéburet offentligt partnerskap) mellan kommunen 
och olika idrottsföreningar. De föreslår att sådana överenskommelser ska tecknas med 
föreningar utifrån ett förfarande där kommunen gör upphandlingar med intresserade 
idrottsklubbar som själva förvaltar och sköter idrottsplaner. Detta ska enligt förslaget 
bland annat ska ge föreningarna en ökad långsiktighet, möjliggöra att de får betalt för att 
sköta sin hemmaarena samt skapa förutsättningar för att föreningarna ska ta på sig mer 
allmännyttiga uppgifter. Motionen utmynnar i följande yrkande: 

”att kommunen utreder möjligheten att tillämpa IOP utifrån nya förändrade villkor och 
samtidigt skapa nya lösningar mellan kommun och förening utifrån ovan text” 

Service- och teknikförvaltningen delar motionärernas uppfattning om betydelsen av att 
idrottsföreningar ges goda möjligheter att verka i Katrineholms kommun. Förvaltningens 
bedömning är samtidigt att de fördelar motionärerna vill uppnå med ett införande av 
IOP, både för föreningarna och kommunen, i allt väsentligt redan finns på plats i dagens 
system. 

Sedan flera år har kommunen skötselavtal med ett antal föreningar som sköter de 
kommunägda anläggningar där föreningen har sin hemvist. Genom avtalen ersätts 
föreningarna för tillsyn, skötsel och enklare underhåll av anläggningarna. Föreningar 
med egenägda anläggningar har möjlighet att ansöka om driftbidrag från kommunen. 

Vidare utgår föreningsstödet i allmänhet från ett omfattande regelverk som till stor del 
fokuserar på hur föreningarna mer generellt kan bidra till goda levnadsvillkor i 
kommunen. 

Mot denna bakgrund ser inte service- och teknikförvaltningen att föreslagen 
utredningsinsats kan anses motiverad. Införandet av ett system med IOP, föregått av en 
eventuell uppsägning av befintliga skötselavtal, ska också vägas mot det administrativa 
merarbete detta skulle medföra för kommunen och föreningarna. 

 



 
Protokollsutdrag 

 Sammanträdesdatum Sida 

Service- och tekniknämnden 2023-04-20 2 (2) 

   

Ordförandens sign Justerandes sign 

Ärendets handlingar 

 Ordförandeförslag daterat 2023-04-11 

 Tjänsteskrivelse daterad 2023-04-04 

 Motion om IOP (Idéburet offentligt partnerskap) 

Service- och tekniknämndens överläggning 

Under service- och tekniknämndens överläggning yttrar sig Anneli Hedberg (S), Joha 
Frondelius (KD) och Björn Wahlund (L) samt verksamhetsstrateg Anders Jansson och 
avdelningschef Karin Engvall. 

Yrkanden och förslag 

Anneli Hedberg (S) yrkar bifall till ordförandeförslaget. 

Joha Frondelius (KD) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Efter avslutad överläggning redogör ordförande för sitt förslag till propositionsordning 
som godkänns av service- och tekniknämnden. I enlighet med detta ställer ordförande 
sedan proposition på ordförandeförslaget och Joha Frondelius (KD) yrkande. Ordförande 
finner att nämnden beslutar i enlighet med ordförandeförslaget. 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen 

Akten 



Bilaga C service- och tekniknämnden 2023-04-20, § 35

     

 

Katrineholm 2023-04-21 

RESERVATION  
STN/2022:210 – 1.9.1 

Motion om IOP (idéburet offentligt partnerskap) 

 
Vi yrkade på att kommunen utreder möjligheten att tillämpa IOP utifrån nya förändrade 
villkor, och samtidigt skapa nya lösningar mellan kommunen och föreningar. 

IOP har tidigare tillämpats med social inriktning för att gemensamt jobba mot 
samhällsutmaningar där civilsamhället är en viktig resurs för kommunen.  

Under samtal med idrottsföreningar har det förekommit rop på hjälp när dom ideella 
krafterna tryter. Föreningar som har idrottsplaner har ett stort ansvar att sköta dessa. 
Gräsklippning av fotbollsplaner tar mycket tid och då är frivilligheten helt avgörande för att 
en förening ska ha en ekonomi i balans och fortsätta med sin inriktning.  

I svaret från förvaltningen anges att föreningar idag kan söka skötselavtal som är ett riktat 
ekonomiskt stöd för att ha råd att sköta exempelvis fotbollsplaner. Detta är ett viktigt stöd 
för föreningars överlevnad i fråga om ekonomi och när ideella krafter tryter.  

Om föreningen inte har möjlighet att sköta driften själva så ska man kunna köpa in tjänsten 
genom att skötselavtalet stödjer detta ekonomiskt. 

Vår förhoppning är att med motionen lyfta upp IOP:s möjligheter i den kommunala 
verksamheten, oavsett verksamhet.   

Med anledning av ovanstående yrkade jag på bifall till motionen.  

 

Joha Frondelius (KD) 



 

 KATRINEHOLMS KOMMUN Besöksadress: Rådmannen, Västgötagatan 18 Org.nummer 212000-0340 

Service- och teknikförvaltningen Telefax:   

641 80 KATRINEHOLM   www.katrineholm.se 

 

Tjänsteskrivelse Sida 1 (3) 

Datum 

2023-04-04 
Vår beteckning 

STN/2022:210 - 1.9.1 - 
Inkommande remisser 

Service- och teknikförvaltningen 
 

Mottagare: 

Service- och tekniknämnden 
Vår handläggare 

Anders Jansson 
Handläggare telefon 

0150-488047 
Handläggare e-post 

Anders.Jansson@katrineholm.se 

Yttrande över motion om IOP (Idéburet offentligt 
partnerskap) 

Förvaltningens förslag till beslut 
Service- och teknikförvaltningen lämnar inget förslag till beslut. 

Sammanfattning av ärendet 
Joha Frondelius (KD), Marian Loley (KD) och John G Ogenholt (KD) har lämnat en motion om 
att utreda ett införande av IOP (Idéburet offentligt partnerskap) mellan kommunen och 
olika idrottsföreningar. De föreslår att sådana överenskommelser ska tecknas med 
föreningar utifrån ett förfarande där kommunen gör upphandlingar med intresserade 
idrottsklubbar som själva förvaltar och sköter idrottsplaner. Detta ska enligt förslaget bland 
annat ska ge föreningarna en ökad långsiktighet, möjliggöra att de får betalt för att sköta 
sin hemmaarena samt skapa förutsättningar för att föreningarna ska ta på sig mer 
allmännyttiga uppgifter. Motionen utmynnar i följande yrkande: 

”att kommunen utreder möjligheten att tillämpa IOP utifrån nya förändrade villkor och 
samtidigt skapa nya lösningar mellan kommun och förening utifrån ovan text” 

Service- och teknikförvaltningen delar motionärernas uppfattning om betydelsen av att 
idrottsföreningar ges goda möjligheter att verka i Katrineholms kommun. Förvaltningens 
bedömning är samtidigt att de fördelar motionärerna vill uppnå med ett införande av IOP, 
både för föreningarna och kommunen, i allt väsentligt redan finns på plats i dagens system.  

Sedan flera år har kommunen skötselavtal med ett antal föreningar som sköter de 
kommunägda anläggningar där föreningen har sin hemvist. Genom avtalen ersätts 
föreningarna för tillsyn, skötsel och enklare underhåll av anläggningarna. Föreningar med 
egenägda anläggningar har möjlighet att ansöka om driftbidrag från kommunen.  

Vidare utgår föreningsstödet i allmänhet från ett omfattande regelverk som till stor del 
fokuserar på hur föreningarna mer generellt kan bidra till goda levnadsvillkor i kommunen. 

Mot denna bakgrund ser inte service- och teknikförvaltningen att föreslagen 
utredningsinsats kan anses motiverad. Införandet av ett system med IOP, föregått av en 
eventuell uppsägning av befintliga skötselavtal, ska också vägas mot det administrativa 
merarbete detta skulle medföra för kommunen och föreningarna.   

Ärendets handlingar 
 Motion om IOP (Idéburet offentligt partnerskap) 



 Tjänsteskrivelse Sida 2 (3) 

Service- och teknikförvaltningen 
Datum 

2023-04-04 

Vår beteckning 

STN/2022:210 - 1.9.1 - 
Inkommande 
remisser 

 

Förvaltningens bedömning 
Idéburet offentligt partnerskap (IOP) lanserades som begrepp år 2010 av organisationen 
Forum – idéburna organisationer med social inriktning. IOP saknar rättslig definition vilket 
gör att olika aktörer använder begreppet på lite olika sätt. Överlag brukar det dock 
beskrivas som en överenskommelse om samverkan, eller en samverkansform, mellan 
offentlig och idéburen sektor i syfte att uppnå ett visst allmännyttigt samhälleligt mål. 
Utmärkande för partnerskapet är också att såväl den offentliga som den idéburna aktören 
förutsätts bidra med resurser. Resurser behöver i detta avseende inte bara vara en fråga 
om pengar utan kan exempelvis avse att den idéburna parten bidrar med ideellt arbete. 

IOP aktualiseras normalt i en situation där varken traditionellt föreningsbidrag eller 
upphandling av tjänster bedömts vara en lämplig lösning. Runt om i landet finns många 
exempel på där IOP används, ofta kring olika former av sociala insatser och verksamheter.  

Motionärerna yrkar att kommunen ska utreda möjligheten att tillämpa IOP. Av motionen 
framgår att förslaget tar sikte på en utvecklad samverkan med idrottsföreningar kopplat till 
skötseln av idrottsanläggningar. Service- och teknikförvaltningen delar motionärernas 
uppfattning om betydelsen av att idrottsföreningar ges goda möjligheter att verka i 
Katrineholms kommun. Ett rikt idrotts- och fritidsliv har stor betydelse för folkhälsan, för 
identitet och sammanhållning bland katrineholmare och för att ge alla barn och unga en 
bra start i livet.  

Service- och teknikförvaltningens bedömning är samtidigt att de fördelar motionärerna vill 
uppnå genom förslaget, både för föreningarna och kommunen, i allt väsentligt redan finns 
på plats i dagens system.  

Sedan flera år har kommunen skötselavtal med ett antal föreningar som sköter 
kommunägda anläggningar där föreningen har sin hemvist. Avtalen ger föreningarna en 
långsiktig finansiering utifrån åtaganden kopplat till tillsyn, skötsel och enklare underhåll av 
anläggningarna. Föreningen kan välja om den vill utföra arbetet med ideella krafter eller 
köpa tjänsten av någon annan. I dagsläget är det ett tjugotal föreningar som har sådana 
avtal med kommunen. Avtalen löper vidare ett år i taget såvida ingen av parterna säger upp 
det. Den ersättning som tillfaller en förening utifrån ett sådant avtal är utöver 
grundbidraget till föreningen. Föreningar med egenägda anläggningar har istället möjlighet 
att ansöka om driftbidrag från kommunen.  

Vissa anläggningar såsom Sportcentrumområdet, konstgräsplanen i Värmbol samt alla 
idrottshallar har dock kommunen/KFAB valt att sköta i egen regi. Dessa anläggningar, som 
nyttjas frekvent av allmänhet och många föreningar, bedöms kräva en professionell 
organisation för hantering av tidsbokning, drift, underhåll etc.  

Vidare utgår föreningsstödet i allmänhet från ett omfattande regelverk som till stor del 
fokuserar på hur föreningarna efterlever allmänna krav och värderingar som kommunen 
bedömt som centrala. Genom de ställningstaganden som anges i Anvisningsdokument för 
föreningsstöd (KF 2020-01-20, § 9), Idrottspolitiskt program 2020-2023 (KF 2019-10-21, § 
154) och Bestämmelser för kommunala bidrag till service- och tekniknämndens 
ansvarsområde (STN 2020-06-18, § 29) framgår hur stödet till föreningarna också kopplas 



 Tjänsteskrivelse Sida 3 (3) 

Service- och teknikförvaltningen 
Datum 

2023-04-04 

Vår beteckning 

STN/2022:210 - 1.9.1 - 
Inkommande 
remisser 

 

till deras arbete för att på ett mer generellt plan bidra till goda levnadsvillkor i kommunen. 
Det handlar i detta avseende till exempel om föreningarnas arbete för inkludering, 
jämställdhet och deras insatser kopplat till ANDTS-frågor. 

Inför varje IOP måste en analys göras om lösningen i det enskilda fallet är förenlig med 
lagstiftningen. Hänsyn behöver bland annat tas till de bestämmelser som anges i 
kommunallagen och lagen om offentlig upphandling. En sådan prövning skulle ha behövt 
vara en del av den utredning motionärerna föreslår. Mot bakgrund av vad som redovisats 
ovan ser dock inte service- och teknikförvaltningen att vidare utredning i ärendet är 
motiverat. Ett generellt införande av ett system med IOP, föregått av en eventuell 
uppsägning av befintliga skötselavtal, ska också vägas mot det administrativa merarbete 
detta skulle medföra för kommunen och föreningarna.  

 

Pierre Jansson 
Förvaltningschef 

Beslutet skickas till: kommunledningsförvaltningen, akten 

 





 

PROTOKOLLSUTDRAG 
 Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-05-24 1 (2) 

   

 

§ 123    KS/2022:432   

Svar på motion om att anlägga konstgjorda isbanor  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen med hänvisning till service- och 
tekniknämndens yttrande.  

Reservation 

Mot beslutet och till förmån för sitt eget yrkande reserverar sig Joha Frondelius (KD).  

Sammanfattning av ärendet 

Marian Loley, Joha Frondelius, Alexander Forss och Dag Dunås (alla KD) har lämnat en 
motion att anlägga konstgjorda isbanor i kommunen. Motionen utmynnar i följande 
yrkande: 

”att tänka nytt och energisnålt genom att i kommande planeringar anlägga syntet-is 
både i staden och på landsbygden. Folkhälsans år är inte förbi. Genom att använda 
konstgjord is kan alla barn och vuxna utöva skridskoåkning året runt oavsett värme eller 
kyla.” 

Motionen har remitterats till service- och tekniknämnden som föreslår avslag till 
motionen. 

Service- och tekniknämnden delar motionärernas uppfattning om vikten av insatser för 
att stimulera folkhälsan och minska energiförbrukningen. Vad gäller möjligheten till 
skridskoåkning året runt ser dock nämnden att behovet, åtminstone i centralorten, 
redan idag tillgodoses genom Backavallens isarena och ishall.  

Vidare ser nämnden att ett eventuellt tillskapande av nya anläggningar bör föregås av en 
helhetsbedömning av vad som i det aktuella fallet skulle vara den bästa lösningen, utan 
att på förhand binda sig vid ett visst materialval. Vid en sådan bedömning behöver bland 
annat en analys av kostnaderna för anläggning, drift och underhåll ingå.  

Ärendets handlingar 

 Ordförandens förslag till beslut, 2023-05-10 

 Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2023-05-10 

 Service- och tekniknämndens beslut, 2023-04-20, § 34 

 Tjänsteskrivelse, service- och teknikförvaltningen ,2023-04-04 

 Motion om att anlägga konstgjorda isbanor i kommunen 

Kommunstyrelsens överläggning 

Under kommunstyrelsens överläggning yttrar sig Joha Frondelius (KD). 



 
Protokollsutdrag 

 Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-05-24 2 (2) 

   

Ordförandens sign Justerandes sign 

Förslag och yrkande 

Joha Frondelius (KD) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Efter avslutad överläggning redogör ordföranden för sitt förslag till propositionsordning 
som godkänns av kommunstyrelsen. I enlighet med detta ställer han proposition på 
ordförandens förslag till beslut och Joha Frondelius (KD) yrkande. Han finner att 
styrelsen biträder ordförandens förslag till beslut. 

 

Beslutet skickas till:  

Akten 



 
 KATRINEHOLMS KOMMUN Besöksadress: Fredsgatan 38 Org.nummer 212000-0340 
Kommunledningsförvaltningen Telefax:   
641 80 KATRINEHOLM   www.katrineholm.se 

 

Ordförandeförslag Sida 1 (1) 

Datum 

2023-05-10 
Vår beteckning 

KS/2022:432 - 1.2.6 - 
Initiativ från 
förtroendevalda, nämnd, 
revisorer, bolag, 
fullmäktigeberedning 

 

Mottagare: 

Kommunstyrelsen 

Ordförandeförslag - Motion om att anlägga konstgjorda 
isbanor 
Ordförandens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att avslå motionen med hänvisning 
till service- och tekniknämndens yttrande. 

Johan Söderberg (S) 
Kommunstyrelsens ordförande



 

 KATRINEHOLMS KOMMUN Besöksadress: Fredsgatan 38 Org.nummer 212000-0340 

Kommunledningsförvaltningen Telefax:   

641 80 KATRINEHOLM   www.katrineholm.se 

 

Tjänsteskrivelse Sida 1 (1) 

Datum 

2023-05-10 
Vår beteckning 

KS/2022:432 - 1.2.6 - 
Initiativ från 
förtroendevalda, nämnd, 
revisorer, bolag, 
fullmäktigeberedning 

Kommunledningsförvaltningen 

Nämndadministration 

Mottagare: 

Kommunstyrelsen 
Vår handläggare 

Axel Stenbeck 
Handläggare telefon 

0150-570 80 
Handläggare e-post 

Axel.Stenbeck@katrineholm.se 

Svar på motion om att anlägga konstgjorda isbanor 
Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunledningsförvaltningen lämnar inget förslag till beslut. 

Sammanfattning av ärendet 
Marian Loley, Joha Frondelius, Alexander Forss och Dag Dunås (alla KD) har lämnat en 
motion att anlägga konstgjorda isbanor i kommunen. Motionen utmynnar i följande 
yrkande: 

”att tänka nytt och energisnålt genom att i kommande planeringar anlägga syntet-is både i 
staden och på landsbygden. Folkhälsans år är inte förbi. Genom att använda konstgjord is 
kan alla barn och vuxna utöva skridskoåkning året runt oavsett värme eller kyla.” 

Motionen har remitterats till service- och tekniknämnden som föreslår avslag till motionen. 

Service- och tekniknämnden delar motionärernas uppfattning om vikten av insatser för att 
stimulera folkhälsan och minska energiförbrukningen. Vad gäller möjligheten till 
skridskoåkning året runt ser dock nämnden att behovet, åtminstone i centralorten, redan 
idag tillgodoses genom Backavallens isarena och ishall.  

Vidare ser nämnden att ett eventuellt tillskapande av nya anläggningar bör föregås av en 
helhetsbedömning av vad som i det aktuella fallet skulle vara den bästa lösningen, utan att 
på förhand binda sig vid ett visst materialval. Vid en sådan bedömning behöver bland annat 
en analys av kostnaderna för anläggning, drift och underhåll ingå.  

Ärendets handlingar 
 Service- och tekniknämndens beslut § 34, 2023-04-20 

 Tjänsteskrivelse, service- och teknikförvaltningen,2023-04-04 

 Motion om att anlägga konstgjorda isbanor i kommunen 

Axel Stenbeck 
Utredare 

Beslutet skickas till: Motionärerna, akt



 

PROTOKOLLSUTDRAG 
 Sammanträdesdatum Sida 

Service- och tekniknämnden 2023-04-20 1 (2) 

   

 

§ 34    STN/2023:35 

Yttrande över motion om att anlägga konstgjorda 
isbanor i kommunen  

Service- och tekniknämndens beslut 

Service- och tekniknämnden föreslår kommunfullmäktige besluta att avslå motionen. 

Reservation 

Joha Frondelius (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget yrkande. Den 
skriftliga reservationen redovisas som bilaga B. 

Sammanfattning av ärendet 

Marian Loley, Joha Frondelius, Alexander Forss och Dag Dunås (alla KD) har lämnat en 
motion att anlägga konstgjorda isbanor i kommunen. Motionen utmynnar i följande 
yrkande: 

”att tänka nytt och energisnålt genom att i kommande planeringar anlägga syntet-is 
både i staden och på landsbygden. Folkhälsans år är inte förbi. Genom att använda 
konstgjord is kan alla barn och vuxna utöva skridskoåkning året runt oavsett värme eller 
kyla.” 

Service- och teknikförvaltningen delar motionärernas uppfattning om vikten av insatser 
för att stimulera folkhälsan och minska energiförbrukningen. Vad gäller möjligheten till 
skridskoåkning året runt ser dock förvaltningen att behovet, åtminstone i centralorten, 
redan idag tillgodoses genom Backavallens isarena och ishall. 

Vidare ser förvaltningen att ett eventuellt tillskapande av nya anläggningar bör föregås 
av en helhetsbedömning av vad som i det aktuella fallet skulle vara den bästa lösningen, 
utan att på förhand binda sig vid ett visst materialval. Vid en sådan bedömning behöver 
bland annat en analys av kostnaderna för anläggning, drift och underhåll ingå. 

Ärendets handlingar 

 Ordförandeförslag daterat 2023-04-11 

 Tjänsteskrivelse daterad 2023-04-04 

 Motion om att anlägga konstgjorda isbanor i kommunen 

Service- och tekniknämndens överläggning 

Under service- och tekniknämndens överläggning yttrar sig Anneli Hedberg (S), Joha 
Frondelius (KD) och Fredrik Ahlman (M) samt verksamhetsstrateg Anders Jansson. 

 



 
Protokollsutdrag 

 Sammanträdesdatum Sida 

Service- och tekniknämnden 2023-04-20 2 (2) 

   

Ordförandens sign Justerandes sign 

Yrkanden och förslag 

Anneli Hedberg (S) yrkar med instämmande av Fredrik Ahlman (M) bifall till 
ordförandeförslaget. 

Joha Frondelius (KD) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Efter avslutad överläggning redogör ordförande för sitt förslag till propositionsordning 
som godkänns av service- och tekniknämnden. I enlighet med detta ställer ordförande 
sedan proposition på ordförandeförslaget och Joha Frondelius (KD) yrkande. Ordförande 
finner att nämnden beslutar i enlighet med ordförandeförslaget. 

Beslutet skickas till:  

Kommunstyrelsen 

Akten 



Bilaga B service- och tekniknämnden 2023-04-20, § 34

     

 

Katrineholm 2023-04-21 

RESERVATION  
STN/2023:35 – 1.2.6 

Motion om att anlägga konstgjorda isbanor i kommunen  

 
Vi yrkade på att tänka nytt och energisnålt genom att anlägga konstis i staden och på 
landsbygd. Genom konstgjord is kan alla barn och vuxna utöva skridskoåkning året runt 
oavsett värme eller kyla. 

Majoriteten socialdemokraterna och moderaterna har antagit i januari 2023 en ny 
kommunplan 2023-2026 där ordalydelsen är följande:  - Ge möjlighet till skridskoåkning året 
runt samt, när vintertemperaturen tillåter det, utöka möjligheterna till spontan 
skridskoåkning genom en konstis på torget och spolade planer vid skolor och idrottsplatser. 

Det tog ca. tre månader för majoriteten ändra sin nya antagna kommunplan (2023-2026) fr. 
januari 2023 eftersom dom yrkade avslag på motionen! 

 

Med anledning av ovanstående yrkade jag på bifall till motionen.  

 

Joha Frondelius (KD) 



 

 KATRINEHOLMS KOMMUN Besöksadress: Rådmannen, Västgötagatan 18 Org.nummer 212000-0340 

Kommunledningsförvaltningen Telefax:   

641 80 KATRINEHOLM   www.katrineholm.se 

 

Tjänsteskrivelse Sida 1 (2) 

Datum 

2023-04-05 
Vår beteckning 

STN/2023:35 - 1.2.6 - 
Initiativ från 
förtroendevalda, nämnd, 
revisorer, bolag, 
fullmäktigeberedning 

Service- och teknikförvaltningen 
  

Mottagare: 

Service- och tekniknämnden 
Vår handläggare 

Anders Jansson 
Handläggare telefon 

0150-48 80 47 
Handläggare e-post 

Anders.Jansson@katrineholm.se 

Yttrande över motion om att anlägga konstgjorda isbanor 
i kommunen 

Förvaltningens förslag till beslut 
Service- och teknikförvaltningen lämnar inget förslag till beslut. 

Sammanfattning av ärendet 
Marian Loley, Joha Frondelius, Alexander Forss och Dag Dunås (alla KD) har lämnat en 
motion att anlägga konstgjorda isbanor i kommunen. Motionen utmynnar i följande 
yrkande: 

”att tänka nytt och energisnålt genom att i kommande planeringar anlägga syntet-is både i 
staden och på landsbygden. Folkhälsans år är inte förbi. Genom att använda konstgjord is 
kan alla barn och vuxna utöva skridskoåkning året runt oavsett värme eller kyla.” 

Service- och teknikförvaltningen delar motionärernas uppfattning om vikten av insatser för 
att stimulera folkhälsan och minska energiförbrukningen. Vad gäller möjligheten till 
skridskoåkning året runt ser dock förvaltningen att behovet, åtminstone i centralorten, 
redan idag tillgodoses genom Backavallens isarena och ishall.  

Vidare ser förvaltningen att ett eventuellt tillskapande av nya anläggningar bör föregås av 
en helhetsbedömning av vad som i det aktuella fallet skulle vara den bästa lösningen, utan 
att på förhand binda sig vid ett visst materialval. Vid en sådan bedömning behöver bland 
annat en analys av kostnaderna för anläggning, drift och underhåll ingå.  

Ärendets handlingar 
 Motion om att anlägga konstgjorda isbanor i kommunen 

Förvaltningens bedömning 
Service- och tekniknämndens verksamheter bidrar på olika sätt till att skapa förutsättningar 
för en aktiv och meningsfull fritid, bland annat genom att tillhandahålla förutsättningar för 
skridskoåkning. Utifrån bland annat ett folkhälsoperspektiv föreslår motionärerna att 
kommunen ska planera för skridskobanor av syntet-is. Detta för att möjliggöra 
skridskoåkning oavsett årstid. Service- och teknikförvaltningen ser dock att möjligheten till 
skridskoåkning året runt, åtminstone i centralorten, redan idag tillgodoses genom 
Backavallens isarena och ishall. Detta kompletteras under vintertid bland annat av att 
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destinationsbolaget +Katrineholm har en mobil konstfrusen isbana som anlagts och 
använts ett antal år på torget i centrala Katrineholm. Vidare spolas isbanor upp vid 
kommunens skolor, både i kransorter och i staden, när väderleksförhållandena tillåter.  

Motionärernas förslag kopplas även till insatserna för att minska kommunens 
energiförbrukning. Detta är ett arbete som pågått under flera år men som fått särskild 
aktualitet det senaste året. Samtliga nämnder och bolag har i övergripande plan med 
budget för 2023 getts ett särskilt uppdrag att minska sin elförbrukning. I kommunplanen för 
mandatperioden finns också ett resultatmål om minskad energi- och elförbrukning i de 
kommunala verksamheterna. 

En minskad energi- och elförbrukning har hög prioritet inom service- och 
teknikförvaltningen, inte minst i arbetet med fastigheter och anläggningar. Isarenan på 
Backavallen är relativt nybyggd (2021) och har haft ett särskilt fokus på detta. 

Vid användandet av syntet-is bortfaller behovet av energiförbrukning för konstfrysning. 
Efter att ha varit i kontakt med återförsäljare av syntet-is och med Eskilstuna kommun, som 
är den kommun i Sörmland som använder sig av syntet-is, framkommer dock att en sådan 
lösning medför betydande driftskostnader utöver själva anläggningskostnaden. Syntet-is 
kräver renhållning, tillsyn, sopning och ytskiktet behöver oljas in regelbundet.  

Skridskoupplevelsen på syntet-is bedöms heller inte kunna jämföras med skridskoåkning på 
frusen is då den ger en annan typ av friktion mot underlaget. Slipning av skridskor behöver 
också göras mer frekvent. Detta då underlaget sliter mer och dessutom kräver mer skärpa 
från skridskoskenorna för att få grepp. 

Förvaltningens bedömning är därför att ett eventuellt tillskapande av nya anläggningar för 
skridskoåkning bör föregås av en helhetsbedömning av vad som för det aktuella fallet skulle 
vara den bästa lösningen, utan att på förhand binda sig vid ett visst materialval. Vid en 
sådan bedömning behöver bland annat en analys av kostnaderna för anläggning, drift och 
underhåll ingå. Frånsett detta ska dock understrykas att service- och teknikförvaltningen 
delar motionärernas allmänna uppfattning om vikten av insatser för att stimulera 
folkhälsan och minska energiförbrukningen. 

Karin Engvall 
Avdelningschef 

Beslutet skickas till: kommunledningsförvaltningen, akten 

 



 

     Motion 

 

Katrineholm 2022-11-17 

Att anlägga konstgjorda isbanor i 
kommunen  
Med en syntetisk isbana (konstgjord is) kan du använda 
dina skridskor 365 dagar om året, oavsett om banan är 
utomhus eller inomhus. Syntetisk is ger en mycket 
autentisk iskänsla och ungefär med samma glid som på 
ordinär is. Syntetisk is är lämpliga till hockey, isdans 
och skridskolek. 

I kommunens kampanj ”spara el” som startade i november 
2022 är detta förslag ett utmärkt exempel på att utöva 
typiska vintersporter året runt utan energislöseri och 
samtidigt uppnå fler möjligheter till att nå målen med 
folkhälsan.  

Isbanor med riktig is är generellt dyra att bygga och 
underhålla. Issyntetisk bana med konstgjord is kräver 
ingen energi för isen men behöver säkert underhållas med 
renhållning och skottas vid snöfall. Däremot sommartid är 
det mindre underhåll. 

 

Vi yrkar på 

att tänka nytt och energisnålt genom att i kommande 
planeringar anlägga syntet-is både i staden och på 
landsbygden. Folkhälsans år är inte förbi. Genom att 
använda konstgjord is kan alla barn och vuxna utöva 
skridskoåkning året runt oavsett värme eller kyla. 

 



Marian Loley, Joha Frondelius, Alexander Forss och Dag 
Dunås  

KD Katrineholm   
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Katrineholm 8 maj 2023 

 

Interpellation ställd till Bildningsnämndens 
ordförande Ulrika Truedsson 
 

Sett till utvecklingen av elevers resultat i skolan den senaste mandatperioden är 
jag och många med mig djupt oroade för framtiden. Progressionen är i princip 
noll och ingett. En mycket stor andel, 30%, av eleverna som förra våren slutade 
årskurs sex hade underkänt i ett eller flera ämnen. Var femte barn är underkända i 
flera ämnen. Uppgifter hämtade ur Skolverkets statistikdatabas 

Utvecklingen för de som slutar nionde klass är än mer skrämmande. Andelen som 
är godkända i alla ämnen har sjunkit från dryg 76% 2018 till 59% 2022. Andelen 
elever som är behöriga till yrkeslinjerna har sjunkit från drygt 81% ned till 74,3% 
2022 och meritvärdet för gruppen har även det sjunkit de fyra åren. Uppgifter 
hämtade ur Skolverkets statistikdatabas 

Sett till det ovan måste jag påminna om målet som angavs i kommunplanen för 
2019 - 2022, ” Fler elever ska klara målen i grundskolan och nå höga resultat”. 
Hur kan det gå så fel? Var ligger ansvaret? Som jag ser det är det majoriteten som 
misslyckats och borde ta ett tydligare ansvar för detta.  

I kommunplanen finns många vackra formuleringar samt referenser till 
kommunens styrmodell. I denna modell trycks hårt på genusperspektivet. I 
styrmodellen skrivs ”Vår tanke med att styra genusmedvetet är att i både 
planering och uppföljning synliggöra var och på vilket sätt resurser och makt 
fördelas olika mellan könen utifrån detta medvetet omfördela resurser och makt, 
så att män och kvinnor, flickor och pojkar kan ta del av detta på lika villkor”. 

Jag vill då bara påminna om att gapet mellan pojkars och flickors resultat är 
anmärkningsvärt stort till pojkars nackdel. Varför ser vi inga kraftfulla insatser för 
att höja grabbarnas resultat. Inte ett ord om detta varken i kommunplanen eller i 
budgetar för skolan som lagts fram de senaste fyra åren.   

Liggande kommunplan nämner bland annat: God personaltäthet i förskolan, 
personalen i förskolan ska ha pedagogisk utbildning och minst hälften ska vara 
förskollärare. Andelen elever som kan läsa och skriva när de går ut årskurs 1 ska 
öka, andelen elever som klarar målen i grundskolan och når höga resultat ska öka 
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Hur strategin och aktiviteterna ut för att ni ska gå i mål denna gång? Genom att 
bibehålla en låg personaltäthet i förskolan, minska personalen i skolan – på vilket 
sätt leder detta till tryggare miljöer, förmågan att möta elever med större behov? 
Eller är det så att skolan bara utgör en regleringspost i er budget? Och ja, jag är 
också medveten om den idag ansträngda ekonomin men vad gjorde ni då de 
senaste goda åren. Om det då bara blev sämre vad kommer det då att ge för 
resultat när tiderna är tuffa.  

Med utgångspunkt i detta är mina frågor till Bildningsnämndens ordförande 
följande: 

- När kommer en redovisning av de strategier som bryter den pågående 
utvecklingen 

- Hur förklarar ordförande sambandet mellan pågående 
personalneddragningar och arbetet med ökade studieresultat 

- När kommer en ordentlig satsning på många pojkars stora tapp i kunskap? 
- Hur ser planen ut för att säkra upp med tillräckligt antal speciallärare för 

att i tillräcklig omfattning ge dessa barn med särskilda behov? 

 
Björn Wahlund 
Ewa Callhammar 
Liberalerna Katrineholm



Svar på interpellation från Björn Wahlund, Liberalerna 
 

Interpellanten har ställt fyra frågor till mig som ordförande i Bildningsnämnden som svaren kommer 

att redovisas för nedan. 

När kommer en redovisning av de strategier som bryter den pågående utvecklingen? 

Förvaltningen gör efter varje läsår en kvalitetsrapport över verksamheterna från förskola till och med 

gymnasiet inklusive fritidshemmen. From läsåret 21/22 så sammanställs verksamheternas 

kvalitetsrapporter i en huvudmannarapport över kvaliteten i verksamheterna tillsammans med en 

tematisk analys av olika teman för barn i åldern 1–19 år. I rapporten lyfts både framgångsfaktorer, 

utvecklingsbehov i kvalitetsarbetet samt en betygsanalys av betygen från åk 6–9. Utifrån de behov 

som där lyfts fram samt de mål som vi från politiken har ställt i kommunplanen så tar förvaltningen 

fram strategier för att nå dem. 

Så sent som under majnämnden presenterades bildningsförvaltningens strategiska plan 2023–2026, 

Verksamhetsplan för utveckling av samtliga verksamheter inom bildningsförvaltningen. Det är ett 

dokument som förvaltningen har arbetat fram för att på ett strategiskt och målinriktat sätt arbeta 

med måluppfyllelse. Där de nationella målen knyts samman med de politiska målen för att sedan 

brytas ner till en målbild för förvaltningen som sedans bryts ner till delmål som förvaltningen ska 

särskilt prioritera under mandatperioden. I dokumentet går de igenom vem ansvarar för vad, hur det 

ska mätas/följas upp och hur stödet ska se ut för att kunna genomföra det som ska ske.  

Dessa strategier med tillhörande insatser och resultat presenteras i såväl den årliga 

kvalitetsrapporten som i den rapporten som förvaltningen nyligen tog fram avseende området 

normer och värden. Vidare presenteras planerade strategiska tillvägagångssätt kontinuerligt på 

nämndsammanträden då ett antal fokusområden väljs särskilt ut till respektive nämndsammanträde. 

Exempelvis arbetet med kommunala aktivitetsansvaret (KAA) och strategier, samverkan med andra 

aktörer samt planerade insatser inom området presenterades på marsnämnden. Under hösten 

kommer även KS att få en föredragning av kvalitetsrapporten för läsåret 2022/2023. 

Hur förklarar ordförande sambandet mellan pågående personalneddragningar och 

arbetet med ökade studieresultat 

Då personalneddragningar inom förskola berör gruppen ”personal utan utbildning för arbete 

med barn och ungdomar” bedöms neddragningar i förskolan inte ha någon direkt påverkan på 

elevernas studieresultat inom grund- och gymnasieskola. Det medför också att till hösten så 

kommer det att vara till övervägande majoritet utbildad pedagogiskpersonal i våra förskolor 

vilket borde medföra att arbetet med de mål som finns i läroplanen för förskolan kommer att 

genomsyra alla medarbetares arbete och på sikt bidra till ökade studieresultat. 

  



När kommer en ordentlig satsning på många pojkars stora tapp i kunskap? 
 

De insatser vi gör för att öka kunskapsinhämtningen hos våra elever riktar sig till alla elever men 

varierar för varje enskild elev. Vi kan se att det mellan årskurser varierar kraftigt vilka som har bättre 

eller sämre resultat men även inom en årskurs så kan vi se en variation. Det är inte så enkelt att man 

kan sätta epitetet pojkar på alla dem som under sin skoltid har svårt att nå kunskapsmålen.  

De analyser förvaltningens gör tyder inte på att det finns något stort tapp i kunskap inom 

gruppen pojkar. Däremot visar förvaltningens analyser att pojkar inom gruppen ”elever som 

inte är nyanlända men har rätt till modersmålsundervisning” har större utmaningar i jämförelse 

med övriga grupper pojkar och samtliga elever. Det rör sig dock inte om något tapp i den här 

gruppen heller, utan analyser visar att kunskapsinhämtning inom den aktuella gruppen inte sker 

i samma takt som hos jämförelsegrupperna.  

 

Hur ser planen ut för att säkra upp med tillräckligt antal speciallärare för att i tillräcklig 

omfattning ge dessa barn med särskilda behov? 
 

Det finns en mängd olika typer av ”särskilda behov”. Långt ifrån alla av dessa har pedagogisk karaktär 

och kräver speciallärar- eller specialpedagogisk kompetens, utan det kan behövas andra former av 

kompetens för att på bästa sätt möta behovet. Däremot har elever som behöver stöd i något/några 

ämnen, och där professionen bedömer att det är just speciallärarkompetens som är den rätta 

åtgärden, tillgång till speciallärare på skolan och/eller via centrala barn- och elevhälsan. Det är dock 

lång ifrån alla barn som behöver stöd från en speciallärare i ett specifikt ämne, utan stödet kan 

handla om att anpassa undervisningen, att formera om i klassrummet, att lära ut studietekniker mm. 

I dessa fall är det inte speciallärarkompetens som eleven har nytta av, utan det är andra professioner 

i skolan som står för stödet.  

Speciallärare är en yrkesgrupp där det idag är svårt att rekrytera. Uppskattningsvis saknas det ca 

5,000 speciallärare i Sverige idag. Eftersom speciallärare inte är generalister utan inriktade mot 

specifika ämnen är det utmanande att lyckas rekrytera i vissa fall. Bland annat saknas det 

speciallärare med inriktning intellektuell funktionsnedsättning inom den anpassade skolan. Vidare 

visar analysen att vi även behöver förstärka speciallärartillgången inom tex matematik, svenska som 

andra språk (SvA) och engelska.  

 

Förvaltningen erbjuder sedan 2015, med hjälp av statsbidrag, lärare möjlighet att vidareutbilda sig till 

speciallärare eller specialpedagog. I skrivande stund använder sig nio lärare av detta erbjudande, 

varav åtta lärare läser speciallärarprogrammet och en lärare läser specialpedagogprogrammet. 

 

 

 

Ulrica Truedsson 

Ordförande bildningsnämnden 
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Katrineholm 10 maj 2023 

 

Interpellation ställd till Kommunstyrelsens 
ordförande Johan Söderberg 
 

Vid kommunfullmäktiges möte i april beslöts att anta ett nytt platsvarumärke för 
kommunen. Jag yrkade avslag då jag ville se en kostnadsuppskattning och tidplan 
för arbetet med det nya varumärket för att kunna delta i beslutet.  

Nu (29 maj och 13 juni) startar arbetet med att implementera varumärket i 
organisationen, två halvdagar, totalt 6 arbetstimmar,  med ett stort antal personer 
inbjudna. Både politiskt valda såväl som tjänstepersoner. De senare utgörs till stor 
del av förvaltnings- och bolagschefer. Individer som binds upp i ett arbete som 
inte direkt blockerar dörren för annat arbete och som inte har någon absolut 
deadline.  

Perioden från mitten av denna månad (maj) fram till midsommar är ett vanligt år 
en ganska intensiv period ute på förvaltningar och bolag. – budget för kommande 
år är prioriterat. I år borde detta arbete kräva än mer fokus med anledning av det 
ekonomiska läget i allmänhet och för kommunens ekonomi i synnerhet.  

Jag kan tycka att det viktiga nu för organisationen är fullt fokus på årets ekonomi 
och budget för 2024 – 2025 samt att säkerställa bemanning inför sommaren. Att 
då påbörja ett större arbetet med ett nytt platsvarumärke kan vara störande och 
kanske stötande. Stötande för medarbetare som har hört ledningen tala om att det 
måste sparas och att personal kan komma att varslas.  

Utifrån det ovan skrivna har jag följande frågor till kommunstyrelsens 
ordförande:  

- Vad är det som gör att arbetet stressar just nu. 
- Kan du se risker med ett splittrat fokus och vilka är de i förekommande 

fall. 
- Kan du se risken i att dra igång ett arbete inför en period där många 

kommer att vara på semester. Risken för att det krävs en ”nystart efter 
sommaren. 

- Vad beräknas implementeringen av det nya varumärket att kosta. Dels i 
faktisk fakturerade kostnader men också i intern arbetstid  
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Björn Wahlund 
 
Liberalerna Katrineholm
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Svar på interpellation gällande platsvarumärket 
 

Björn Wahlund (L) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens ordförande Johan Söderberg (S) 
gällande platsvarumärket. 

 

Interpellationen lyder: 

Vid kommunfullmäktiges möte i april beslöts att anta ett nytt platsvarumärke för kommunen. Jag yrkade 
avslag då jag ville se en kostnadsuppskattning och tidplan för arbetet med det nya varumärket för att kunna 
delta i beslutet.  

Nu (29 maj och 13 juni) startar arbetet med att implementera varumärket i organisationen, två halvdagar, 
totalt 6 arbetstimmar, med ett stort antal personer inbjudna. Både politiskt valda såväl som tjänstepersoner. 
De senare utgörs till stor del av förvaltnings- och bolagschefer. Individer som binds upp i ett arbete som inte 
direkt blockerar dörren för annat arbete och som inte har någon absolut deadline.  

Perioden från mitten av denna månad (maj) fram till midsommar är ett vanligt år en ganska intensiv period 
ute på förvaltningar och bolag. – budget för kommande år är prioriterat. I år borde detta arbete kräva än mer 
fokus med anledning av det ekonomiska läget i allmänhet och för kommunens ekonomi i synnerhet.  

Jag kan tycka att det viktiga nu för organisationen är fullt fokus på årets ekonomi och budget för 2024 – 
2025 samt att säkerställa bemanning inför sommaren. Att då påbörja ett större arbete med ett nytt 
platsvarumärke kan vara störande och kanske stötande. Stötande för medarbetare som har hört ledningen 
tala om att det måste sparas och att personal kan komma att varslas.  

Fråga 1 lyder: 
Vad är det som gör att arbetet stressar just nu? 
 
Svaret lyder: 
Jag vill börja med att förtydliga det arbete som startar den 29 maj och fortsätter den 13 juni. De två halvdagarna är 
uppstarten på kommunens visionsarbete. Vår nuvarande vision sträcker sig till år 2025. Visionsarbetet är inte 
detsamma som att implementera varumärket i organisationen. Sen är det av yttersta vikt att arbetet med vision, 
varumärke och framtidsplan hänger ihop. Interpellanten var med på workshopen den 29 maj som säkert förtydligade 
vilket arbete som påbörjades den 29 maj med en workshop. 
 
Fråga 2 lyder: 
Kan du se risker med ett splittrat fokus och vilka är de i förekommande fall? 
 
Svaret lyder: 
Här är jag osäker på vad frågan egentligen är. Om jag antar att det handlar om att interpellanten tycker att 
organisationen bör ha fullt fokus på årets ekonomi, budget för de närmsta åren och att säkerställa bemanningen inför 
sommaren ser jag risker. Jag ser risker med vår ekonomi, jag kan oroa mig för sommarbemanningen. Däremot är jag 
inte orolig för att medarbetarna i kommunen får ett splittrat fokus. Våra medarbetare är väldigt kompetenta och är vana 
att arbeta med flera processer parallellt.  
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Fråga 3 lyder: 
Kan du se risken i att dra igång ett arbete inför en period där många kommer att vara på semester? Risken för att det 
krävs en ”nystart efter sommaren. 
 
Svaret lyder: 
Nej, det kan jag inte. Våra verksamheter är i gång året runt och nya uppdrag, projekt och andra arbeten startar löpande 
och pågår under hela året, även under sommaren.  Jag kan inte se att visionsarbetet skulle vara annorlunda.   
 
Fråga 4 lyder: 
Vad beräknas implementeringen av det nya varumärket att kosta. Dels i faktisk fakturerade kostnader men också i 
intern arbetstid. 
 
Svaret lyder: 
Jag får ge dig samma svar gällande kostnaderna för varumärkesarbetet som jag gav på kommunfullmäktiges 
sammanträde den 15 maj i år. Som jag sa då så är det en svår fråga att ge ett korrekt svar på. Dels blir det en fråga för 
budgetberedningen de kommande åren. Vidare kommer flera aktiviteter ske inom ramen för den verksamhet som 
bedrivs både inom den kommunala organisationen likväl som av andra aktörer. 
 
 
 
 

 
Johan Söderberg (S) 
Kommunstyrelsens ordförande 

 
 



 

 
 
 
Motion – Gratis mensskydd 
 
Mens är en normal del av livet för de flesta kvinnor i fertil ålder. 
 
28 maj är den internationella mensdagen. Varför det just blivit den dagen är att maj är årets 
5:e månad och att kvinnor i snitt har mens 5 dagar per månad. 28 representerar antalet 
dagar i en genomsnittlig menscykel. 
 
Det handlar om stora kostnader för en kvinna under hennes livstid då hon är beroende av 
mensskydd. Kostnaderna är naturligtvis varierande men uträkningar visar på ca 70.000:- 
under en livstid.  För de unga kvinnor som går i grundskola och gymnasium innebär det 
stora utgifter men även för deras familjer. 
 
På Stadsmissionen i Göteborg berättar man att man delar ut mensskydd gratis. Det har 
kommit fler och fler kvinnor som säger att de först måste betala för hyra och mat. 
Mensskydd prioriteras inte. 
 
Det är viktigt att ha tillgång till ett bra och säkert mensskydd Det är en satsning på 
jämställdhet och unga kvinnors utbildning och välmående. De ska inte behöva oroa sig för 
om de har råd med mensskydd eller inte. De har nog med eventuell menssmärta och att de 
inte ska blöda igenom. 
 
Många kommuner har nu börjat med gratis mensskydd på skolorna. Som exempel kan 
nämnas: Alvesta, Laxå, Umeå, Västervik, Örebro och Östersund. 
Samtliga kommuner har gjort offentliga inköp av mensskydd och mensskyddsförvaring. I 
Tingsryd vill också Centerpartiet införa gratis mensskydd. Nu är det dags att Katrineholm 
också inför gratis mensskydd på våra grundskolor och gymnasium. 
 
Gratis mensskydd skulle påverka positivt genom att det signalerar att mens är något 
naturligt och något som alla med livmoder har under sina fertila år. Idag är det ganska 
stigmatiserat att prata om frågor som rör mens. Det skulle vara positivt om Katrineholms 
kommun signalerar att detta är en viktig fråga. Menssäkerhet är ingen  övergående trend 
utan en samhällsnorm. 
Nu är det dags att vi tar hand om våra unga kvinnor. 
Vi yrkar att: 
Katrineholms kommun köper in mensskydd och mensskyddsförvaring till samtliga 
grundskolor och gymnasium. 
 
För Vänsterpartiet 
 
Anita Johansson          Tony Rosendahl          Thomas Selig 
 
 
Katrineholm  2023-05-24



2023-05-31 

Interpellation till Johan Söderberg kommunstyrelsens ordförande 

 

I Anvisningar - Representation, gåvor, mutor och jäv för anställda och förtroendevalda i Katrineholms 
kommun har slutat gälla fr 31/12-22. 

Vi läser följande i anvisningen: - Representation 

Begreppet representation saknar en mer bestämd definition. I allmänhet avses sedvanlig gästfrihet i 
form av värdskap, som har direkt samband med ett företags eller kommuns verksamhet. 

Representation kan vara riktad utåt mot externa intressenter - extern representation, eller inåt mot 
anställda och förtroendevalda - intern representation. 

Extern representation riktar sig mot utomstående organisationer, företag och enskilda personer. 
Representationen ska alltid ha ett omedelbart samband med och direkt värde för verksamheten. Det 
gäller både tidpunkt och plats för representationen samt de personer mot vilka representationen 
riktar sig. Kommunen ska vara restriktiv med representation. Detta gäller särskilt i samband med 
myndighetsutövning, inköp och upphandling, där det i princip inte får förekomma. 

Med intern representation avses personalfester, interna kurser och möten samt konferenser. 

Vid representationsmåltider ska måttfullhet iakttas. Av Skatteverkets allmänna råd framgår 
beloppsgränser för representation och gåvor. Alkoholhaltiga drycker kan förekomma och bekostas av 
kommunen. Detta gäller dock endast öl och vin eller motsvarande dryck, såsom dessa definieras i 
alkohollagstiftningen. 

En nämnd kan anta mer restriktiva regler kring representation. 

Min fråga är: - Vad hindrar oss att i kommunens nya anvisningar ta bort all representation av 
alkoholhaltiga drycker som öl och vin i all förekommande representation? 

 

 

 

 

Joha Frondelius KD



2023-06-06 

 

Interpellation till kommunstyrelsens ordförande Johan Söderberg med anledning av att det krisande 
fastighetsbolaget SBB köpt och äger många fastigheter där kommunala verksamhet bedrivs. 

 

Mina frågor till ks. ordföranden är följande. 

1. Hur många fastigheter äger SBB i Katrineholm?  

2. I hur många av dessa har kommunen verksamhet direkt eller indirekt?  

3. Har de kommunala fastighetsbolagen sålt fastigheter till SBB? 

  

Ewa Callhammar, Liberalerna



2023-06-08 

 

Interpellation till Johanna Karlsson, ordförande i vård och omsorg. 

Boendeplanen togs i vård och omsorg samt också i kommunstyrelsen under 2021. Där är planeringen 
uppdelad i fyra tidsperioder för renoveringar av våra särskilda boenden. När Duvegården blev färdigt 
trodde jag och säkert flera att det skulle ge oss fler platser inom särskilda boenden. Tyvärr blev det 
istället färre pga att man dels stängt för ombyggnad, lagt ner och också för att man tagit bort platser 
till förmån för andra boenden. Hur en enig nämnd och styrelse kunde ta den är faktiskt ofattbart med 
tanke på att man visste att det nu är och kommer bli så många fler äldre, äldre äldre. Som jag kan 
utläsa kommer det inte bli några fler platser förrän tidigast 2029. 

Mina frågor till ordförande är följande 

1. Gör du samma bedömning om inte när kan det tidigast bli fler platser jämfört med hur det var 
innan Duvegården byggdes och isåfall hur många? 

2. Hur har ni tänkt lösa omförflyttningen av Igelkotten? 
3. När ska det nya särskilda boendet vara klart, i planen står det 2030? 

  

Ewa Callhammar Liberalerna



 
 
           2023-06-04 
 
Motion till kommunfullmäktige 
 

Minska ljusföroreningarna. 
 
Ljus och mörker har styrt livet i miljarder år, med en uråldrig och taktfast rytm – ända tills 
glödlampan uppfanns. I dag dominerar gatlyktor och fasadbelysningar natten och på 
bebyggda platser blir det sällan helt mörkt. Att se stjärnhimlen en molnfri natt är en sällsynt 
upplevelse. Det har lett till att ljusföroreningar har seglat upp som ett av våra verkligt stora 
miljöproblem, om än obekant för de flesta. Flyttfåglarnas navigering störs och insekternas 
pollinering uteblir.   
 
Vi har alla sett att insekter samlas vid lampor nattetid, och det finns två huvudsakliga förklaringar 
till detta beteende. Den första är att insekter attraheras av ljuskällan. I insekternas naturliga miljö 
kan ett ljust område nattetid indikera en öppning i vegetationen genom vilken insekten försöker 
flyga. Den andra går ut på att insekter använder månen för att orientera sig nattetid. Genom att hålla 
en konstant vinkel till månen så blir insektens kurs rak eftersom månen är så långt borta. Detta 
fungerar inte när ljuskällan är en lampa på mycket närmare avstånd och insekten kommer att flyga 
mot lampan i en spiral. 
 

Begreppet ljusförorening: 

Ekologiska ljusföroreningar utgörs av artificiellt ljus som ändrar de naturliga 
mönstren av ljus och mörker i ekosystemen, eller som på annat sätt har negativa 
eller oönskade effekter på djur och växter. 

 
Människor är i grunden anpassade till dagsljusförhållanden och belysning skapar ökad trygghet och 
välbefinnande. Belysningen har däremot många negativa effekter för biologisk mångfald och 
ekosystemfunktion, och kan även ha negativa effekter på människans hälsa. Ljus i sig är samtidigt 
avgörande för de allra flesta djur- och växtarters överlevnad. Ljus behövs för seende och 
orienteringsförmåga och för växters och planktons fotosyntes. Ljuset styr fysiologiska processer, 
hormoncykler samt dygns- och årsrytm. Den artificiella belysning vi använder dagligen kan störa 
dessa system, för djur såväl som för människa. Nattaktiva djurarter, såsom de flesta däggdjur, 
groddjur och många insekter, är beroende av mörker eller mycket svagt ljus för sin överlevnad. För 
dessa kan förlusten av nattmörkret leda till ökad predation, svårighet att hitta föda, ändrade 
konkurrensförhållanden mellan arter eller att djur lockas till farliga miljöer såsom vägbelysning. 
Negativa ekologiska effekter av belysning finns beskrivna för många arter fåglar, fladdermöss, 
andra däggdjur, groddjur, kräldjur, fiskar, insekter och djurplankton. 

Ljusets ekologiska effekter är komplexa och beror på belysningens karaktär och egenskaper, 
såsom ljusstyrka, riktning, polarisering och flimmer. Det är därför viktigt vilken ljuskälla, 
effekt, ljusspridning med mera, som används. Även ljusets omfattning i tid och rum är av 
ekologisk betydelse. 



 
 
För arter som undviker ljus kan det krävas sammanhängande mörka områden eller korridorer för att 
de skall överleva. På liknande sätt kan vissa tider på dygnet och året vara kritiska för till exempel 
födosök, reproduktion eller migration. Vissa naturmiljöer kan vara särskilt känsliga för 
ljusföroreningar och behöva extra skydd. 

En lång rad av gatlampor kan i praktiken fungera som en spridningsbarriär för många insekter. 
Fragmentering av insekters livsmiljö ses som ett av de största hoten för många insekter och 
ljusföroreningar bidrar till detta. Gatubelysning med sensorer som tänder lamporna när fotgängare 
eller cyklister närmar sig kan utgöra en lösning eftersom dessa lampor kommer att vara tända 
kortare tider än traditionella gatlampor och ljusfångade insekter kan flyga vidare när lampan 
slocknar. 

Vanliga, och onödiga, sätt att använda ljus är att lysa uppåt på fasader, att överbelysa med 
reklamskyltar och att belysa gröna områden och träd. Det är lätt att glömma bort att träden och 
gröna områden är viktiga habitat för många olika organismer. 
 
Runtom i världen uppmärksammas problemen med ljusföroreningar alltmer och man försöker värna 
mörkret. Strandpromenader släcks ner för att invånarna ska kunna se havet ordentligt även när det 
är mörkt; LED-belysning anpassas för att lysa med olika sken beroende på när på dygnet det är; 
länder stiftar lagar som sätter stopp för ljusföroreningar ut i atmosfären och kräver ljusavskärmning; 
The International Dark Sky Association certifierar mörkerparker, kommuner och reservat som kan 
uppvisa extraordinär natthimmel, fri från störande ljus. 
 
Frankrike, Italien, Tyskland och Slovenien är exempel på länder som arbetar med att minska 
problemen med ljusföroreningar. Sverige ligger efter men Katrineholm behöver inte göra det! 
 
Frankrike är nog det land som kommit längst. De har antagit en nationell lagstiftning och jobbar 
mycket aktivt genom att de har ljusförbud under vissa tider på dygnet. Tiderna varierar beroende på 
vilken funktion belysningar har, om det är bostadsområde eller shoppingcentra. De har också krav 
på ljusets färgtemperatur. De försöker få bort de blå våglängderna som kan påverka dygnsrytmen 
hos både människor och djur. Beslutet beräknas även minska energiåtgången med minskade 
koldioxidutsläpp som följd. 
 
Ekologiska anpassningsprinciper för ljusdesign mot ljusföroreningar 
• Förhindra och begränsa att nya områden belyses. 
• Begränsa omfattningen av de upplysta områden. 
• Begränsa belysningstiden. 
• Begränsa belysningsnivån. 
• Justera ljusets spektrum. 
• Minska, förbättra och anpassa ljuset i eller i närheten av skyddade områden. 

Fakta inhämtat från SLU, Naturvårdsverket och från boken Mörkermanifestet av Johan Eklöf. 

 
 
 



 
 
Länkar för mer information:  
Light pollution map (https://www.lightpollutionmap.info) 
Missing the Dark: Health Effects of Light Pollution (nih.gov) 
(https://ehp.niehs.nih.gov/doi/pdf/10.1289/ehp.117-a20) 
 
 
Jag yrkar 
 
att   Katrineholms kommun arbetar fram en ljusplan för att värna mörkret och 

minska ljusföroreningarna. 
 
 
Lilli Marton, Miljöpartiet de gröna i Katrineholms kommun 
 
2023-06-04 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

 



 

2023-06-08 

Motion till kommunfullmäktige i Katrineholms kommun 

Klimatanpassa Katrineholm för att klara såväl ökad 
hetta som större flöden!  
Enligt The Intergovernmental Panel on Climate Change, IPCC, råder det inga tvivel om 
att det är människans utsläpp av koldioxid som förändrat klimatet. Olika typer av 
extremväder, som hetta, skyfall, stormar och kyla, blir också allt vanligare som en följd av 
klimatförändringarna. Temperaturer på närmare plus 50 gradar Celsius uppmäts allt oftare. 
Höga temperaturer och hetta, kraftiga regn och stora vattenflöden orsakar såväl dödsfall som 
stor materiell förödelse runt om i världen.  

Trots att vi under lång tid känt till vad som håller på att hända är åtgärderna för att minska 
människans påverkan på klimatet helt otillräckliga. Olika politiska och ekonomiska intressen 
har under lång tid motarbetat effektiva åtgärder för att minska klimatpåverkan. Detta har fått 
till följd att den situation vi idag befinner oss i blir alltmer ohållbar.  

Världsmeteorologiska organisationen, WMO, har tagit fram en prognos som pekar på att vi 
under perioden 2023 till 2027 kommer att uppleva minst ett år där den globala 
årsmedeltemperaturen ligger högre än 1,5 grader i jämförelse med förindustriell tid.1  
 
Med jämna mellanrum drabbas dessutom olika delar av världen av stora skyfall med enorma 
vattenflöden som resultat vilket leder till stort mänskligt lidande och omfattande skador på 
såväl byggnader, infrastruktur och verksamheter. 

Extrem hetta och stora flöden är även något som kan drabba Katrineholms kommun. För 
Miljöpartiet är det viktigt att bygga långsiktig resiliens för att motverka effekterna av de 
förändringar som följer i klimat- och miljökrisens spår, det vill säga bygga en kommun som 
på olika sätt förbereder sig för att klara av effekterna av de olika kriser vi redan befinner oss i, 
kriser som dessutom kommer att förvärras ytterligare om inget görs.  

Vi måste göra Katrineholm till en robust kommun med hållbara sociala strukturer där 
människor ser och hjälper varann, ett Katrineholm där vi tar tillvara de olika resurser som var 
och en har, en kommun som är trygg att leva i nu och i framtiden.  

 
1 https://www.dn.se/varlden/stor-risk-for-1-5-graders-uppvarmning-inom-fem-ar/  



När det gäller planeringen för att klara såväl ökad hetta som större flöden handlar det om att 
anpassa den fysiska miljön utifrån de förutsättningar som finns på platsen. Utifrån dessa får 
sedan bedömningar göra av vad som ger bäst effekt. Ett gott exempel på detta är den 
skyfallskartering som gjorts och som visar att den tänkta tunneln mellan Logistikcentrum på 
Lövåsen och Kullbergska sjukhuset kanske inte är den bästa investeringen för att möta ökade 
flöden.  
 
Vid kraftiga regn översvämmas dock ett antal platser runt om i kommunen vilket gör att såväl 
specifika som generella åtgärder måste vidtas. Samma sak när det gäller extrem och långvarig 
hetta. 
 
Med stöd av ovanstående yrkar vi 
 
att kommunen tar fram en övergripande klimatanpassningsplan för att få en samlad 

bild av hur Katrineholms kommun som helhet kan komma att drabbas vid olika 
scenarier.  

 
att kommunen i samband med framtagandet av en klimatanpassningsplan även tar 

fram ett informationsmaterial som kan användas för att kommunicera 
kommande klimathot med kommunens medborgare. Detta material kan även 
innehålla tips och råd på vad man som enskild kan göra för att förbereda sig 
själv och skydda sin egendom vid exempelvis kraftiga regn och höga flöden.  

 
att klimatanpassningsplanen och det kunskapsläge som den ger kontinuerligt 

arbetas in i kommunens översiktsplan - Framtidsplan 2050.  
 
att kommunen påbörjar arbetet med att plantera fler träd av sorter som med tiden 

kan växa sig stora och gamla och ge skugga i kommunens tätorter 
 
att  kommunen påbörjar arbetet med att förbereda kommunens tätorter på större 

flöden genom att planera för och anlägga ytor som kan ta emot mycket vatten på 
kort tid, samt utöver fler träd även plantera mer växtlighet som kan hjälpa till att 
suga upp vatten. 

 
att kommunen som en del av sitt övergripande arbete skapar en robust kommun 

med hållbara sociala strukturer där människor ser och hjälper varann, ett 
Katrineholm där vi tar tillvara de olika resurser som var och en har, en kommun 
som är trygg att leva i nu och i framtiden. 

 
 
För Miljöpartiet de gröna i Katrineholms kommun 
 
Nicklas Adamsson Lilli Marton 



 

2023-06-06 

Motion till kommunfullmäktige i Katrineholms kommun 

Gör Katrineholm vildare genom att ytterligare främja den 
biologiska mångfalden i stadsmiljön. 
Vi befinner oss just nu i det som kommit att kallas det sjätte massutdöendet. Det femte, som 
tog död på dinosaurierna för cirka 65 miljoner år sedan, orsakades enligt forskarna av en 
astroid eller av omfattande vulkanutbrott. När det gäller det sjätte massutdöendet är 
människan orsaken. Enligt FN riskerar 1 miljon arter att försvinna, bland dessa många 
insekter. När naturens komplexa väv slits sönder drabbas till slut allt liv på Jorden.  

Att på olika sätt gynna den biologiska mångfalden är bland det viktigaste vi kan göra idag. 
Det finns gott om tips på tämligen enkla åtgärder som på olika sätt kan bidrar till en positiv 
förändring. Ett av dessa är att låta fler hårt nedklippta gräsytor istället bli ängsmark.  

Katrineholms kommun har på ett förtjänstfullt sätt tagit till sig tankarna på att främja den 
biologiska mångfalden genom att bland annat anlägga ängsmark. Vi tycker dock att mycket 
större områden, inte minst i centrala Katrineholm och i övriga tätorter i kommunen kan ställas 
om för att gynna pollinatörer.  

Istället för att leta efter gräsytor som går att förvilda borde man istället fråga sig vilka ytor 
som absolut måste klippas. Vi människor tar mer och mer mark i anspråk och istället för att 
fortsätta på det sättet borde vi istället lämna tillbaka områden som på nytt kan få bli natur 
igen, även inne i tätorterna.  

Vi föreslår därför  

att  berörda förvaltningar i sitt viktiga arbete med att främja den biologiska 
mångfalden i Katrineholms kommun får i uppdrag att ställa om alla större 
gräsytor som idag är klippta till ängsmark. 

att Katrineholms kommun utlyser en tävling som riktar sig till kommunens 
företagare och få företag med stora kortklippta gräsmattor att ställa om sin mark 
till ängsytor. 

För Miljöpartiet de gröna i Katrineholms kommun. 

Nicklas Adamsson  Lilli Marton 



Länkar för information och inspiration: 

https://www.katrineholm.se/kommun--demokrati/press--kommunikation/alla-
nyheter/nyheter 2022/2022-08-31-angsmarker-flyttar-in-till-stan.html 

https://www.svtplay.se/ge-oss-naturen-tillbaka 

 



 

Motion till kommunfullmäktige i Katrineholms kommun 

2023-06-07 

Ersätt gjutet gummi och plastgräs i kommunens 
park- och gatumiljöer med naturliga material och 
levande växter!  
Vi behöver på olika sätt göra vad vi kan för att minska spridningen av mikroplaster. I en 
undersökning som Svenska Miljöinstitutet gjorde på uppdrag av Naturvårdsverket 2019 
framgår att spridningen är betydande. I rapporten som sammanfattar undersökningen skriver 
man bland annat följande om spridningen från lekplatser och idrottsanläggningar: 
 
”I flera fall hittades mycket höga halter av gummirelaterade mikroplaster (≥300 μm) i 
bottensediment i dagvattenbrunnar i nära anslutning till anläggningarna: Vid lekplatser 
hittades upp till nära 24 000 gummigranulat per kg sediment torrvikt (motsvarande 71 g/kg) 
och vid idrottsanläggningar närmare 300 000 gummigranulat per kg sediment (motsvarande 
41 g/kg)./…/ I och med att höga halter mikroplast ansamlas i dagvattenbrunnar finns också 
stor risk att partiklarna sprids vidare via dagvattnet till vattendrag, sjöar och hav, då 
partiklarna virvlar upp vid kraftigare nederbörd och höga vattenflöden.”1  
 
Vi tycker det är bra att kommunen väljer att använda naturmaterial i anslutning till lekplatser, 
som exempelvis när det gäller lekskulpturerna ”Kreaturstorg” i Stadsparken. Vi tycker dock 
att det är problematiskt att kommunen väljer att lägga konstgjort gräs i anslutningen till den 
nya vattenleken i Sveaparken.  
 
Ett exempel när plastmaterial i form av konstgjort gräs får ersätta naturligt växtmaterial är i 
olika gatumiljöer i kommunen, t ex i rondellerna i Talltullen och i mittsträngen mellan filerna 
på Stockholmsvägen. Vi tycker inte bara att detta förfular intrycket av Katrineholm, vad värre 
är, det bidrar till helt onödig spridning av mikroplaster. 
 
I Katrineholm har användningen av konstgjort gräs i gatumiljö ökat med åren. Vi tycker inte 
att det är OK. Tidigare när problemet har påtalats har man som skäl angett att det medför 
säkerhetsrisker för kommunens medarbetare om de aktuella ytorna skulle bestå av planterade 
växter. Det vill säga att de skulle behöva arbeta mitt i trafiken när dessa ytor ska skötas.  
 

 
1 https://www.ivl.se/press/pressmeddelanden/2019-03-21-ny-rapport-om-spridning-av-
mikroplaster-fran-lekplatser-och-idrottsanlaggningar.html  



Den aspekten har vi full respekt för, men vi ser också att denna risk går att förebygga på olika 
sätt. Exempelvis kan låga, långsamväxande och marktäckande arter planteras istället för 
vanligt gräs. Där det är lämpligt kan också ytor avmagras för att bereda plats för ängsväxter.  
 
Med stöd av bland annat ovanstående resonemang yrkar vi  
 
att kommunen vid eventuellt anläggande av nya lekplatser och parker och liknande 

använder naturmaterial istället för material som avger mikroplaster 
 
att  kommunen vid utbyte av konstgjort gräs, gjutet gummi och liknande material 

vid lekplatser och i parker och liknande byter ut detta mot naturmaterial. 
 
att  kommunen ersätter allt konstgjort gräs och liknande material i gatumiljöer och 

rondeller med levande växter som anpassas efter platsens beskaffenhet. 
 
 

För Miljöpartiet de Gröna i Katrineholms kommun 

 

Nicklas Adamsson Lilli Marton 

 
 
 



 

2023-06-08 

Motion till kommunfullmäktige i Katrineholms kommun 

Främja alternativa sätt att bo i Katrineholms kommun! 
Att styra den fysiska utvecklingen av en kommun är en av politikens viktigaste uppgifter. Var 
och hur byggnation sker påverkar miljö, biologisk mångfald, resmönster, efterfrågan av 
kommunal service mm. God fysisk planering kan också begränsa de framtida problem som vi 
kan förvänta oss med tanke på ett alltmer förändrat klimat.  
 
Men att utveckla en kommun måste framöver handla om helt andra saker än att hela tiden ta 
ny mark i anspråk för exploatering och byggnation. Det handlar inte minst om att planera  
kommunen med utgångspunkt från de överhängande klimathot vi står inför.  

Ett sätt att göra det på är att bygga mer yteffektivt. Generellt bor vi väldigt rymligt i Sverige 
idag, vilket inte är resursbesparande. Därmed inte sagt att människor ska bo trångt. Det är 
viktigt att alla har tillgång till en ändamålsenlig bostad.  

Tyvärr är boendealternativen i Katrineholm tämligen begränsade till ett väldigt traditionellt 
sätt att bo. Det handlar om villor och hyres- och bostadsrätter som i de allra flesta fall är 
enfamiljshushåll. Vi behöver med andra ord tänka om och öppna upp för andra boendeformer. 

Boverket lyfter bland annat fram detta och skriver följande: 

”Byggandet av bostäder i form av flerbostadshus är i allmänhet mycket traditionellt. Det 
byggs smålägenheter för ensamstående och lite större lägenheter med ett ”föräldrasovrum” 
plus ett eller flera mindre sovrum. Inriktningen är traditionella hushållstyper – ensamstående, 
samboende och (små) barnfamiljer. Men finns andra sätt att bo, i andra konstellationer.”1  
 
Som exempel på andra boendeformer lyfter man fram exempelvis delad bostad -
boendekollektiv, bogemenskaper och kollektivhus, byggemenskaper och självbyggeri. 

Men för att skapa möjligheter för människor att i större utsträckning påverka sina möjligheter 
att hitta alternativa sätt att både bygga och bo krävs också en tillmötesgående attityd från 
kommunen.  

 
1 https://www.boverket.se/sv/kommunernas-bostadsforsorjning/kommunens-verktyg/framja-
alternativa-satt-att-bygga-och-bo/  



Jag uppfattar att alla tjänstepersoner som arbetar med plan- och byggfrågor i Katrineholm på 
olika sätt är mycket tillmötesgående när det gäller ärenden som rör planering och 
genomförande av olika typer av byggprojekt.  

Men för att kunna visa på möjligheter till alternativa boendeformer behöver goda exempel 
lyftas in i övergripande kommunala styrdokument så att det tydligt framgår att Katrineholms 
kommun ser positivt på alternativa sätt att bo.  

Många väljer idag att minimera sin boendeyta och bygger ett Tiny House. Ett problem är att 
det ofta är svårt att hitta lämpliga uppställningsplatser med tillgång till gemensamma 
avloppslösningar, vatten och el.  

För att råda bot på detta och samtidigt ge människor som vill möjlighet att skapa sig ett eget 
alternativt boende skulle kommunen kunna skapa en uppställningsplats i lämplig miljö (varför 
inte i anslutning till ETC:s solpark) där det finns möjlighet att ställa upp sitt hus mot en 
hyra/avgift. 

För att främja alternativa sätt att bo i Katrineholms kommun yrkar jag  

att kommunen i sitt ägardirektiv till KFAB anger att bolaget ska verka för 
uppförandet av alternativa boendeformer i Katrineholms kommun. 

att kommunen på lämplig plats (förslagsvis i anslutning till ETC:s solpark) 
iordningställer en uppställningsplats för Tiny House med tillgång till gemensam 
avloppslösning, vatten och el. 

att kommunen på olika sätt, i styrdokument, och naturligtvis i kommande 
Framtidsplan 2050 lyfter fram möjligheterna till att bo alternativt i kommunen.  

För Miljöpartiet de gröna i Katrineholms kommun 
 
 
 
Nicklas Adamsson 
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Rättidsprövningn - Detaljplan för Stortorget, del av fastigheten Sandbäcken 3:1, 
Katrineholms kommun 

Fyra överklaganden har inkommit över kommunfullmäktiges beslut 2023-04-24 § 75 att 
anta Detaljplan för Stortorget, del av fastigheten Sandbäcken 3:1, Katrineholms kommun. 

Överklagandena har inkommit i rätt tid och sänts över till Mark- och miljödomstolen 
tillsammans med ärendets beslutshandlingar. 

Hållbarhetsrapport 2022  

Kommunstyrelsen godkänner hållbarhetsrapporten 2022 för Katrineholms kommun, lägger 
den till handlingarna samt meddelar den till kommunfullmäktige. 
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Hållbar utveckling globalt och 
lokalt 
Vi arbetar för att bygga ett socialt, miljömässigt och ekonomiskt hållbart Katrineholm. I den här 

rapporten kan du läsa om hur vi har arbetat med hållbar utveckling i Katrineholms kommun 

under 2022.  

Agenda 2030 

Hållbarhetsarbetet i Katrineholms kommun utgår från Agenda 2030 och de globala målen för 

hållbar utveckling. De globala målen finns till för att uppnå fyra fantastiska saker till år 2030: 

• Att avskaffa extrem fattigdom 

• Att minska ojämlikheter och orättvisor i världen 

• Att främja fred och rättvisa 

• Att lösa klimatkrisen 

Agenda 2030 antogs av FN:s medlemsländer den 25 september 2015 och är den mest ambitiösa 

överenskommelsen för hållbar utveckling som världens ledare någonsin har antagit. Agenda 

2030 innehåller 17 globala mål, som i sin tur har 169 delmål, och spänner över ett stort antal 

viktiga samhällsfrågor med avgörande betydelse för vår och planetens framtid. 

Det här innebär hållbar utveckling 

En hållbar utveckling innebär att vi ska tillgodose dagens behov utan att äventyra kommande 

generationers möjligheter att tillgodose sina. En hållbar utveckling bygger på tre dimensioner: 

1. Social hållbarhet 

Den sociala hållbarheten handlar om hur vi lever tillsammans i våra samhällen, hur samhällena 

är inkluderande, hur mänskliga rättigheter efterlevs och hur vi tar hand om varandra. 

2. Miljömässig hållbarhet 

Den miljömässiga hållbarheten handlar om hur vi människor tar hand om planeten, miljön och 

naturen runt omkring oss. 

3. Ekonomisk hållbarhet 

Den ekonomiska hållbarheten handlar om hur vi får samhället att fungera och hur vi genom 

skattefinansiering och privata investeringar uppnår en sund ekonomisk balans. 

De globala målen för hållbar utveckling inkluderar alla tre dimensionerna. Målen i Agenda 2030 

är integrerade och odelbara. Det betyder att alla tre dimensionerna av hållbar utveckling måste 

samverka. Hållbarhetsarbetet kräver därför helhetssyn och samverkan. 

https://www.katrineholm.se/kommun--demokrati/sa-arbetar-kommunen/agenda-2030.html#Socialhallbarhet
https://www.katrineholm.se/kommun--demokrati/sa-arbetar-kommunen/agenda-2030.html#Miljomassighallbarhet
https://www.katrineholm.se/kommun--demokrati/sa-arbetar-kommunen/agenda-2030.html#Ekonomiskhallbarhet
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Det här är Katrineholms kommuns roll i hållbarhetsarbetet 

I Sverige har kommunerna och regionerna en central roll i genomförandet av de globala målen. 

De kommunala grunduppdragen, exempelvis skola, vård, omsorg och samhällsplanering, är i hög 

grad kopplade till målen i Agenda 2030. 

Kommunstyrelsen har ett övergripande ansvar för att hållbarhetsperspektivet finns med i 

planeringen och för att följa upp hur hållbarheten utvecklas i Katrineholms kommun. 

Kommunens nämnder, bolag och kommunalförbund bidrar i hållbarhetsarbetet utifrån 

verksamheternas grunduppdrag, med olika tyngdpunkt på de tre hållbarhetsdimensionerna. 

Så här följer vi upp våra resultat 

I den här rapporten sammanfattar vi Katrineholms kommuns hållbarhetsarbete under 2022. 

Rapporten baseras till stor del på kommunens årsredovisning för 2022. För att följa upp hur vi 

bidrar i arbetet med att nå de globala målen för hållbar utveckling har vi kopplat kommunens 

egna resultatmål till målen i Agenda 2030. När vi i årsredovisning följer upp våra resultatmål 

följer vi därför parallellt upp hur vi på olika sätt har bidragit till att nå hållbarhetsmålen.  

När årsredovisningen är klar tar vi fram en hållbarhetsrapport med utgångspunkt från de globala 

målen. Syftet med rapporten är att kortfattat redogöra för vilka utmaningar vi har, vilka 

hållbarhetsfrämjande insatser som vi genomfört under året och vilka resultat som vi uppnått. 

För varje globalt mål beskriver vi: 

• Det här är våra utmaningar. Exempel på områden som vi särskilt behöver arbeta med i vår 

kommun för att uppnå det globala målet. 

• Det här gjorde vi under 2022. Exempel på insatser som vi genomförde under året som bidrog 

till att nå det globala målet. 

• Våra resultatmål – så här gick det för oss 2022. Färgmarkeringar som visar i vilken grad vi 

uppnådde de resultatmål som vi har kopplat till det globala målet. Värt att notera är att detta 

ger en viktig men inte fullständig bild av hur väl det globala målet uppnåddes. 

Som stöd för att följa upp resultatmålen använder vi indikatorer, det vill säga statistik och 

nyckeltal som visar våra resultat inom verksamheter som har koppling till målet. Måluppfyllelsen 

för resultatmålen redovisas med en färgsymbol: 

   Uppnås eller överträffas 

   Uppnås delvis 

   Uppnås inte 

Grön markering betyder att vi bedömer att resultatmålet har nåtts eller överträffats. För målet 

ska markeras som grönt ska indikatorer kopplade till resultatmålet visa en positiv utveckling 

oavsett kön. 

Gul markering visar att vi delvis har uppnått målet. När vi sätter en gul markering betyder det att 

vissa indikatorer har utvecklats positivt och andra negativt, eller att en positiv utveckling ses 

endast för ett av könen. 

Röd markering signalerar att resultatmålet inte är nått och att avvikelsen är stor eller allvarlig. 

Om flera indikatorer utvecklats negativt väljer vi röd markering även om en enstaka indikator 

visar en positiv utveckling, målet bedöms då inte vara uppnått i sin helhet. 
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Snabba fakta 
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De 17 globala målen 

1. Ingen fattigdom 

 

Ingen fattigdom 
Avskaffa fattigdom i alla dess former överallt 

Det här är våra utmaningar 

• Ett delmål i Agenda 2030 är att vi till 2030 minst ska halvera den andel kvinnor, män och barn 

som lever i någon form av fattigdom enligt nationella definitioner. 

• Konjunkturnedgången och inflationen under 2022 gjorde det svårare att nå målet. 

• Även om utvecklingen fortsatte gå åt rätt håll och antalet hushåll med försörjningsstöd 

minskade har vi stora utmaningar jämfört med många andra kommuner.  

• I vår kommun var det 2,1 procent av den vuxna befolkningen som hade långvarigt ekonomiskt 

bistånd 2021, jämfört med 1,3 procent i riket som helhet (statistik för 2022 finns inte än). 

• Av våra barn och unga 0-19 år var det 12,6 procent som ingick i ekonomiskt utsatta hushåll, 

jämfört med 7,7 procent i riket 2021 (statistik för 2022 finns inte än).  

• Vi behöver underlätta för fler att komma in på arbetsmarknaden och verka för att alla barn och 

unga ska ha möjlighet till goda uppväxtvillkor oavsett familjens ekonomiska situation. 

Det här gjorde vi under 2022 

• Vi fortsatte vårt arbete med näringslivskontakter och detaljplaner för att främja utvecklingen av 

näringslivet, skapa fler arbetstillfällen och minska arbetslösheten i kommunen. 

• Vi växlade bidrag till lön för 35 personer som fick möjlighet till åtgärdsanställning genom 

konceptet "aktivt försörjningsstöd". 

• Vi ökade samverkan inom kommunen och med näringslivet för att skapa fler praktikplatser. 

• Vi genomförde och avslutade flera arbetsmarknadsprojekt med syfte att stötta deltagarna att 

komma närmare arbetsmarknaden, till exempel genom yrkesförberedande språkträning i 

kombination med yrkesteori och praktik. 

• Ungdomar fick möjlighet att komma in på arbetsmarknaden genom en utökad satsning på 

kommunala feriearbeten och tillfälliga jobb för unga. 

• Vi ordnade avgiftsfria fritids- och lovaktiviteter för barn och ungdomar genom bland annat 

Lyckliga gatorna och Perrongen. 

• Genom Fritidsbanken erbjöd vi alla att låna avgiftsfri fritidsutrustning. 

Våra resultatmål – så här gick det för oss 2022 

 Ökad övergång från försörjningsstöd till egen 

försörjning 

 Förebyggande och tidiga insatser för barn 

och unga ska prioriteras 

 
Ökad sysselsättning 

 Fler arbetstillfällen 
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2. Ingen hunger 

 

Ingen hunger 
Avskaffa hunger, uppnå tryggad livsmedelsförsörjning och 

förbättrad nutrition samt främja ett hållbart jordbruk 

Det här är våra utmaningar 

• I Katrineholm och Sörmland är andelen invånare med övervikt eller fetma högre än i riket.  

Vi behöver fortsätta med att bidra till hälsosammare matvanor för att minska risken för ohälsa. 

• Vi behöver fortsätta vårt arbete inom äldreomsorgen med att minska risken för undernäring. 

• Vi behöver också fortsätta arbeta för att öka elevernas nöjdhet med skolmaten. 

• Matsvinnet, som både medför resursslöseri och onödiga klimatutsläpp, behöver minska 

ytterligare i kommunens måltidsverksamhet. 

• Genom våra livsmedelsinköp kan vi bidra till delmålet att skapa hållbara system för livsmedels-

produktion. Under 2022 steg livsmedelspriserna kraftigt, vilket medfört att vi har haft svårt att 

öka andelen ekologiska livsmedel. 

• Vi behöver arbeta för att öka självförsörjningen av livsmedel för att klara större samhällskriser. 

Ökad livsmedelsproduktion i länet är ett av målen i den regionala livsmedelsstrategin. Som 

kommun kan vi bidra genom att öka andelen lokala leverantörer i våra livsmedelsinköp. 

Det här gjorde vi under 2022 

• För att minska risken för undernäring inom äldreomsorgen tog vi fram ett digitalt 

utbildningspaket och en ny metod för att mäta risk för undernäring. 

• Vi genomförde en informationsinsats om möjligheterna för äldre med matdistribution att 

påverka menyn. 

• Vi serverade frukt och mellanmål vid våra lov- och fritidsaktiviteter för barn och unga. 

• Vi tog fram hälsosammare mellanmålsmenyer för barn och unga. 

• På sommarlovet genomfördes kockfritids på Sandbäcksskolan. Barnen fick vara med i köket, 

laga mat och lära sig mer om hälsosamma matval och livsmedelshygien. 

• I arbetet med klimatsmartare måltider införde vi bland annat ett nytt kostdataprogram som 

ökar möjligheterna att följa upp näringsinnehåll, klimatbelastning och kostnader. 

• Vi mätte matsvinnet i förskola, skola och äldreomsorg som underlag för fortsatta åtgärder. 

• Hemberedskapsfrågor uppmärksammades bland annat under krisberedskapsveckan, 

exempelvis genom att vi serverade lunch i skolorna lagad på temat “hemberedskap”. 

Våra resultatmål – så här gick det för oss 2022

 
Klimatsmartare måltider i kommunens 

måltidsverksamhet 

  

  

 
Måltiderna inom vård och omsorg ska 

utvecklas 

 
Mer fysisk aktivitet och utveckling av 

skolmåltiderna ska stärka barns och elevers 

hälsa och studieresultat 
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3. God hälsa och välbefinnande 

 

God hälsa och välbefinnande 
Säkerställa hälsosamma liv och främja välbefinnande för 

alla i alla åldrar 

Det här är våra utmaningar 

• Flera indikatorer visar att folkhälsan i Katrineholm och Sörmland är något sämre än i Sverige 

som helhet, till exempel när det gäller övervikt/fetma och medellivslängd. 

• Vi behöver fortsatt arbeta för att skapa mer jämlika livsvillkor för våra invånare, som i sin tur 

kan bidra till mer jämlik hälsa.  

• Psykisk ohälsa är ett utbrett folkhälsoproblem, både bland unga och vuxna. 

• Sjukfrånvaron har totalt sett ökat bland våra medarbetare och är särskilt hög inom vissa 

verksamheter. 

Det här gjorde vi under 2022 

• För att förbättra hälsan för både invånare och medarbetare i kommunen genomförde vi 

Hälsoåret 2022, en bred folkhälsosatsning med många hälsofrämjande insatser och aktiviteter.  

• För att främja psykisk hälsa tog vi fram en strategi för suicidprevention och genomförde en 

temamånad kring psykisk hälsa och suicidprevention. 

• Vi arbetare vidare i projektet Pep Kommun som drivs av stiftelsen Generation Pep för att främja 

fysisk aktivitet och goda matvanor bland barn och unga. 

• Föreningslivet fick olika riktade stödinsatser, bland annat genom extra utbetalning av 

föreningsbidrag. 

• Sju av våra skolor deltog i tävlingen Gå och cykla till skolan. Totalt deltog 1 441 elever, som 

sammanlagt gjorde 18 231 resor till fots eller med cykel. 

• För att främja barns hälsa vidareutvecklade vi samarbetet mellan våra dietister och både 

Familjecentralen och Elevhälsan. 

• Vi erbjöd ett brett utbud av kultur-, idrotts- och fritidsaktiviteter riktade till barn och unga 

genom bland annat våra verksamheter Lyckliga gatorna, Perrongen, kulturförvaltningens 

programutbud, Kulturskolan, KomTek samt fritidsgårdarna på landsbygden. En ny fritidsgård 

startades i Valla under hösten.  

• Inom vård och omsorg genomförde vi aktiviteter i form av Funkisyran, Festival för mogna, 

musikuppträdanden, grillmåltider och olika uteaktiviteter. Även om pandemirestriktionerna 

lättades påverkades förutsättningarna för aktiviteter och besök av en viss försiktighet. 

• Vi arbetade förebyggande kring ANDTS (alkohol, narkotika, doping, tobak och spel om pengar), 

bland annat genom utbildning av ANDTS-coacher på en gymnasieskola, feriearbeten som 

ANDTS-ambassadörer, tobakstillsyn samt stöd till föreningar. 

• Bland våra medarbetare såg vi en minskning gällande långa sjukskrivningar men fler korta 

sjukskrivningar. I samverkan med företagshälsovården genomförde vi stödjande åtgärder i 

arbetsgrupper med återkommande och hög sjukfrånvaro. 
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Våra resultatmål – så här gick det för oss 2022

 
Kultur, idrott och fritid för barn och unga ska 

prioriteras 

 
Fler ska delta aktivt i kultur-, idrotts- och 

fritidslivet 

 
Fler brukare inom vård och omsorg ska ha en 

positiv upplevelse kring bemötande, 

förtroende och trygghet 

 
Ökade förutsättningar för aktiviteter för 

brukare inom vård och omsorg 

 
Fler ska få en förbättrad situation efter 

kontakt med individ- och familjeomsorgen 

 
Öppna insatser och hemmaplanslösningar 

ska användas i ökad utsträckning inom 

individ- och familjeomsorgen 

 
Färre barn och unga ska utsättas för risk att 

skadas till följd av eget eller andras bruk av 

tobak, alkohol eller narkotika 

 
Mer fysisk aktivitet och utveckling av 

skolmåltiderna ska stärka barns och elevers 

hälsa och studieresultat 

 
Måltiderna inom vård och omsorg ska 

utvecklas 

 
Stärkt patientsäkerhet inom vård och omsorg 

 
Förbättrad hälsa för kommunens 

medarbetare 

  

  

  

  

4. God utbildning för alla 

 

God utbildning för alla 
Säkerställa inkluderande och likvärdig utbildning av god 

kvalitet och främja livslångt lärande för alla 

Det här är våra utmaningar 

• Skolresultaten behöver förbättras. Av elever i årskurs 9 i våra kommunala skolor var det 

74 procent som blev behöriga att gå ett yrkesprogram på gymnasiet, jämfört med 83 procent i 

riket som helhet.  

• Skillnader i elevernas resultat ökar mellan olika grupper. Det är en stor utmaning för skolan 

att fullgott kompensera för barn- och ungas skilda förutsättningar och vi behöver säkerställa 

likvärdigheten i till exempel tillgången till särskilt stöd.  

• Vi behöver se till att fler ungdomar klarar gymnasiet och även läser vidare på högskolenivå. 

Trots att både andelen elever som tog gymnasieexamen inom fyra år och andelen invånare 

med högskoleutbildning ökade i vår kommun under 2022 ligger nivåerna lägre än i riket. 

• Även bland vuxna är det många i vår kommun som behöver utbilda sig för att öka sina 

möjligheter på arbetsmarknaden. Vi behöver fortsätta underlätta studier på olika nivåer. 
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Det här gjorde vi under 2022 

• Vi stärkte kompetensförsörjningen i förskolan och skolan genom att ge medarbetare möjlighet 

att utbilda sig till barnskötare, förskollärare, lärare i fritidshem och lärare 1-3 samt genom olika 

fortbildnings- och kompetensutvecklingsinsatser i samarbete med Skolverket. 

• Vi invigde våra två nybyggda grundskolor, Stensättersskolan och Järvenskolan, och fortsatte om- 

och tillbyggnationen av Sandbäcksskolan.  

• Vi utvecklade samverkan mellan biblioteket och förskolan, bland annat genom projektet Sång på 

Gång där en flerspråkig sångbok togs fram. Även samverkan kring skolbiblioteken stärktes. 

• Vi utbildade måltidspersonal och pedagoger kring måltidspedagogik för att fler barn ska 

uppmuntras att våga prova nya smaker och livsmedel. 

• Vår ungdomsverksamhet Perrongen införde öppet läxcafé fyra dagar i veckan. 

• Vi införde samarbetsmetoden SSPF (skola, socialtjänst, polis och fritid) och fortsatte arbetet 

med att öka tryggheten för barn och unga genom skolornas trygghetsteam, kommunens 

trygghetsvärdar, nära samverkan med polisen och förstärkt kamerabevakning.  

• Vi utvecklade samverkan mellan våra förvaltningar för att erbjuda stöd till familjer med barn 

som har hög skolfrånvaro och för att stötta att ungdomar fullfölja gymnasieskolan. 

• Vi ökade vår samverkan med Arbetsförmedlingen och näringslivet för att anpassa 

utbildningsutbudet för vuxna efter arbetsmarknadens behov. Komvux inledde också samarbete 

med gymnasieskolan för att erbjuda vårdutbildning och storköksutbildning. 

• Arbetet för att förbättra resultaten inom komvux utvecklades bland annat genom ett nytt 

stödcentrum med kombinerat IT- och undervisningsstöd till eleverna, återinförande av 

platsbundna kurser på gymnasial nivå och uppföljning av externa leverantörer.  

• Vi ökade möjligheterna att läsa vidare på eftergymnasial nivå i Katrineholm genom samarbete 

mellan vårt lärcentrum Campus Viadidakt och flera universitet och högskolor.  

Våra resultatmål – så här gick det för oss 2022 

 Säkrad kompetensförsörjning 

 Fler ska gå vidare till studier på 

eftergymnasial nivå 

  

  

  

  

  

  

  

 Trygg och utvecklande förskoleverksamhet 

 Fler elever ska klara målen i grundskolan och 

nå höga resultat 

 Fler elever ska klara målen i gymnasieskolan 

och nå höga resultat 

 Ökad trygghet i skolan 

 Mer fysisk aktivitet och utveckling av 

skolmåltiderna ska stärka barns och elevers 

hälsa och studieresultat 

 Fler studerande ska klara målen i kommunal 

vuxenutbildning 
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5. Jämställdhet 

 

Jämställdhet 
Uppnå jämställdhet och alla kvinnors och flickors 

egenmakt 

Det här är våra utmaningar 

• Det nationella målet är att kvinnor och män ska ha samma makt att forma samhället och sina 

egna liv. Så länge det inte är uppnått behöver vi arbeta aktivt för att främja en jämställd 

samhällsutveckling och ge kvinnor och män, flickor och pojkar likvärdig service. 

• Både i Katrineholm och i Sverige som helhet förekommer skillnader i bland annat studieresultat, 

utbildningsval och fritidsaktiviteter som speglar könsstereotypa mönster. 

• Pojkar har överlag lägre skolresultat än flickor samtidigt som det är en mindre andel flickor än 

pojkar som upplever trygghet och studiero i skolan. Vi behöver fortsätta förbättra skolresultaten 

och tryggheten i skolan för både flickor och pojkar. 

• Kvinnor upplever i högre utsträckning än män otrygghet på offentliga platser i kommunen. 

• Som arbetsgivare behöver vi arbeta systematiskt för jämställda arbetsvillkor och arbetsplatser. 

Det här gjorde vi under 2022 

• Vi arbetade med att öka den upplevda tryggheten i våra offentliga miljöer, bland annat genom 

förbättrad belysning, slyröjning, klottersanering och insatser för minskad nedskräpning. 

• För att främja tryggare miljöer och öka tryggheten utvecklade vi samverkan mellan kommunens 

förvaltningar och med Polisen.  

• Vi intensifierade det trygghetsfrämjande arbetet på skolorna. 

• Genom studie- och yrkesvägledning för barn, ungdomar och vuxna arbetade vi aktivt för att bryta 

traditionellt könsstereotypa utbildnings- och yrkesval. 

• Inom kommunens kultur- och fritidsverksamheter arbetade vi aktivt för att erbjuda en jämställd, 

tillgänglig och inkluderande verksamhet samt med att söka upp och locka underrepresenterade 

grupper till aktiviteter. HBTQI-utbildningar genomfördes för personal inom kulturförvaltningen. 

• Vi fortsatte vårt arbete med heltid som norm för kommunens anställda, ett arbete som har lett 

till att fler kvinnor arbetar heltid. 

Våra resultatmål – så här gick det för oss 2022

 Tryggare offentliga miljöer 

 Jämställda kultur- och fritidsverksamheter 

 Förebyggande och tidiga insatser för barn 

och unga ska prioriteras 

 Fler ska få en förbättrad situation efter 

kontakt med individ- och familjeomsorgen 

 Fler ska gå vidare till studier på 

eftergymnasial nivå 

 Anhörigstödet ska utvecklas 

 Trygg och utvecklande förskoleverksamhet 

 Fler elever ska klara målen i grundskolan och 

nå höga resultat 

 Fler elever ska klara målen i gymnasieskolan 

och nå höga resultat 

 Fler studerande ska klara målen i kommunal 

vuxenutbildning 

 Ökad trygghet i skolan 
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6. Rent vatten och sanitet för alla 

 

Rent vatten och sanitet för 
alla 
Säkerställa tillgången till och en hållbar förvaltning av 

vatten och sanitet för alla 

Det här är våra utmaningar 

• När staden växer och utvecklas ställer det nya krav på vatten- och avloppsledningar samt 

hantering av dagvatten. 

• Hushåll som inte är anslutna till kommunalt vatten och avlopp kan ha bristande kvalitet på sitt 

dricksvatten. Det finns också fortfarande många små/enskilda avlopp i kommunen som inte 

uppfyller lagkraven på rening och som behöver åtgärdas. 

• Vi har flera vattentäkter som ännu inte har beslutade vattenskyddsområden.  

• Grundvattennivåerna kan periodvis vara låga, vilket påverkar tillgången till dricksvatten i delar 

av vår kommun, särskilt på landsbygden.  

• Miljöföroreningen PFAS förekommer i grundvattnet på flera platser. Föroreningarna är främst 

kopplade till brandsläckningsskum men PFAS förekommer även i många andra produkter som 

används idag. De reningsmetoder som finns är kostsamma och inte alltid effektiva. 

Det här gjorde vi under 2022 

• Parallellt med det kontinuerliga arbetet med drift och underhåll för att säkra leveranserna av 

dricksvatten arbetade vårt delägda VA-bolag Sörmland Vatten med att säkerställa rent vatten 

och sanitet på längre sikt, bland annat genom uppdaterade planer för vattenskyddsområden, 

nödvattenplaner och VA-planer. 

• Vårt bostadsbolag KFAB installerade individuell vattenavläsning i en av sina fastigheter 

(Pressjärnet) för att stimulera till att spara vatten och minska miljöpåverkan.  

• Vi genomförde avloppsinventering i Sköldinge-Lerbo-Valla.  

• Vi ställde krav på lokalt omhändertagande och fördröjning av dagvatten när ny mark togs i 

anspråk för företagande, verksamheter och bostadsbyggande. 

• Vi arbetade med att förbereda två tätortsnära våtmarker samt flera utredningar för att minska 

risken för översvämningar och föroreningar från dagvatten.  

• För att minska risk för spridning till vatten såg vi till att mark på två olika platser sanerades från 

PFAS-föroreningar inför planerade nybyggnationer för företag och bostäder.  

• Vi gjorde förstudier och utredningar för att rena grundvatten från PFAS-föroreningar vid 

fastigheten Abborren. 

Våra resultatmål – så här gick det för oss 2022 

 Minskade utsläpp av näringsämnen och föroreningar till sjöar och vattendrag 
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7. Hållbar energi för alla 

 

Hållbar energi för alla 
Säkerställa tillgång till ekonomiskt överkomlig, tillförlitlig, 

hållbar och modern energi för alla 

Det här är våra utmaningar 

• Effektbrist i elnätet gör att vi kan behöva tacka nej till nya företagsetableringar. 

• Nya elledningar tar mark i anspråk. Långa tillståndsprocesser försvårar tillgängligheten till 

energi för industri och företag och bromsar den gröna omställningen. 

• Möjligheter att öka den lokala energiproduktionen i form av vindkraft och/eller solkraft står i 

konflikt med markanvändningsintressen och mänskliga intressen (att inte bli störd). 

• Tillsammans med vårt fastighetsbolag KFAB behöver vi fortsätta arbetet med energi-

effektivisering i våra fastigheter och verksamheter. 

• Inflation och höjda elpriser innebär i vissa fall att hållbarhet och ekonomi ställs emot varandra.  

Det här gjorde vi under 2022 

• Vi fortsatte arbeta för att minska energiförbrukningen i kommunens verksamhetslokaler,  

med fokus på såväl åtgärder i fastigheterna som effektivare lokalutnyttjande och förändrade 

beteenden. Vårt fastighetsbolag KFAB minskade sin energianvändning med drygt 26 procent till 

2022 jämfört med 2007. 

• Vi genomförde energieffektiviseringar i samband med underhåll och nybyggnation av 

kommunala idrotts- och fritidsanläggningar. Exempelvis minskade Backavallens ishall och 

isarena sin elförbrukning med 10 procent jämfört med föregående år. 

• Vi startade en kommungemensam arbetsgrupp gällande el- och energibesparingar. 

• Kommunens elförbrukning minskade med 5 procent 2022 jämfört med 2021. 

• Vi påbörjade en detaljplan för ETC:s Solpark. 

• Det skedde en kraftig ökning av den totala installerade effekten för solcellsanläggningar 

belägna inom kommunen, bland annat genom en stor ökning hos privatpersoner. 

Våra resultatmål – så här gick det för oss 2022

 Ökad solelproduktion  Ökad energieffektivitet i kommunens lokaler 
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8. Anständiga arbetsvillkor och ekonomisk tillväxt 

 

Anständiga arbetsvillkor och 
ekonomisk tillväxt 
Verka för en varaktig, inkluderande och hållbar ekonomisk 

tillväxt, full och produktiv sysselsättning med anständiga 

arbetsvillkor för alla 

Det här är våra utmaningar 

• Arbetslösheten är jämförelsevis hög i Katrineholm. I december 2022 var 9,0 procent av våra 

invånare i åldrarna 16-64 år arbetslösa, att jämföra med 6,6 procent i riket som helhet. 

• För att bryta långtidsarbetslöshet behöver vi öka måluppfyllelsen inom komvux generellt och 

särskilt inom sfi. Andelen elever inom sfi med låg utbildningsbakgrund har ökat. 

• Deltagarna i våra arbetsmarknadsåtgärder står mycket långt från arbete och studier och har 

stora utmaningar kopplat till bland annat ohälsa, kort utbildning och otillräckliga kunskaper i 

svenska. Vi behöver rusta dem så att de även kan få del av Arbetsförmedlingens insatser. 

• Vi behöver även arbeta för att antalet unga som varken arbetar eller studerar ska minska. 

Det här gjorde vi under 2022 

• Vi arbetade aktivt för att få fler företagsetableringar och tog fram nya detaljplaner som kan leda 

till utveckling av näringslivet, fler arbetstillfällen och minskad arbetslöshet. 

• Genom projektet Kompetens inför framtiden stärkte vi kompetensen för totalt 320 personer från 

20 olika företag inom industribranschen. 

• Genom komvux och högre studier skapade vi möjligheter för våra invånare att stärka sin 

ställning i arbets- och samhällslivet samtidigt som vi arbetade strategiskt för att möta arbets-

marknadens behov av kompetensförsörjning genom planering av kommande utbildningar. 

• Vi erbjöd feriejobb och andra kortare anställningar för ungdomar. Vi ökade också samverkan 

inom kommunen och med näringslivet för att skapa fler praktikplatser. 

• Vi arbetade aktivt med att söka upp och aktivera ungdomar som inte är inskrivna i 

gymnasieskolan, bland annat genom projektet #klarframtid. Genom projektet Ung comeback 

hjälpte vi elever i glappet mellan gymnasiet och komvux att läsa in sin gymnasieexamen. 

• För att bryta långvarigt behov av ekonomiskt bistånd fortsatte vi arbetet med att konvertera 

försörjningsstöd till anställningar. Genom projektet MIKA YB ökade vi deltagarnas möjligheter till 

egen försörjning genom yrkesförberedande språkträning, yrkesteori och praktik. 

• Vi anordnade en biblioteksassistentutbildning för personer som står långt från arbets-

marknaden och återstartade bibliotekets språkcafé som ger möjlighet att träna svenska. 

• Vi genomförde en rad satsningar för att stärka kompetensen bland våra medarbetare, bland 

annat genom att erbjuda möjligheter att studera till förskollärare, lärare eller undersköterska. 

Våra resultatmål – så här gick det för oss 2022

 Växande och breddat näringsliv 

 Säkrad kompetensförsörjning 

  

 Ökad sysselsättning 

 Fler unga entreprenörer 

 Fler arbetstillfällen 
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9. Hållbar industri, innova tioner och infrastruktur  

 

Hållbar industri, innovationer 
och infrastruktur 
Bygga motståndskraftig infrastruktur, verka för en 

inkluderande och hållbar industrialisering samt främja 

innovation 

Det här är våra utmaningar 

• Vi vill främja innovationer och hållbar industri men det kan ibland vara svårt eftersom vi som 

kommun inte får gynna enskilda näringsidkare och vi inte heller kan ställa krav på företag att 

göra mer hållbara val i produktion och inköp än vad miljölagstiftningen kräver.  

• Vi behöver fortsätta investera i infrastruktur som främjar hållbar utveckling. Det gäller bland 

annat infrastruktur för elförsörjning som tar mycket mark i anspråk. Vi behöver också möta 

behoven av laddstolpar och transportsektorns behov av fossilfria drivmedel. 

• Vi behöver ta fram en digitaliseringsstrategi och handlingsplan för digitalisering samt fortsätta 

att investera i digital infrastruktur. Vi har kommit långt gällande den fasta fiberbaserade 

infrastrukturen. Nu behöver vi prioritera den trådlösa infrastrukturen, med fokus på IoT1. 

• Tillgången till stabila mobila tjänster behöver förbättras, särskilt i vissa mindre tätorter. 

Det här gjorde vi under 2022 

• Vi förbättrade våra resultat i olika undersökningar gällande företagsklimatet. 

• Vi stimulerade ungas kreativitet och entreprenörsanda genom KomTek, vår teknik- och 

entreprenörsskola, och påbörjade arbetet med att skapa en naturskola inom KomTek. Genom 

samarbete med Ung företagsamhet gav vi ungdomar på gymnasiet möjlighet att pröva på att 

vara företagare, och andelen flickor som drev UF-företag ökade. 

• Genom information bidrog vi till att skapa förutsättningar för fortsatt utbyggnad av fibernätet 

på landsbygden. Vi förde också dialog med mobiloperatörer kring förbättrad mobiltäckning. 

• Vi fortsatte arbetet med att bygga ut och förbättra standarden på våra gator, vägar, gång- och 

cykelvägar med fokus på trafiksäkerhet, tillgänglighet och hållbarhet.  

Våra resultatmål – så här gick det för oss 2022 

 Förbättrat företagsklimat  
 

Fler unga entreprenörer 

 Förbättrad standard på gator, vägar, gång- 

och cykelvägar 

  

 Ökad andel miljöfordon i kommunens 

verksamheter  

  

 Alla katrineholmare ska erbjudas fiberbaserat 

bredband senast 2020 

  

                                                      
1 Internet of Things, IoT, eller ”sakernas internet”, är ett samlingsnamn för teknik som gör att vardagsföremål som 

exempelvis hushållsapparater men även maskiner, fordon och byggnader kan styras eller utbyta data över nätet.  
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10. Minska d ojä mlikhe t 

 

Minskad ojämlikhet 
Minska ojämlikheten inom och mellan länder 

Det här är våra utmaningar 

• Inkomstskillnader mellan olika grupper är även kopplat till ojämlikhet när det gäller hälsa, 

utbildning, boende och tillgång till arbete. 

• I Katrineholms kommun behöver vi lägga mer kraft och resurser på att motverka ojämlikhet till 

följd av socioekonomiska faktorer än många andra kommuner. Även om det kommunala 

utjämningssystemet bidrar till att minska skillnader i kommuners förutsättningar är det en 

utmaning för oss både ekonomiskt och i våra verksamheter. 

• I allt vårt arbete behöver vi aktivt sträva efter att alla grupper i samhället ska vara inkluderade 

och känna sig delaktiga. 

Det här gjorde vi under 2022 

• Genom satsningen Hälsoåret 2022 och återstart av många verksamheter efter pandemin nådde 

vi fler invånare med kultur- och fritidsaktiviteter som kan bidra till en bättre hälsa. Vi ordnade 

också avgiftsfria fritids- och lovaktiviteter för barn och ungdomar och erbjöd alla att låna 

avgiftsfri fritidsutrustning genom Fritidsbanken. 

• Vi fortsatte arbetet för att höja resultaten för våra elever i grundskolan, på gymnasiet och inom 

kommunal vuxenutbildning och ökade möjligheterna att läsa vidare i Katrineholm. 

• Vi arbetade vidare med att skapa nya områden för bostäder med fokus på en blandning av 

bostadsrätter, hyresrätter och villor.  

• Vi såg till att fler tog steget från försörjningsstöd till egen försörjning. Som ett resultat var det 

154 barn som fick föräldrar som blev självförsörjande under året. 

• Genom utveckling av vårt Kontaktcenter gjorde vi det enklare att få information och komma i 

kontakt med kommunens tjänster och service och antalet ärenden fortsatte att öka. 

• Vi arbetare för att öka den digitala delaktigheten bland kommunens invånare. Bland annat 

ökade vi IT-stödet till elever inom vuxenutbildningen och fortsatte arbete kring digital 

inkludering för deltagare inom arbetsmarknadsverksamheten. 

Våra resultatmål – så här gick det för oss 2022

 Kommunens tillgänglighet för invånarna ska öka 

 Ökad digital delaktighet 

 Fler bostäder, med variation mellan olika 

bostadstyper och upplåtelseformer 

 Ökad övergång från försörjningsstöd till egen 

försörjning 

 Fler ska delta aktivt i kultur-, idrotts- och 

fritidslivet 

 Fler ska gå vidare till studier på eftergymnasial 

nivå 

 Ökad möjlighet till delaktighet och inflytande 

 Fler elever ska klara målen i gymnasieskolan och 

nå höga resultat 

 Fler studerande ska klara målen i kommunal 

vuxenutbildning 
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11. Hållbara städer och samhällen 

 

Hållbara städer och 
samhällen 
Göra städer och bosättningar inkluderande, säkra, 

motståndskraftiga och hållbara 

Det här är våra utmaningar 

• Den snabba bebyggelsetakten ger påfrestningar på vatten och avlopp samt dagvattenhantering.  

• Vi behöver genomföra en risk- och sårbarhetsanalys för klimatrelaterade risker, såsom 

översvämningar och hetta, för att säkra bebyggelse och samhällsviktig infrastruktur. 

• En större andel av befolkningen i vår kommun lever i trångboddhet i flerbostadshus jämfört 

med andra kommuner av samma storlek. 

• Vid ny- och ombyggnationer av våra verksamhetsfastigheter behöver vi öka återanvändning och 

återvinning av material samt se över produkters och materials miljöpåverkan.  

• Vi behöver öka takten i den trafikomställning som behövs för en hållbar samhällsutveckling. 

Enligt vår resvaneundersökning 2022 är det fortfarande en klar majoritet av våra invånare, både 

bland de som bor i tätort och på landsbygden, som använder bilen som färdmedel istället för 

att ta sig fram till fots, med cykel eller buss/tåg. 

Det här gjorde vi under 2022 

• Vi fortsatte arbetet med kommunens nya översiktsplan, Framtidsplan 2050, där värden som 

inkludering, hälsofrämjande, klimatsmart och nytänkande står i fokus.  

• Vi införde ett förändrat arbetssätt för att prioritera detaljplaner som kan bidra till högre 

ekologisk, social och ekonomisk hållbarhet. 

• Under året påbörjades byggnation av 308 lägenheter i flerbostadshus och 10 småhus, med 

varierade upplåtelseformer. Fokus ligger på hållbara och energieffektiva byggnader.  

• Vid all nybyggnation tillämpade vårt fastighetsbolag KFAB miljöcertifieringssystemet 

Miljöbyggnad silver, som ställer miljökrav på material och energieffektiva byggnader.  

• Vi fortsatte satsa på stadsgrönska och planteringar som bidrar till bättre dagvattenhantering 

och mer skugga under varma perioder. 

• Genom att skapa fler gång- och cykelvägar samt underhålla de befintliga ökade vi möjligheterna 

att ta sig fram tryggt, säkert och hållbart. 

• Vi gjorde en skyfallskartering för Katrineholms tätort som underlättar vår planering av 

klimatanpassningsåtgärder och förbättrar beredskapen för skyfall. 

• Vi genomförde en resvaneundersökning för att ta reda på vilken tillgång våra invånare har till 

olika färdmedel och hur resandet i kommunen fördelas mellan olika färdsätt. 

Våra resultatmål – så här gick det för oss 2022

 Fler bostäder, med variation mellan olika 

bostadstyper och upplåtelseformer 

 Förbättrad standard på gator, vägar,  

gång- och cykelvägar 

 Invånarantalet ska öka till minst 35 500  

personer vid mandatperiodens slut 
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12. Hållbar konsumtion och produktion 

 

Hållbar konsumtion och 
produktion 
Säkerställa hållbara konsumtions- och 

produktionsmönster 

Det här är våra utmaningar 

• Arbetet med att skapa förutsättningar för tillväxt och ökad sysselsättning måste ske på ett 

sådant sätt att vi även klarar målet om globalt hållbar konsumtion och produktion och bryter 

sambandet mellan ekonomisk tillväxt och miljöförstöring. 

• Det behövs fler och större nätverk och strukturer för cirkulär ekonomi och industriell symbios, 

som innebär att avfall från en verksamhet tas om hand som resurser i andra verksamheter. 

• Vi behöver påverka beteenden så att hushållssopor i högre utsträckning sorteras rätt och 

matavfall kan tas om hand och omvandlas till biogas samt näring till åkermark. 

• Vi behöver fortsätta arbetet med att minska matsvinnet i våra måltidsverksamheter. 

• Inflationen innebär att vi ställs inför en målkonflikt mellan ekologisk och ekonomisk hållbarhet. 

• Problemen med nedskräpning i naturen och i bebyggda miljöer fortsätter, trots ökade insatser. 

• Det är tidskrävande att ställa rätt hållbarhetskrav i våra upphandlingar och att säkerställa att 

kraven efterlevs. 

Det här gjorde vi under 2022 

• Genom Fritidsbanken erbjöd vi alla invånare möjlighet att låna sport- och fritidsutrustning. 

• Genom Bytestorget kunde våra förvaltningar byta möbler och annan utrustning med varandra 

istället för att köpa nytt. 

• För att minska nedskräpningen genomförde vi kampanjer, skräpplockardagar, nudgingåtgärder 

och skräpmätning i samarbete med skolor, näringsliv, föreningar och katrineholmare. 

• Vi fortsatte ställa miljökrav i våra upphandlingar, liksom även vårt fastighetsbolag KFAB. 

• Vi utvecklade klimatsmartare måltider, bland annat genom att införa ett nytt kostdataprogram 

som ökar möjligheterna att följa upp näringsinnehåll, klimatbelastning och kostnader. 

Våra resultatmål – så här gick det för oss 2022

 Klimatsmartare måltider i kommunens 

måltidsverksamhet 
 Nedskräpningen ska minska 
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13. Bekämpa klimatförändringarna 

 

Bekämpa 
klimatförändringarna 
Vidta omedelbara åtgärder för att bekämpa 

klimatförändringarna och dess konsekvenser 

Det här är våra utmaningar 

• Världen står inför stora utmaningar till följd av klimatförändringarna, bland annat intensivare 

värmeböljor, kraftigare översvämningar och fler skogsbränder. Enligt den senaste rapporten 

från IPCC (Intergovernmental Panel on Climate Change) närmar vi oss också flera irreversibla 

trösklar när det blir svårt eller närmast omöjligt att vrida utvecklingen tillbaka. 

• Vi ser tydliga effekter av klimatförändringarna i vår kommun, främst i form av ökad risk för 

översvämningar i Katrineholms tätort. Vi behöver därför arbeta både med att aktivt minska 

lokalsamhällets och vår egen organisations påverkan på klimatet och samtidigt anpassa oss och 

öka beredskapen för att hantera ett förändrat klimat. 

• Vi har ingen aktuell övergripande sammanställning över kommunens energianvändning och 

klimatpåverkan från energi, transporter och inköp. Vi behöver också utveckla uppföljningen av 

de krav gällande klimatpåverkan som vi ställer i upphandlingar. 

• Den rådande inflationen försvårar omställningen till fossilfria transporter och arbetsmaskiner 

då priset på HVO överstiger priset för diesel. 

• Resandet med buss och tåg är fortsatt lägre än före pandemin. 

Det här gjorde vi under 2022 

• Tillsammans med våra fastighetsbolag KFAB och KIAB genomförde vi åtgärder för att 

energieffektivisera våra lokaler samt öka vår solelproduktion. 

• Vi slutförde utbytet av kommunens personbilar, samtliga dieselbilar är nu ersatta med elbilar. 

• Kommunens förbrukning av fossila drivmedel (diesel och bensin) minskade med 30 procent 

jämfört med 2021 och med närmare 50 procent jämfört med 2018. 

• Genom fler gång- och cykelvägar ökade vi möjligheterna att ta sig fram tryggt och hållbart.  

Vi genomförde även flera projekt inom hållbart resande, som tävlingen Gå och cykla till skolan. 

• Vi fortsatte minska koldioxidutsläppen från vår måltidsverksamhet genom att anpassa 

matsedlar och recept för att minska matsvinnet och öka användningen av råvaror i säsong. 

• I arbetet med att klimatanpassa kommunen tog vi fram en skyfallskartering för tätorten som 

visar platser för översvämning vid kraftiga skyfall. Vi genomförde dagvattenutredningar i varje 

ny detaljplan och i alla infrastrukturprojekt som projekterades under året. 

Våra resultatmål – så här gick det för oss 2022

 Ökad solelproduktion 

 Resandet med cykel och till fots ska öka 

 Ökad andel miljöfordon i kommunens 

verksamheter 

 Klimatsmartare måltider i kommunens 

måltidsverksamhet 

 Ökad energieffektivitet i kommunens lokaler 

 Resandet med buss och tåg ska öka 
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14. Hav och marina resurser 

 

Hav och marina resurser 
Bevara och nyttja haven och de marina resurserna på ett 

hållbart sätt för hållbar utveckling 

Det här är våra utmaningar 

• Vi behöver förbättra vattenkvaliteten och minska föroreningar och övergödning i många av våra 

sjöar och vattendrag. Sjöreningsprojekt pågår men är resurskrävande vilket gör att storskaliga 

projekt blir svåra att driva. 

• Gamla avloppsledningar och otillräcklig kapacitet bidrar till övergödning i sjöar och vattendrag. 

Risken är störst vid häftiga regn eller andra driftstörningar. Det finns också fortfarande många 

små/enskilda avlopp som inte uppfyller lagkraven på rening. 

• Orenat dagvatten innehåller skräp och föroreningar som påverkar sjöar och vattendrag. 

Kommunens dagvattensystem är inte dimensionerat för klimatförändringarna och lågpunkter i 

Katrineholms tätort ökar risken för översvämningar vid häftiga regn. Expansionen av 

Katrineholms tätorter ställer också nya krav på dagvattenhantering. 

• Miljöföroreningen PFAS förekommer bland annat i sjön Näsnaren. 

Det här gjorde vi under 2022 

• Vi arbetade med planering av tätortsnära våtmarker samt andra utredningar för att minska 

föroreningar till sjöar och vattendrag från dagvatten. 

• Vår miljötillsyn fortsatte ha fokus på att minska näringsläckage till sjöar och vattendrag genom 

avloppsinventeringar samt tillsyn av gödselhantering på hästgårdar. 

• Genom reduktionsfiske, som innebär att stora mängder vitfisk fiskas upp och att kväve och 

fosfor därmed tas bort ur systemet, förbättrade vi siktdjupet i Spetebysjön, vilket även var 

positivt för nedströms liggande vattendrag. 

• Lågflödesmuddringen för att förbättra vattenkvaliteten i sjön Öljaren fortsatte. Totalt har 

35 000 kvadratmeter botten muddrats och cirka 32 kubikmeter sediment tagits upp. 

• Vi genomförde saneringar av PFAS på fastigheten Lövåsen-Uppsala, vilket innebär minskad 

belastning på sjön Näsnaren. 

• Vi fasade ut farliga bekämpningsmedel i kommunens växthus genom nya arbetssätt, där 

styrning av ljusfrekvens och användning av nyttodjur ersätter kemikalier. 

• För all fisk som vi köpte in till mat- och måltidsverksamheten ställde vi krav som motsvarar 

kriterierna för MSC2 där sådana finns. 

Våra resultatmål – så här gick det för oss 2022 

 Minskade utsläpp av näringsämnen och föroreningar till sjöar och vattendrag 

                                                      
2 Marine Stewardship Council, MSC, är en internationell organisation som arbetar för miljömärkning av fisk och skaldjur. 

Märkningen visar att fisken kommer från livskraftiga bestånd och att åtgärder görs för att minska inverkan på havsmiljön. 
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15. Ekosystem och biologisk mångfald 

 

Ekosystem och biologisk 
mångfald 
Skydda, återställa och främja ett hållbart nyttjande av 

landbaserade ekosystem, hållbart bruka skogar, bekämpa 

ökenspridning, hejda och vrida tillbaka markförstöringen 

samt hejda förlusten av biologisk mångfald 

Det här är våra utmaningar 

• När våra tätorter växer skapar det målkonflikter mellan markanvändning och värdefulla 

naturmiljöer. Grönområden kan behöva tas i anspråk för vägar, industrimark och bostäder. 

• Gröna stråk som är utpekade i grönplanen behöver förstärkas och bevaras för att öka mängden 

pollinerare och biologisk mångfald i stadsmiljön. 

• Våra tätortsnära skogar och friluftsområden påverkas av omfattande angrepp av granbark-

borre. Det har medfört att tätortsnära skog med höga rekreationsvärden har avverkats. 

• Invasiva främmande arter är ett komplext och växande miljöproblem som utgör ett av de 

största hoten mot biologisk mångfald. 

Det här gjorde vi under 2022 

• Vi arbetade med förstudier kring flera större tätortsnära våtmarker. 

• Genom projektet Naturnära jobb kunde vi även denna sommar anställa ungdomar för att 

bekämpa invasiva arter och återställa betesmarker. 

• För att höja de biologiska värdena har vi skapat och planerar för fler tätortsnära betesmarker 

med inhyrda djur. 

• Vi ställde om inköpen av köttfärs till vår måltidsverksamhet och ökade våra inköp av lokalt 

naturbeteskött istället för konventionellt producerad köttfärs. 

• Vi fortsatte arbeta med att motverka angrepp av granbarkborre i flera tätortsnära 

skogsområden och samtidigt ta hänsyn till naturvärden. 

• För att öka den biologiska mångfalden skapade vi fler insektshotell och iordningställde så 

kallade faunadepåer i samtliga avverkningsområden. 

• Vi köpte in ett minisågverk som möjliggör tillvaratagande av fällda träd och minskar behoven av 

virkesinköp till bland annat sittbänkar vid leder och gångstråk och material till skolskogar. 

• Genom att Sörmland Vatten är certifierade enligt Revaq3 kunde växtnäring från avloppsslam 

återföras till åkermark. 

Våra resultatmål – så här gick det för oss 2022 

 Biologisk mångfald ska främjas genom aktiva åtgärder och naturskydd 

                                                      
3 Revaq är ett certifieringssystem som drivs av branschorganisationen Svenskt Vatten för att minska flödet av farliga 

ämnen till reningsverken och skapa en hållbar återföring av avloppsslam/näringsämnen till åkermarker.  
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16. Fredliga och inkluderande samhällen 

 

Fredliga och inkluderande 
samhällen 
Främja fredliga och inkluderande samhällen för hållbar 

utveckling, tillhandahålla tillgång till rättvisa för alla samt 

bygga upp effektiva och inkluderande institutioner med 

ansvarsutkrävande på alla nivåer 

Det här är våra utmaningar 

• En oroande utveckling är att vi ser en ökning av psykisk ohälsa bland unga generellt men också 

av ungdomar med en kriminell livsstil. 

• Mot bakgrund av de omfattande behoven bland kommunens invånare och barns utsatthet 

behöver vi arbeta aktivt för att möta utmaningar gällande kompetensförsörjningen inom 

socialförvaltningens myndighetsutövning. 

• Med utgångspunkt från de socioekonomiska förhållandena i vår kommun behöver vi arbeta 

aktivt för att alla invånare ska ha förutsättningar att vara demokratiskt delaktiga. 

Det här gjorde vi under 2022 

• Vi startade ett kommunövergripande långsiktigt våldspreventionsarbete för en kommun fri från 
våld. 

• Vi fortsatte vårt arbete med löpande incidentrapportering och brottsförebyggande arbete 

utifrån metodiken EST (effektiv samverkan för trygghet) med fokus både på trygga utemiljöer 

och på trygga, säkra och tillgängliga verksamheter. 

• Vi arbetade med trygghetsskapande åtgärder genom bland annat skolornas trygghetsteam, 
kommunens trygghetsvärdar och samarbetsmetoden SSPF (skola, socialtjänst, Polis och fritid). 

• Vi förbättrade utemiljöer och belysning på flera platser utifrån ett trygghets- och 

säkerhetsperspektiv, bland annat vid Stalls backe, Backavallen, Sveaparken, Fredsgatan, Gröna 

Kulle, nya aktivitetsparken på norr, Bievägen-Stensätterskolan samt Trädgårdsgatan. 

• Tillsammans med polis och gym fortsatte vi att arbeta med den dopningsförebyggande 

metoden 100 % ren hårdträning och tre nya gym diplomerades i metoden. 

• För att öka möjligheten för fler medborgare att rösta hade vi ambulerande röstmottagare samt 

förtidsröstning på skolor och äldreboenden inför valet 2022. 

• Våra sfi-elever besökte valstugorna och politikerna bjöds in till Lärvux (komvux som särskild 

utbildning) för att informera om sina partier och vad de står för på lätt svenska. 

Våra resultatmål – så här gick det för oss 2022

 Tryggare offentliga miljöer 

 Kultur, idrott och fritid för barn och unga ska 

prioriteras 

 Fler ska få en förbättrad situation efter 

kontakt med individ- och familjeomsorgen 

 Ökad trygghet i skolan 
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17. Genomförande och partnerskap 

 

Genomförande och 
partnerskap 
Stärka genomförandemedlen och återvitalisera det 

globala partnerskapet för hållbar utveckling 

Det här är våra utmaningar 

• För att nå målen i Agenda 2030 krävs samordnade insatser på lokal, regional, nationell och 

internationell nivå. Vi behöver också samverka med näringslivet och civilsamhället.  

• Att etablera och upprätthålla en effektiv samverkan med andra parter kan ibland ta tid och vara 

resurskrävande. 

Det här gjorde vi under 2022 

• Vi deltog i flera internationella miljösamarbeten kring vatten. Inom ramen för vårt EU-projekt 

kring lågflödesmuddring samarbetade vi med kommuner i Danmark och Finland. Vi samverkade 

med länder runt Östersjön för att omvärldsbevaka och få igång nya samarbeten. Vi var även 

bollplank till ett projekt i Palestina, Jordanien och Israel för att minska miljöpåverkan från 

marmorindustrin.  

• Vårt samarbete med Polisen och mellan kommunens förvaltningar stärktes och vi genomförde 

både direkta och förebyggande insatser för att öka trygghet och social hållbarhet. 

• Vi träffade en ny lokal överenskommelse med Arbetsförmedlingen för att påskynda individers 

etablering i arbetslivet och bidra till kompetensförsörjning och tillväxt. 

• Vi hade en aktiv samverkan med Länsstyrelsen, regionen och andra kommuner, både genom 

strukturen för närvårdssamverkan och andra samverkansformer som exempelvis 

fallpreventionsrådet, nutritionsrådet, demensrådet och Uppdrag Psykisk hälsa, ANDTS, 

suicidprevention, folkhälsa, jämställdhet och brottsförebyggande arbete. 

• Vi medverkade i utvecklingsarbetet Tillsammans för barnens bästa i Sörmland som syftar till att i 

samverkan mellan kommun och region tidigt upptäcka barn i behov av stöd. 

• Vi deltog i folkhälsosatsningen Pep kommun, som drivs av stiftelsen Generation Pep. 

• Vi genomförde projektet Tillsammans på isen för Katrineholm, en folkhälsosatsning för att få fler i 

rörelse, tillsammans med näringslivet och föreningar. 

• Det regionala samarbetet mellan bibliotek, förskola och barnhälsovård utvecklades. 

• Vi vidareutvecklade vår interna samverkan mellan olika verksamheter inom många områden.  

• Inom våra förvaltningar pågick ett brett arbete för att öka medarbetares delaktighet och 

engagemang, exempelvis genom värdegrundsutbildningar och dialoger kring aktivt 

medarbetarskap på arbetsplatsträffar. 

Våra resultatmål – så här gick det för oss 2022

 Ökad effektivitet genom nya 

samverkansformer internt och externt 
 Ökat medarbetarengagemang 
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Källor och mer information 
Om du vill veta mer om Agenda 2030 kan du läsa mer här: 

Globala målen – globalamalen.se 

Agenda 2030 för hållbar utveckling – regeringen.se 

Glokala Sverige – Svenska FN-förbundet 

Arbetsbok Agenda 2030 

Om du vill veta mer om vårt arbete och våra resultat i Katrineholms kommun kan du läsa mer 

här: 

Agenda 2030 | Katrineholms kommun 

Årsredovisning 2022 Katrineholms kommun 

Jämföraren - Kolada 

 

https://www.globalamalen.se/om-globala-malen/
https://www.regeringen.se/regeringens-politik/globala-malen-och-agenda-2030/agenda-2030-for-hallbar-utveckling/
https://fn.se/vi-gor/utveckling-och-fattigdomsbekampning/agenda-2030/glokala-sverige/
https://fn.se/wp-content/uploads/2023/04/Arbetsbok-Agenda-2030-uppdaterad-och-kortad-2023.pdf
https://www.katrineholm.se/boende--miljo/miljo--klimat/agenda-2030.html
https://www.katrineholm.se/download/18.48f2f614187741b96bf132e/1681305550581/%C3%85rsredovisning%202022%20Katrineholms%20kommun.pdf
https://www.kolada.se/verktyg/jamforaren/?_p=jamforelse&focus=16574
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                    Intygande och samtycke
                

                
                    
                        Med min signatur godkänner jag innehållet och alla datum i följande dokument, som identifieras av en dokumentnyckel och sitt kryptografiska hashvärde.
                    

                    
                        Jag godkänner att mitt fullständiga namn, min IP-adress och mitt offentliga certifikat sparas och lagras digitalt i syfte att bevisa signaturens giltighet.                    

                    
                        Informationen inbäddas i signaturen och kommer att finnas tillgänglig för alla som har åtkomst till det signerade materialet.
                    

                    
                        Med min signatur godkänner jag det slutanvändaravtal (EULA) som gäller vid tiden för användningen av Penneo Digital signeringsplattform: https://penneo.com/eula                    
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                                    Jag signerar dokumentet ""                                


                                
                                                                                                            - 
                                            på uppdrag av  
                                            som 

                                

                                
                                    
                                        Dokumentnyckel: 
                                    

                                    
                                        Dokumentets kryptografiska hashvärde : 
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